
Laimēti miljoni, lēti 
aizdevumi un citi  
internetkrāpnieku stiķi

Lembergs nevarot 
pierādīt, ka  
neesot zilonis

Ventspils 
hokeja jaunais 
sākums

Mākslinieka skats. 
Pacietīgā
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Kluso ziedu 
atgādinājums

 turpinājums 3. lpp.

Baltu krizantēmu pušķītis, 
kuru kā asinslāses iekrāso čet-
ras sarkanas neļķes. Apņemts 
ar vienkāršu melnu lentu. Pirms 
mēneša, 25. februāra rītā,  tāds 
vientuļi nogūlis Ventmalas 
skvēriņā, kas ierīkots Ūdens un 
Kuģinieku ielu galā. Apmēram 
tur, kur kopš pagājušā gadsim-
ta vidus atradās granītā pieticī-
gi veidotā piemiņas vieta dau-
dziem desmitiem ventspilnie-
ku, kurus tieši šeit,  krastmalā – 
un dažus arī citviet pilsētā – 1919. gadā pēc lielinieku 
padzīšanas bez tiesas nošāva landesvēra kaujinieki. 
Upuru vidū bijis arī ziedu licējas, 4. vidusskolas vācu 
un spāņu valodas skolotājas Baibas Grundštokas 
vectēvs Fricis Būcens.  

„Un viņš, savu krustu nesdams, gāja uz tā saucamo pieres vietu — Golgātu.”
(Jāņa ev. 19;17) 

16. marts. 25. marts. Latvju zēnu Golgātas ceļš

M 
arts Latvijā ir sēru un piemiņas mēnesis. 
Vispirms atceramies tos vīrus un puišus, kuri 
bija spiesti uzvilkt svešu uniformu cerībā, ka 
tā palīdzēs savas dzimtenes atbrīvošanai. 
Pēc tam tos tūkstošus, kam pirms 70 gadiem 

nolaupīja dzīvi un cerību, nolemjot trimdai, pazemoju-
miem un ciešanām. 

1949. gads ir tikai viens posms garajā sāpju ķēdē, kas 
savažoja mūsu dzimto zemi 1940. gada vasarā; 1941. 
gada jūnija beigās vienu okupāciju nomainīja otra. 1943. 
gadā dibinātais Latviešu leģions daļai latviešu puišu nozī-
mēja obligātu iesaukumu, daļai – iespēju atriebties par 
savu mīļo cilvēku postu un nāvi. Daudzi par to samaksā-
ja briesmīgu cenu; Lestenes memoriāls ir šīs cenas liecība. 
Izdzīvojušie nogāja ceļu, kas pārdzīvojumos, ciešanās un 
sāpēs līdzinājās Bībeles Golgātai.

Pirms vairākiem gadiem izdevās pierakstīt piecu vīru  – 
aizejošās paaudzes pārstāvju – atmiņas. Neviens no viņiem 
nav tiešs 25. marta deportāciju upuris, taču visi cietuši no 
sistēmas, kas iecirta tautai dziļo, joprojām līdz galam nesa-
dzijušo rētu.

Tad, kad gandrīz visa Eiropa atzīmē nacisma sagrāves 
dienu, Baltija noliec galvu un klusē. Rietumvalstis piere-
dzēja tikai vienu okupāciju, – kā gan šo zemju pilsoņiem 
saprast, ko nozīmē būt DIVU noziedzīgu režīmu upuriem!

Oļģerts Legzdiņš, Krišs Arturs Šmits, Ilmārs Adītājs, Žanis 
Blumbergs, Alberts Gūtmanis – gandrīz visi jau Aizsaulē. 
Taču viņu atmiņas palikušas un arī šodien uzrunā visus, 
kuri vēlas dzirdēt un saprast. 

1925. gadā dzimušais Oļģerts Legzdiņš atzina, ka viņa 
dzīvē nav bijis briesmīgāka gada par 1945:

–1944. gadā man palika 19 gadu, dzīvoju Matkules 

pagastā. No iesaukšanas darba dienestā Vācijā izde-
vās izsprukt. No iesaukšanas leģionā gan ne. Iesauca 
un uz nedēļu atlaida mājās 
nokārtot ģimenes lietas.  

MEKLĒT JĒGU ARĪ 
SKAUDRUMĀ

Pieminēt viņu tieši šeit 
pirms simts gadiem notiku-
šās traģēdijas sakarā  maz-
meita atnākusi viena, lai uz 
brītiņu klusi un neuzkrītoši 
pakavētos dzīves laikā krā-
tajās pārdomās par vēstu-
riska pāridarījuma apdves-
to vectēva mūžu; lai var-
būt samērotu savu dzīvi ar 
skaudrumu, ko bija lemts 
nest viņam un viņa paau-
dzei. Un salīdzinājumā ar 
to  padomātu  par savas 
esības jēgu. 

Noliktos ziedus Baiba 
nofotografējusi un attēlu, 
kā solīts, nosūtījusi uz Rīgu 
saviem bērniem un maz-
bērniem, jo arī viņi aktī-
vi interesējas par dzimtas 
vēsturi, tanī skaitā “sar-
kano” un “balto” teroru, 
kas pirms gadsimta plosī-

jies Ventspilī, nāvē paņe-
mot viņu tālo senci. 

Nākamajā rītā nolikto 
pušķīti iepriekšējā vietā sie-
viete vairs nav ieraudzījusi. 

KAD KRUSTOJAS AT-
MIŅAS UN SĀPES 

“Gribas ticēt, ka to varbūt 
aizvāca čakls sētnieks, kaut 
gan ziedus noliku vasa-
ras puķu dobei paredzētā 
melnā trīsstūrītī, atstatu no 
gājēju celiņa un tie, manu-
prāt,  nevienam netraucē-
ja,” ar skumjām un neiz-
pratni balsī stāsta skolotāja. 

Viņa studējusi svešva-
lodas LVU, pēc tam biju-
si vācu valodas skolotāja 
4. vidusskolā, kuru beigu-
si pati un arī bērni Anete 
un Kristiāns.  Divpadsmit 
gadus no sava darba mūža 
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Jaunu politisko spēku ienākšana valsts pārvaldē un 
parlamentā būtiski mainījusi iedzīvotāju attieksmi pret 
politiķiem un dažādām augsta ranga amatpersonām, 
jo īpaši pret tiem, pār kuriem ir korupcijas un netīrās 
naudas raušanas ēna. Turklāt izpratnē par to, kas ir 
uzticams politiķis vai amatpersona un kas nav, plaša 
plaisa izvērsusies starp latviešu valodā runājošo un 
krievvalodīgo sabiedrības daļu. 

Politiķu un 
amatpersonu reitingi. 
Lemberga popularitāte 
latviešu vidū strauji 
krītas, Kariņam – aug

KO UN KĀ MĪL  
LATVIEŠU SABIEDRĪBA

Latviešu ģimeņu vidū vis-
augstākais reitings ir kultū-
ras ministrei Dacei Melbārdei 
(37,0 punkti), kas ir sapro-
tams – sabiedrība novērtēju-
si viņas ieguldījumu kultūras 
jomas attīstībā, turklāt dau-
dzi vēl atceras, kā pērn valsts 
Simtgades gada pasākumos 
viņa ar savām iedvesmojo-
šām runām atstāja dziļā ēnā 
formālas runas teicošo Valsts 
prezidentu Raimondu Vējoni. 
Augsts atbalsts ir arī tie-
sībsargam Jurim Jansonam, 
kurš ar 34,4 punktiem ir 
otrajā vietā. Mazliet negai-
dīti, bet trešais populārākais 
starp latviešiem ir prem-
jers Krišjānis Kariņš (32,8 
punkti). 

Sabiedrības acīs arvien 
augstāku uzticamību iegūst 
Valsts kontrole un tās vadī-
tāja Elita Krūmiņa (30,4 
punkti) un Valsts ieņēmu-
mu dienests ar jauno vadītā-
ju Ievu Jaunzemi priekšgalā 
(15,6). Stabila uzticamība ir 
arī Saeimas priekšsēdētājai 

Inārai Mūrniecei (27,2), kura 
arī valsts Simtgades galve-
najos svētkos daudziem lika 
aizdomāties, kurš gan īsti ir 
Valsts prezidents. 

Turpmākajās vietās ar pozi-
tīvu vērtējumu seko satik-
smes ministrs Tālis Linkaits 
(12,4), vides aizsardzības un 
reģionālās attīstības ministrs 
Juris Pūce (11,9), KNAB 
priekšnieks Jēkabs Straume 
(11,9), aizsardzības ministrs 
Artis Pabriks (10,2), tieslietu 
ministrs Jānis Bordāns (9,2) 
un ārlietu ministrs Edgars 
Rinkēvičs (7,7). Tikai pēc 
tam seko R.Vējonis (7,3). 

Kā redzams reitingā, augš-
galā ir vien A.Lembergam 
nedraudzīgie politiķi, par 
kuriem Ventspils mērs ne 
reizi vien publiski izteicies, 
ka viņi nepildot pirms vēlē-
šanām dotos solījumus. 
Iecerēto izpildīt šobrīd patie-
si ir sarežģīti dēļ “Zaļo un 
Zemnieku savienības” vadī-
tās bijušās valdības “dāva-
nas Latvijas Simtgadē”.  

VAS “Latvijas dzelzceļš” dāsnie ziedojumi Vents-
pils sporta klubiem un komandām nobāl līdzīgu 
Ventspils Brīvostas pārvaldes (VBP) reklāmas tēriņu 
priekšā. VBP septiņu gadu laikā biedrībai “Basket-
bola klubs “Ventspils”’, kura prezidents ir Ventspils 
domes priekšsēdētājs Aivars Lembergs, un SIA 
“Futbola klubs “Ventspils””, kura prezidents līdz 
2018.gadam bija domes priekšsēdētāja 1. vietnieks 
sadarbības jautājumos Guntis Blumbergs, nepilnu 
septiņu gadu laikā pārskaitījusi teju sešus miljonus 
eiro. Simtiem tūkstošu vērti līgumi ar minētajiem 
klubiem slēgti arī šogad.

VBP tērējusi 
miljonus reklāmās 
ar Ventspils domes 
vadību saistītiem 
sporta klubiem

L 
ai arī Ostu liku-
mā skaidri un 
nepārprotami ir 
noteikts, ka Ostas 
pārvaldes finan-

šu līdzekļus var izmantot 
tikai ostas un tās infra-
struktūras apsaimnie-
košanai un attīstīšanai, 
Ventspils Brīvostas pār-
valde daudzu gadu garu-
mā dāsnu roku finansēju-
si ar ostas darbību nekādi 
nesaistītus pasākumus. 

Bez teju sešu miljo-
nu tēriņiem minētajiem 
sporta klubiem, VBP slē-
gusi reklāmas līgumus 
arī ar laikrakstu “Ventas 
Balss”. Piemēram, 2015.
gadā ar SIA “Ventas Balss” 
VBP noslēgusi līgumu par 
118 807 eiro, neskaitot 
PVN,  bet tas ne tuvu 
nav vienīgais šāda veida 
līgums. Nav arī skaidrs, 
cik liela ir šādas reklamē-
šanās atdeve. Par to vēl 

2012.gadā cēla trauksmi 
kādreizējais vides aizsar-
dzības un reģionālās attīs-
tības ministrs Edmunds 
Sprūdžs, kurš toreiz aptu-
rēja VBP 133 750 eiro 
(94 031 LVL) vērtā līgu-
ma slēgšanu ar “Ventas 
Balsi”, norādot, ka “ir 
pamatotas šaubas, vai šis 
ir profesionāls mārketin-
ga resursu izlietojums un 
vai nebūtu daudz būtis-
kāka reklāma, piemēram, 
ārvalstu medijos, kas 
ostas uzņēmējiem pie-
saistītu jaunas kravas vai 
jaunus investorus piestāt-
ņu apkalpošanai. Otrs – 
pati iepirkuma procedūra, 
kas faktiski nepastāv. (..) 
Ventspils brīvostas valde 
vienkārši lemj par šādu 
līgumu un nav noskaid-
rotas alternatīvas, dota 
iespēja eventuālajiem  

Skolotāja Baiba 
Grundštoka.
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Uzdarbojas telefonkrāpnieki
Daudzi pilsētnieki saņēmuši telefona zva-
nus, kuros aicināti ieguldīt naudu apšau-
bāmos darījumos un akcijās. Policija aici-
na cilvēkus būt uzmanīgiem un neriskēt ar 
savu naudu.

Atjauno nosaukumu plāksnes
Ventspilī šopavasar atjaunotas 65 ielu nosau-
kumu plāksnītes. Ziemas laikā daudzas no 
tām tikušas bojātas vai vēja noplēstas.

Pils iela – vienvirziena?

VENTSPILĪ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Bēgšanas plāns
Hipotētiski mēs varam pieņemt, ka visi pasaules politiķi un 
varasvīri ir godīgi. Tikpat hipotētiski mēs varam pieņemt arī 
pretējo: ka visi ir blēži. Ja taisnība ir pirmajam hipotētiska-
jam pieņēmumam, tad pat nonākšana grūtībās un, nedod 
dievs, tiesas priekšā nenozīmē, ka politiķis vai varasvīrs ir 
vainīgs līdz tiesa nav lēmusi citādi. Turklāt nevis vienkār-
ši tiesa, bet visu instanču tiesas līdz pat nepārsūdzamam 
Augstākās tiesas lēmumam. Un tas nozīmē, ka likšana aiz 
restēm jau pēc pirmās instances tiesas lēmuma ir gaužām 
barbarisks soda mērs.

O 
trajā gadījumā – pats pareizākais būtu ietupināt 
potenciāli tiesas priekšā nonākušo politiķi vai varas-
vīru jau pie pirmajām aizdomām. Jo ir taču skaidrs kā 
diena, ka šis noteikti aizmuks. Bet ja arī neaizmuks, 
tad vismaz visvisādīgi traucēs lietas iztiesāšanu.

Protams, abi iepriekš minētie hipotētiskie pieņēmumi ir pārspīlē-
ti. Kā teikts formālās loģikas populārajā piemērā: visi ziloņi ir pelēki, 
bet ne visi pelēkie ir ziloņi. Tāpat arī ar politiķiem vai varasvīriem. Ne 
visi politiķi ir godīgi, bet arī – ne visi politiķi ir blēži. Katrs gadījums, 
moderni sakot, ir individuāls. Un te nu, kā redzams, ir vieta pama-
tīgām interpretācijām. Valsts apsūdzības uzturētājs, prokurors Juris 
Juriss, piemēram, uzskata, ka tiesājamais Aivars Lembergs ir gana 
blēdīgs, lai pēc notiesājoša pirmās instances tiesas lēmuma, tautiski 
sakot, pazustu tālēs zilajās. Jo, pirmkārt, viņam ir pietiekami daudz 
resursu, kas nav nokļuvuši tiesiskās redzamības zonā, lai bez bēdu 
kaut kur Kaimanu, Virdžīnu, Kuriļu vai Lieldienu salās vadītu itin pār-
ticīgas vecumdienas, nodrošinot vēl trīs nākamās paaudzes ar pie-
klājīgu dzīves līmeni. Otrkārt, esot jau precedenti dažādu veidu un 
kalibru amatpersonu tiesāšanas praksē, kad sajūtot sviluma smaku, 
tiesājamais vai pirmajā instancē notiesātais vairs ne ar uguni nav 
atrodams.

Tāpēc prokurors savā noslēguma runā prasa ne vien notiesājošu 
spriedumu ar astoņiem “čokā” pavadāmiem gadiem, ne vien nau-
das sodu un mantas konfiskāciju, bet arī tūlītēju “termiņa atsēdē-

šanas” uzsākšanu. Sak, ar ko gan Nelabais nejoko, jo garantijas, ka 
notiesātais kungs tiešām tiks pie godprātīgas pietiesātā laika atsē-
dēšanas valsts maizē, nav nekādas.

Tiesa gan, jau šobrīd nav garantijas faktam, ka amatu pildīšanā 
ierobežotais Ventspils mērs savu bēgšanas plānu nerealizē. Jo kas 
gan traucē atstāt visu, kā ir, un nozust jau tagad. Vēl pirms notiesājo-
ša sprieduma. Tas gan atkal būtu tik vien kā hipotētisks pieņēmums, 
jo racionāli šāds solis būtu gana saprotams, bet bieži vien šādās lie-
tās galveno lomu spēlē pavisam irracionāli argumenti. Tostarp, pie-
mēram, nesodāmības apziņa: jūs ko, mani ne mūžam nenotiesās, 
jo esmu pats varenākais un gudrākais, kurš visus aptina ap pirkstu, 
aptin ap pirkstu un aptīs ap pirkstu. Vai arī tāds: ko jūs man pada-
rīsiet, man visi galu ūdenī... Un šo divu argumentu apvienojums 
noteikti dod prokuroram Jurasam zināmu drošības sajūtu: tiesāja-
mais ir tik pārliecināts par savu uzvaru, ka nekur neliksies līdz tam 
pirmās instances tiesas spriedumam, jo aizlaišanās lapās būtu pavi-
sam tieša savas vainas atzīšana. Bet tas, pirmkārt, nav iespējams. 
Un, otrkārt, nav iespējams tāpēc, ka nav iespējams.

Bēgšanas plāns, nenoliedzami, ir svarīga tālākās nākotnes rīcības 
stratēģijas sastāvdaļa. Un šis termins var tikt skatīts ne tikai tiešā 
nozīmē vien. Nopirkt aviobiļetes uz siltajām zemēm, aizdoties turp 
un nobāzēties uz palikšanu ir gana vienkārši. Bet pavisam cita līme-
ņa jautājums ir “bēgšanas plāns” daudzajiem desmitiem vai pat 
simtiem miljonu, kuri, pēc prokurora ieskata, ir tiesājamās perso-
nas rīcībā. Un te nu jārunā par šīs lietas “otru pusi”. Vai, cik un kā 
prokuroriem izdosies “piedzīt” jeb, citiem vārdiem sakot, kā sadzīt 
pēdas tiem miljonu miljoniem, kuri paslēpti dažādo “labuma guvē-
ju”, ģimenes locekļu, draugu, paziņu vai anonimizētu ofšoru dau-
dzajos kontos. Un, pats galvenais, kā pierādīt šo it kā citiem piede-
rošu līdzekļu tiešu saikni ar pašlaik tiesājamajiem, lai varētu liku-
mīgā kārtā šo mantu konfiscēt... Bet tas jau ir pavisam cits stāsts. 
Un nekādi nav saistīts ar hipotētisko bēgšanu no realitātes: cietuma 
kameras.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Lūk, kāds milzenis 19. marta vakarā izbrauca pa Ventspils pilsētas 
ielām! Ar saviem momentuzņēmumiem sociālajā tīklā “Facebook” 
dalījās ventspilnieks Aigars Millers (Facebook.com/aigars.millers1). 

Sākot ar 1.martu iedzīvotāji Valsts ieņēmumu dienesta (VID) Elektroniskās deklarē-
šanās sistēmā (EDS) var iesniegt gada ienākumu deklarācijas. VID atgādina, ka to var 
izdarīt līdz pat 1.jūnijam ieskaitot.

Domē spriež par iespēju Pils ielu pārveidot 
par vienvirziena ielu, ierīkojot arī automa-
šīnu stāvvietas.

Piedalās sieviešu rallijā
Sieviešu rallijā 440 komandu konkuren-
cē četru ventspilnieču komanda izcīnījusi 
23. vietu.

Trešā Biznesa diena
Biznesa diena Ventspilī notika jau trešo 
reizi. Dalībnieki, pārsvarā jaunie uzņēmēji, 
apsprieda ekonomikas attīstības tendences.

Atzinība restauratorei
Intervija ar muzeja Restaurācijas noda-
ļas vadītāju Anitu Burkovsku iekļauta 
deviņu filmu ciklā, ko uzņēmusi Latvijas 
Restauratoru biedrība. 

Atbalstīs IKT projektus
Digitālais centrs aicina uzņēmējus piedalīties 
pašvaldības IKT pilotprojektu programmā, lai 
saņemtu papildu atbalstu biznesa idejām.

Piemēslo pieturas
Daudzi iedzīvotāji, lai ietaupītu naudu par 
atkritumu izvešanu no privātmājām, maisus 
ar sadzīves atkritumiem pasākuši atstāt auto-
busu pieturās un pat mest citu māju sētās.

Miera zīmi pārvietos
Zīmi ar uzrakstu “Lai būtu miers pasaulē” 
no Jūras un Kuldīgas ielas krustojuma pār-
cels uz citu vietu, kā arī papildinās ar infor-
matīvo plāksni.

Pārbūvēs graustus
Pussagruvušās ēkas Pils ielā 45 un 47 res-
taurēs, lai tur ierīkotu modernas biroju ēkas.

Apzog tirgu
Par mantu zagšanu no glabātavas Pārventas 
tirgus laukumā notiesāts kāds ventspil-
nieks, kurš mantas bija nesis mājās trīs pie-
gājienos – ķēriens bijis pārāk liels.

Prasa naudu teleskopam

Lai uzturētu Irbenes teleskopu, Ventspils 
Augstskola lūdz no valsts budžeta ik gadus 
piešķirt 343 tūkstošus eiro.

Deklarāciju iesniegšanai vēl ir laiks

I 
enākumu deklarācijas līdz šā gada 
1.jūnijam obligāti jāiesniedz gadījumos, 
kad saistībā ar progresīvās nodokļa lik-
mes vai diferencētā neapliekamā mini-
muma piemērošanu radusies nodokļa 

starpība, kas jāpiemaksā valsts budžetā. Ja 
kopējie gada ienākumi pārsniedz 55 000 eiro, 
tad deklarācija jāiesniedz līdz 1. jūlijam.

Brīvprātīgi gada ienākumu deklarāciju 
var iesniegt trīs gadu laikā. Tātad šogad 
to var iesniegt ne tikai par 2018.gadu, bet 
arī par 2016. un 2017.gadu, bet līdz 2019.
gada 17.jūnijam – vēl arī par 2015.gadu.

Tomēr ir vairākas iedzīvotāju gru-
pas, kuriem nodokļu reformas rezultātā 
ieviestās iedzīvotāju ienākuma nodokļa 

progresīvās likmes dēļ pirmais pavasa-
ra mēnesis atnesīs nodokļu parādu.  Šāda 
situācija skars tos, kuri pērn atgriezušies 
darbā pēc ilgākas pauzes vai arī vairākos 
darbos kopā nopelnījuši virs 20 000 eiro. 

Riskam iedzīvoties nodokļu parādos gal-
venokārt pakļautas trīs iedzīvotāju grupas. 
Tie ir cilvēki, kuri 2017. gadā nav strā-
dājuši, vai arī viņiem nav bijuši ienāku-
mi – piemēram, māmiņas, kas atgriezušās 
darbā no bērna kopšanas atvaļinājuma, kā 
arī cilvēki, kas nesen sākuši darba gaitas. 
Nodokļu parāda riskam pakļauti arī cilvēki, 
kuriem ir vairāki ienākumu avoti, un papil-
dus darba algai tiek saņemta autoratlīdzība 
un pensija. Tāpat problēmas var būt tiem, 

kuri strādā vairākus darbus, katrā no tiem 
atsevišķi maksā 20% nodokļa likmi, bet 
kopējie gada ienākumi ir lielāki par 20 004 
eiro. Proti, tiem, kas pērn saņēma līdz 1667 
eiro uz papīra mēnesī vai 20 004 eiro gadā, 
jāmaksā 20% nodoklis, bet par pārsniegto 
summu – 23%. VID skaidro, ka no summas, 
kas šo slieksni pārsniedz, nebija ieturēti 
3%, un personai ir pienākums šo starpību 
samaksāt. Jāatgādina, ka nodokļu starpību 
var segt arī ar atmaksu par attaisnotajiem 
izdevumiem.

Samaksāt nodokļu starpību iespējams 
VID EDS sadaļā “Maksājumi”, izmantojot 
internetbanku, vai arī veikt atmaksu ban-
kas filiālē. Nodokļa starpība jāsamaksā līdz 
17. jūnijam, taču, ja nodokļu parāds pār-
sniegs 640 eiro, tad cilvēkam ir tiesības 
lūgt VID sadalīt parāda atmaksu vairākos 
vienādos maksājumos. 

Milzenis! Caur “Noord Natie Ventspils” 
termināli – uz Dāniju

No 
uznēmuma “Ventspils Andren” ražot-
nes Pārventā šī iespaidīgā milzu liel-
gabarīta krava caur daļu no pilsē-
tas nokļuva ostā – SIA “Noord Natie 
Ventspils Terminals” terminālī. Taču, kā 

informēja Ventspils Brīvostas pārvaldē, tā ir tikai viena daļa 
no «Ventspils Andren» ražotās dūmgāzu attīrīšanas iekārtas, 
taču tā bija lielākā, kas līdz ostai tiks nogādāta turpmākā 
mēneša laikā. Kad visas detaļas būs nogādātas ostā trans-
portēšanai, visa iespaidīgā krava nonāks Dānijā. 
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konkurentiem piedāvāt savus risinājumus 
mārketinga mērķu sasniegšanai.” Arī Valsts 
kontrole jau 2011.gadā revīzijā konstatē-
ja, ka Ventspils Brīvostas pārvalde, slēdzot 
līgumus par reklāmas pakalpojumiem, nav 
organizējusi iepirkumu procedūras, tā neie-
vērojot likumā noteikto vienlīdzības un 
atklātības principu pakalpojuma sniedzēju 
izvēlē. VBP pēc tam apgalvoja, ka jau 2012.
gadā “ir izstrādāti un apstiprināti noteikumi 
par Ventspils Brīvostas pārvaldes Iepirkumu 
komisiju darbību un iepirkumu procedūru 
organizēšanu, kurā iestrādāti Valsts kon-
troles ieteikumi,” tomēr publiski pieejamie 
fakti, vismaz reklāmas iepirkumu ziņā, lie-
cina ko citu.

Piemēram, atklāta konkursa “Reklāmas 
aktivitāšu īstenošana 2018.gadā basket-
bola spēļu laikā” kvalifikācijas prasībās 
pretendentam  noteikts, ka pretendentam 
jābūt “spēkā esošai vienošanās, ka vis-
maz 75% no mājas spēlēm tiks organizē-
tas Ventspilī”. Tas savukārt, liek domāt, ka 
nolikums rakstīts vienam konkrētam pre-
tendentam – BK “Ventspils”, kurš arī vienī-
gais iesniedza savu piedāvājumu.  Prasība, 
ka vismaz 75% no mājas spēlēm jābūt 

VBP tērējusi miljonus reklāmās ar Ventspils 
domes vadību saistītiem sporta klubiem

organizētām Ventspilī, ir arī atklātā kon-
kursa prasībās par reklāmas aktivitāšu īste-
nošanu futbola spēļu laikā. Piedāvājums 
tika saņemts vien no SIA “Futbola klubs 
“Ventspils””. Un atkal izskatās, ka nolikums 
tapis par godu jau iepriekš zināmam, kon-
krētam uzvarētājam.

Tikmēr līgumu summas par reklamēšanos 
spēļu laikā ir tiešām iespaidīgas. Ar biedrī-
bu “Basketbola klubs “Ventspils””, saskaņā 
atr Iepirkumu uzraudzības biroja informā-
ciju, VBP 2019.gadā noslēgusi līgumu par 
teju pusmiljonu eiro (438 244 EUR bez PVN). 
Līgumi par analogu summu ar BK “Ventspils” 
slēgti arī 2018., 2016., 2015. un 2014.gados. 
Savukārt 2013.gadā BK “Ventspils” no VBP 
saņēmusi 426 861,54 eiro, bet 2012.gadā 
– 488 756,47 eiro – tātad kopumā septiņu 
gadu laikā tie bijuši vairāk kā trīs miljoni 
simts tūkstoši (3 106 838 EUR) eiro. Savukārt 
ar futbola klubu “Ventspils” šogad noslēgts 
līgums par 399 116 eiro, līgumi par tādu pat 
summu noslēgti arī 2018.,2016.,2015. un 
2014.gados. 2013.gadā līguma summa bija 
398, 404 eiro, bet 2013. gadā – 488 756 eiro.  
Kopumā 2 882 740 vai teju trīs miljoni eiro. 
Neatbildēts gan paliek jautājums, kāda ir tik 
milzīgu reklāmas izdevumu ietekme jaunu 
kravu vai investīciju piesaistē Ventspils brīv-

ostai, un kā šīs reklāmas atdeve vispār jeb-
kad ir mērīta? Ja reālas atdeves nav, šādus 
miljonos mērāmus tēriņus, iespējams, var 
vērtēt kā VBP līdzekļu izšķērdēšanu vai arī 
novirzīšanu citiem, aiz reklāmas pakalpo-
jumiem slēptiem mērķiem. Pretējā gadīju-
mā nav skaidrs, kādēļ VBP atklāto konkur-
su nolikumi rakstīti tā, lai tajos nevarētu 
piedalīties citi, starptautiskā mērogā daudz 
labāk zināmi sporta klubi, kaut vai, pie-
mēram, KHL hokeja klubs “Dinamo”...  Bet 
varbūt minēto līgumu slēgšanā noteicošo 
lomu spēlēja tas, ka BK “Ventspils” prezi-
dents ir Aivars Lembergs, tā viceprezidents – 
Ventspils domes priekšsēdētāja 1. vietnieks 
sadarbības jautājumos Guntis Blumbergs, 
bet padomes loceklis – domes priekšsē-
dētāja 1. vietnieks Jānis Vītoliņš? Savukārt  
futbola kluba “Ventspils” prezidents bija 
no 2012.gada līdz 2018.gadam bija Guntis 
Blumbergs.

Interesants ir arī pamatojums šādu līgu-
mu nepieciešamībai – piemēram, 2014.
gadā noslēgtajos līgumos ir atsauces uz 
Eiropas Jūras ostu organizācijas 2010. gada 
pētījumu kurā teikts, ka “reklāma caur 
sporta organizācijām  tiek uzskatīta ne 
tikai kā atbalstāms un efektīvs ostas rek-
lāmas līdzeklis, bet arī kā atbilstošs ostas 

kā “reģiona attīstītājs” integrācijas instru-
ments”, bet ir piesaukta arī Ventspils iedzī-
votāju socioloģiskā aptauja,  kuras rezultāti 
rādot, ka vairāk kā 40% no aptaujātajiem 
iedzīvotājiem nav informēti par Ventspils 
brīvostas darbību vai arī tiem ir negatīva 
nostāja, un tieši sabiedrības attieksmes 
uzlabošanai arī nepieciešams minētais rek-
lāmas līgums. Taču tieši tas pats teikts arī 
(izņemot rindkopas par reklāmu caur spor-
ta organizācijām), ar “Ventas Balsi” 2014. 
gadā  noslēgtā līguma pamatojumā. Tas 
liek pieļaut, ka minētie līgumi “štancēti 
caur kopējamo papīru”, un runa ir ne tik 
daudz par pakalpojuma nepieciešamību, 
cik vajadzību pareizajiem adresātiem aiz-
skaitīt prāvas naudas summas.

Lai arī reklāmas pasākumiem, kuri gal-
venokārt nonāk vien līdz Ventspils pilsētas 
iedzīvotājiem, nevis potenciālajiem VBP 
klientiem,  tiek tērēti miljoni, VBP pērnā 
gada nogalē, aizbildinoties ar inflācijas 
radīto izmaksu pieaugumu, paaugstinā-
ja ostu maksas un maksas par pakalpoju-
miem Ventspils ostā vidēji par 8%. Taču 
varbūt pirms celt tarifu, nebūtu nācis par 
skādi izvērtēt VBP izdevumu lietderību, tajā 
skaitā arī reklāmas pakalpojumos aizskaitī-
tos miljonus. 

Šā brīža pasaulē ļoti daudz nozīmē laiks. Bērniem un jauniešiem daudz laika aizņem vērtīgas lietas – mācības, pulciņi, sports, 
bet tajā pašā laikā arī tādas blakus lietas kā datorspēles, sociālie tīkli u. tml. Bieži vien viena lieta traucē otrai, tāpēc bērni un 
jaunieši ir izvēles priekšā, kas svarīgāks, mācīties, trenēties vai atpūsties. Valsts un vecāki noteikti vēlētos, lai vairāk laika tiktu 
pievērsts mācībām un fiziskai attīstībai. Tieši tāpēc ir svarīgi atrast laiku visam – mācībām, treniņiem un atpūtai. Lai tas izdotos, 
vajadzīga efektīva plānošana un ieinteresēto pušu produktīva sadarbība.

Lai arī laikapstākļi pagaidām ar saulītes stariem vēl nelutina, tomēr pavasaris beidzot ir klāt! 20. 
martā Latvijā iestājās astronomiskais pavasaris, bet ventspilnieki pavasara atnākšanu sveica jau 
dažas dienas ātrāk – ar sniegpulkstenīšu stādīšanas talku 17.martā Dzirnavu laukumā. Cik vairs ilgi, 
un Ventspils atkal atplauks krāšņā ziedu rotā!

Pasmaidiet! Pavasaris jau klāt

Līdz meteoroloģiskajam pavasarim tomēr vēl 
neilgs laiciņš jāgaida, jo sinoptiķi prognozē, ka līdz 
pat marta beigām ziema tā īsti negribēs atkāpties. 
Tomēr jau šī mēneša beigās gaisa temperatūra iesils 
no + 5 līdz + 10 grādiem un aiz mākoņiem parādī-
sies saule. Patiesībā par vēsu pavasari pat jāpriecā-
jas, jo tautas ticējums vēsta, ka agrs pavasaris neso-

la labu vasaru. Bet šo vasaru dabas vērotāji progno-
zē tādu, kā Latvijā ierasts – ne pārāk sausu un kar-
stu, bet arī ne pārlieku vēsu un lietainu. 

Un vēl – 31. martā, naktī no sestdienas uz svēt-
dienu, neaizmirstiet pagriezt pulksteņa rādītājus 
vienu stundu uz priekšu, jo notiks pāreja uz vasa-
ras laiku. 

Ventspils hokeja jaunais sākums

P 
agājušā gada nogalē nacionā-
lās sporta bāzes statusu iegu-
vusī Ventspils ledus halle atzī-
mēja savu pilngadību. Savukārt 
Ventspils bērnu un jauniešu hoke-

ja dzīves līdzšinējais organizators hokeja 
klubs “Venta 2002” savu kārtējo panākumu: 
Baltkrievijas atklātā čempionāta U-18 un 
divkārtējā Latvijas 1. līgas čempiona tituliem 
tika pievienota Ventspils sporta pati vērtīgā-
kā balva – Ventspils simpātija sportā.

HK “Venta 2002” ir paveikusi škietami 
neiespējamo, proti, izveidojusi gandrīz pilnu 
Ventspils bērnu un jauniešu hokeja pira-
mīdu. Ir atlicis hokeja sistēmu papildināt 
ar “Optibet” hokeja līgā (Latvijas vīrslīgā) 
spēlējošu universitātes līmeņa komandu, 
pieņemt darbā profesionālu hokeja dzīves 
vadītāju un radīt konkurētspējīgāku sistēmu 
augstas klases treneru un spēlētāju piesais-
tes nodrošināšanai.

Domāju, piekritīsiet, ventspilnieki jau sen 
kā pelnījuši “Optibet” hokeja līgā spēlējo-
šu universitātes līmeņa komandu un daudz 
pārdomātāku, kvalitatīvāku bērnu un jaunie-
šu hokeja attīstību.

Mums, līdzšinējiem Ventspils bērnu un 
jauniešu hokeja dzīves organizatoriem jau 
labu laiku ir skaidrs – turpmākā šī sporta 
veida kvalitatīva attīstības nodrošināšana HK 

“Venta 2002”  ietvarā vairs nav iespējama: 
• nodokļu politikas izmaiņu rezultā-

tā vairs nav iespējams piesaistīt būtisku 
komercuzņēmumu finansējumu;

• lai pretendētu uz valsts finansējumu, ir 
nepieciešams valstiskā līmenī licencēt spor-
ta veida attīstības programmu un dibināt 
Ventspils hokeja skolu;

• struktūras lielums pieprasa citu pār-
valdes sistēmu ar pašvaldības iesaisti, pro-
fesionālu sistēmas vadītāju un daudz kva-
litatīvāku treniņu-mācību-spēļu procesa 
nodrošināšanu.

Ventspils hokeja attīstības vārdā HK 
“Venta 2002” uzrunāja Ventspils pilsētas 
domes un Latvijas Hokeja federācijas (LHF) 
amatpersonas. LHF ir piekritusi iesaistīties 
jaunas Ventspils hokeja struktūras pārvaldē, 
kurā kopā ar HK “Venta 2002” būtu gatava 
palīdzēt Ventspils pilsētas pašvaldībai un SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” nodrošināt 
Ventspils hokejam jaunas iespējas.

Tagad viss atkarīgs no Ventspils pašvaldī-
bas, kurai jāuzņemas iniciatīva, līdz marta 
beigām jāvienojas ar treneriem par turp-
māko sadarbību, jānodibina jauns juridisks 
veidojums un jāpieņem darbā tā vadītājs, 
lai līdz šā pavasara beigām varētu no HK 
“Venta 2002” pārņemt visas līdz šim HK 
“Venta 2002” pildītās Ventspils bērnu un 

jauniešu hokeja funkcijas.
Nav šaubu – darbā iesaistot pašvaldības 

sporta, finanšu un juridiskās jomas speciā-
listus, Ventspils pašvaldībai viss izdosies 
un mēs jau vistuvākajā laikā tiksim iepa-
zīstināti ar jauno Ventspils hokeja sistēmu, 
tās vadītāju, treneru korpusu, 2019./2020. 
sezonas komandām un to materiāli tehnis-
ko nodrošinājumu.

HK “Venta 2002” pateicas Ventspils pil-
sētas domei par līdzšinējo atbalstu un vēl 
veiksmi turpmākā Ventspils hokeja attīstī-
bā un cer, ka jaunās struktūras pārvaldē no 
Ventspils pašvaldības puses tiks deleģēts 
visaugstākā līmeņa vadības pārstāvis.

HK “Venta 2002” nekur nepazudīs, tā 
turpinās iesaistīties Ventspils hokeja dzī-
ves organizēšanā – ja būs nepieciešams, 
sniegs padomus jaunajai hokeja struktūrai 
un sekos līdzi Ventspils hokeja turpmākai 
attīstībai. 

Par līdz šim sasniegto, sakām paldies 
visiem līdzšinējiem labvēļiem, spēlētājiem, 
vecākiem.

Treneriem: Oļegam Sorokinam (kluba 
organizators, valdes loceklis, pārvaldes 
balsts); Robertam Grosbergam; Normundam 
Lācim; Uldim Ķierpem; Jurģim Bērtiņam; 
Mikam Golubovičam; Jurim Klodānam; 
Helmutam Eglītim; Mārim Ziediņam; 

Raivim Rakickim; Renāram Namiķim; 
Nikolajam Grebņovam; Jānim Golubovičam; 
Vladislavam Dobreņkijam; Jānim Svitiņam; 
Aigaram Bergsonam; Miķelim Pāvilsonam; 
Kristeram Bergmanim; Guntim Pujātam.

Medicīnas balstiem: Egīlam Dzērvem, 
Janai Kuģeniecei, Ģirtam Siliņam. 

Labajiem “gariņiem”: Ingunai Zvingulei, 
Violetai Pauliņai, ledus vīriem, dežurantēm, 
slidu speciālistam Aivaram Dukātam un 
visiem nenosauktajiem. Paldies Jums!

Izglītībai un sportam jāiet roku rokā – tā ir 
valstiska domāšana, domāšana ar nākotnē 
vērstu skatu. Ventspils ir ideāla šādas filozo-
fijas realizācijas vieta, tāpēc ar mierīgu sirdi 
nododam augsti pacelto Ventspils hokeja 
karogu Ventspils pašvadībai. 

HK “Venta 2002” valde
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ZZS mantojumā atstājusi 
dārgus solījumus
Reformas vairākās jomās jāveic iespē-
jami drīz, lai ieņēmumu palielināšanai 
valsts budžetā nebūtu jāceļ nodokļi, 
uzsver premjers Krišjānis Kariņš. Viņš 
asi kritizē ZZS vadītās valdības centie-
nus pirms vēlēšanām palielināt izde-
vumus dažās nozarēs, lai parādītu 
vēlētājiem savus labos darbus, taču 
rezultātā valsts budžetā mantojumā 
saņeti dārgi solījumi milzu summās.

Par bērnu kopšanas laiku – 
atbilstoša pensija
Valdība steidz rast risinājumu, lai 
vecākiem par bērnu kopšanas laiku 
nodrošinātu atbilstošu pensijas apmē-
ru. Partijas ir vienisprātis, ka ir netais-
nīgi bērnu kopšanas atvaļinājuma 
laikā sociālās iemaksas maksāt no 
nepilnas summas.

Nodokļu pārmaksā atgūs 
76 mlj. eiro
Gada ienākumu deklarācijas iesnie-
guši vairāk nekā 425 tūkst. cilvēki. 
Nodokļu parāds kopumā jāatmaksā 
par 3,4 mlj. eiro, savukārt VID iedzī-
votājiem no budžeta jāatmaksā 76 
mlj. eiro. Nodoklis līdz četriem eiro 
ir 6 tūkst., bet līdz 15 eiro – 7 tūkst. 
nodokļu maksātājiem par kopumā 45 
000 eiro.

Atsakās no divu grozu  
sistēmas
Visi valdību veidojošo partiju pār-
stāvji atbalsta virzību uz vienu vese-
lības aprūpes pakalpojumu grozu. 
Konceptuāli atbalstīta arī ideja par 
viena veida pievienošanos valsts 
veselības apdrošināšanai. Šāda pieeja 
ir progresīvāka – fiksēts maksājums 
250 eiro apmērā cilvēkiem ar zemiem 
ienākumiem ir daudz smagāka nasta, 
nekā procentpunkts no pašnodarbinā-
tā veiktajām iemaksām.

Ušakova sievai ienesīgs 
amats “Rīgas ūdenī”
Rīgas mēra Nila Ušakova biroja vadī-
tāja un sieva Iveta Strautiņa-Ušakova 
astoņus gadus sniegusi konsultāci-
jas pašvaldības uzņēmumam “Rīgas 
ūdens”, saņemot ienesīgu algu. Šis 
ir kārtējais atklātais gadījums, kad 
Rīgas domes kapitālsabiedrības slē-
gušas aizdomīgus līgumus par konsul-
tācijām ar domē valdošajām partijām 
“Saskaņa” un “Gods kalpot Rīgai” pie-
tuvinātām personām un biedriem.

Pavasaris ir klāt!
Trešdien, 20. martā, īsi pirms pus-
nakts iestājās astronomiskais pava-
saris jeb pavasara ekvinokcija, kad 
diena un nakts ir vienāda garuma. 
Katru nākamo dienu saules spīdēša-
nas ilgums pieaug par nepilnām pie-
cām minūtēm.

Aivars Lembergs 8. marta video preses konferencē, komentējot prokuratūras lūgumu 
viņam piemērot astoņu gadu cietumsodu, simtos miljonu mērāmās mantas konfiskā-
ciju un iespaidīgu naudas sodu, sūkstījās, ka viņa galvenā problēma tomēr esot cita. 
Viņš tiesā nevarot pierādīt, ka neesot zilonis! Esot nepieciešams raksturojums. Sapro-
tams, Lembergs būtu gribējis, ka to sniedz darbavieta. Taču prokurora skatījumā tas 
būtu bijis neobjektīvs, jo tur viņš esot priekšnieks. Tomēr par gana labiem prokurors 
Juris Juriss esot atzinis divu "blēžu" dotos. Ar vienu no tiem Lembergs neesot ne kopā 
strādājis, ne arī bērnudārzā gājis. Savukārt otrs tiesā apgalvojot, ka Lembergs esot 
viņam parādā 50 miljonus! Šādi raksturojuma sniedzēji esot “apmēram tāpat kā bin 
Ladenam būtu pajautāts, ko viņš domā par ASV!” 

Astronomiskā pavasara iestāšanās 
dienā, 20. martā, Rīgas dome ieprieci-
nāja ne vienu vien rīdzinieku ar lēmumu 
slēgt azartspēļu elles visā galvaspilsētas 
administratīvajā teritorijā – lielās un ma-
zās spēļu zāles likvidēs gan centrā, gan 
mikrorajonos. Vai šim piemēram sekos 
arī Ventspils pilsēta, kurā ir vērojama 
visai liela spēļu zāļu koncentrācija?

Rīga slēgs spēļu elles. 
Vai Ventspils sekos šim piemēram?

Azartspēļu un izložu likums
42.pants. Pašvaldības tiesības azart-

spēļu regulēšanā: 
(6) Ja azartspēļu organizēšana konkrē-

tajā vietā rada būtisku valsts un attiecī-
gās administratīvās teritorijas iedzīvotāju 
interešu aizskārumu, pašvaldības dome 
ar motivētu lēmumu ir tiesīga atcelt 
izsniegto atļauju atvērt kazino, spēļu 
zāli, bingo zāli, totalizatoru vai derību 
likmju pieņemšanas vietu un organizēt 
attiecīgās azartspēles konkrētajās telpās.

UZZIŅAI

P 
irmo soli galvaspilsētas pašvaldība 
spēra pirms diviem gadiem, izvā-
cot spēļu zāles no Rīgas vēsturis-
kā centra. Tagad saskaņā ar jauno 
Rīgas pašvaldības lēmumu spēļu 

zāles drīkstēs ierīkot tikai četru un piecu 
zvaigžņu viesnīcas. Pašvaldība pauž, ka tai 
ir jāieklausās sabiedrības interesēs un īpaši 
jārūpējas arī par ārējo tēlu ārvalstu tūris-
tu acīs. Rīga vēlas kļūt par pilsētu, kas būs 
pilnīgi brīva no šīs atkarību raisošās kaites.

Azartspēļu rūpals ir izplatīta parādība arī 
mūsu Ventspilī. Salīdzinoši nelielajā pilsētā, 
ar ikdienā uz vietas šeit reāli dzīvojošiem 
nedaudz vairāk kā 30 tūkstošiem cilvēku, 
oficiāli darbojas 11 spēļu zāles, no kurām 
pāris īpaši izceļas – jo sevišķi pašā vēstu-
riskajā centrā esošais diennakts spēļu bārs, 
kurā katru nakti ir cilvēki: spēlē azartspēles, 
lieto alkoholu un skaļi uzvedas. Uz šo vietu 
regulāri dodas policijas ekipāžas, lai izšķirtu 
kautiņus, no kuriem daži reizēm beidzas arī 
ar nopietnākiem miesas bojājumiem. 

Diemžēl pagaidām nekas neliecina, ka 

mūsu pilsētas tēvi izrādītu vēlmi šīs elles 
slēgt. Vienīgās aktivitātes bija liegt azartspē-
ļu biznesa pārstāvjiem atvērt jaunas spēļu 
zāles, pēdējā no tām bija pērn rudenī, kad 
dome neatļāva atvērt zāli Talsu ielā 17. Taču 
šāds solis faktiski varēja notikt vien iedzīvotā-
ju iebildumu dēļ, kas izteikti domes iniciētajā 
ventspilnieku aptaujā. Proti, Ventspils pilsē-
tas domes Ekonomikas nodaļa pagājušā gada 
vasarā savā tīmekļa vietnē publicēja atbildi 
uz kāda ventspilnieka sašutumu, ka pēdējā 
laikā aizvērti vairāki veikali un frizētavas, bet 
ne spēļu zāles, kuras no gūtās peļņas uz citu 
nelaimes rēķina papildina pilsētas maku. Uz 
prasību, ka pilsētā spēļu zāles jāver ciet, torei-
zējā domes Ekonomikas nodaļas vadītāja Elita 
Baklāne-Ansberga rakstīja: “Ventspils pilsētas 
dome arī ir ieinteresēta ierobežot azartspē-

ļu izplatību, bet diemžēl Azartspēļu un izložu 
likums neparedz pašvaldībām tiesības izdod 
saistošos noteikumus par azartspēļu organizē-
šanas kārtību pašvaldībā.” 

Ja Rīga var spēļu elles izslaucīt no pilsētas, 
vai Ventspils aprobežošanās tikai ar jaunu 
zāļu neatvēršanu nav vien bezspēcīguma 
tēlošana? Būtu griba ko mainīt, dome jau sen 
varēja vērsties ar ierosinājumiem attiecīgajās 
ministrijās. 

2017. gadā Ventspils pilsētas pašvaldī-
bas budžetā iemaksātais azartspēļu nodok-
lis kopumā sastādījis, pēc domes teiktā, tikai 
0,36% no pašvaldības kopējiem ieņēmu-
miem. Parēķinot iznāk ap 250 tūkst. eiro. 
Taču šis “tikai” ir vien daļa no tās naudas 
apmēra, ko spēļu elles nopelnījušas uz viegl-
prātīgu un arī nelaimīgu cilvēku rēķina. 

Lembergs tiesā prasa 
darba vietas raksturojumu

Un 
tomēr runa nav ne 
par bin Ladenu, ne arī 
Lemberga paša saska-
tītām līdzībām ar zilo-
ni. Runa ir par apsū-

dzētā personības raksturojumu. Nosakot 
soda smagumu, ir jāņem vērā tās morāli 
ētiskās īpašības, stāvokli sabiedrībā, ieņe-
mamo amatu, mantkārību, nodomu, viltu, 
kā arī dažādus apstākļus un cēloņsakarī-
bas. Lembergs pamatoti cer, ka viņu pozi-
tīvā gaismā spētu raksturot Ventspils pil-
sētas domes jeb paša izlolotā autoritārā, 
prettiesiskā režīma politiskā un adminis-
tratīvā vadība. Tas ir ļaudis, kas tieši vai 
ar savu bezdarbību ir veicinājuši noziegu-
mus, par kuriem prokuratūra cēlusi apsū-
dzību Lembergam. Prokurors šādus galvo-
tājus ir atraidījis. Taču tas nenozīmē, ka 
Lemberga darba vietā nav to, kas tiešām 
spēj vērtēt un sniegt objektīvu apsūdzētā 
raksturojumu. 

Mēs, četri Ventspils pilsētas pašvaldības 
mazākuma deputāti, tātad arī Dace Korna, 
Aivis Landmanis un Ivars Landmanis, tie-
sai to noteikti spētu sniegt. Jo īpaši tāpēc, 
ka smagos finanšu un ietekmes noziegu-
mos apsūdzētais Lembergs nav ne mūsu 
priekšnieks, ne autoritāte. Katram no mums 
ir brīvās pārstāvniecības mandāts un mēs 
esam gandarīti, ka ventspilnieku nākot-
nes interesēs mums ir izdevies panākt 
Augstākās tiesas Administratīvo lietu depar-
tamenta un Senāta lēmumus, kas prasa 

apturēt virkni konkrētu prettiesisku darbību 
Lemberga vadītajā Ventspils pilsētas pašval-
dībā. Tas, ka Lembergs un viņa organizētā 
grupa Augstākās tiesas instanču nepārsūdza-
mus lēmumus joprojām ignorē, tikai aplie-
cina Ventspilī praktizēto patvaļu un tiesību 
nihilismu. 

Nihilismu un nesodāmības sajūtas 
demonstrēšanu apliecina arī vispārzināms 
fakts, ka Lembergs pilda Ventspils pilsētas 
domes un brīvostas valdes priekšsēdētāja 
amatus, ko Rīgas apgabaltiesa viņam ir aiz-
liegusi. Tas, ka viņš to varītēm dara, uzska-
tāmi raksturo apsūdzētā Lemberga personī-
bu, kā arī viņa izveidotā autoritārā režīma 
vērtību sistēmu un ideoloģiju. Diemžēl tai ir 
degradējoša ietekme un smagas sekas ne 
tikai pašas pašvaldības un Ventspils pilsē-
tas, bet arī visas valsts dzīvē. Nereti Aivara 
Lemberga netaisnīgo, prettiesisko, nede-
mokrātisko, melīgo, koruptīvo un zaglīgo 
ikdienas darbību Ventspils pilsētā sabiedrī-
ba nekritiski un virspusēji vērtē kā teicama 
menedžmenta piemēru, labas speciālistu 
komandas darbu. Tā teikt, zog, taču dalās 
ar pilsētu! 

Iepriekš minēto vērts tuvāk raksturot ar 
kādu klasisku piemēru. Šī sasaukuma divu 
gadu laikā mazākuma deputāti neskaitā-
mas reizes mutiski un rakstiski ir pieprasīju-
ši informāciju par Ventspils pilsētas domes, 
tās iestāžu un kapitālsabiedrību iemaksām 
biedrībai "Ventspils attīstības aģentūra". 
Šajā biedrībā Lembergs katru gadu ikgadē-

ji saņem turpat 100 000 eiro lielu atalgo-
jumu (2017. gadā – 97695 eiro)! Atbildes 
aukstasinīgi netiek sniegtas. Šīs biedrības 
“devums” nav pieminēšanas vērts nevie-
nā pašvaldības pārskata dokumentā, ne arī 
ikgadējā budžeta paskaidrojumu rakstā! Par 
tās veikumu Ventspils pilsētā nav iespējams 
iegūt nevienu nodomu protokolu, nevienu 
atskaiti. Pašvaldības vadība un administrā-
cijas darbinieki, arī Finanšu nodaļas vadītājs 
Kaspars Vitenbergs klusē. Tas atkārtojās arī 
pirms dažām nedēļām pašvaldības 2019. 
gada budžeta pieņemšanas laikā. 

Runa ir par Ventspils pilsētas pašvaldības 
finanšu līdzekļiem, to administrēšanas caur-
skatāmību.. Arī par to, kā autoritārs, smagos 
noziegumos apsūdzētais pašvaldības vadī-
tājs, pašreiz un joprojām spēj panākt pašval-
dības vadošo darbinieku, iestāžu un kapitāl-
sabiedrību līdzdalību prettiesiskās darbībās, 
spēj padarīt tos par savu merkantilo iegribu 
un kundzības ķīlniekiem. Pat ja Lembergs 
sūdzas, ka viņu tiesā par pārdesmit gadus 
veciem notikumiem, skaties kā gribi, savus 
tikumus laika gaitā viņš nav mainījis. Ne 
velti Augstākās tiesas Senāts šī gada 13. feb-
ruārī skatot mūsu, četru mazākuma deputā-
tu, pieteikumu, ir atzinis, ka darba organi-
zācija Ventspils pilsētas domē neatbilst tai, 
kādu paredz tiesību normas. Tas ir ļoti sau-
dzīgi pateikts.  

Pirms dažām dienām Lembergs gluži neti-
cami publiski izteica spārnotu frāzi: “Ja kāds 
ir nolēmis nozagt, Domes priekšsēdētājs to 
novērst nevar.” Savdabīga attaisnošanās. Tā 
uzskatāmi raksturo cilvēku, kurš šajā amatā 
ticis pie turības, kuru prokurors Juris Juriss 
vērtē simtos miljonu.  

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils pilsētas domes deputāts
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Bijušajam Ventspils 
sportistam – dopinga 
pārkāpums
Nu jau bijušais Ventspils augstas klases 
sportistu atbalsta programmas dalīb-
nieks un karjeru noslēgušais šorttreka 
sportists Roberto Puķītis saņēmis divu 
gadu diskvalifikāciju par antidopinga 
noteikumu pārkāpšanu. 

Mūsējiem – čempionu 
medaļas
Ventspilī notikušajā Latvijas čempionātā 
svarcelšanā pārliecinošas uzvaras savās 
svara kategorijās izcīnīja mūsu labā-
kie svarcēlāji – Rebeka Koha, Artūrs 
Plēsnieks, Ritvars Suharevs un Vadims 
Koževņikovs. Augstvērtīgākos rezultātus 
vīriešiem ar 417,79 Sinklera punktiem 
sasniedza R.Suharevs, bet sievietēm ar 
299,48 punktiem – R.Koha. Aprīlī mūsu 
labākie sportisti startēs Gruzijā notieko-
šajā Eiropas čempionātā.

Negaidīti paklūp Jelgavā
Negaidītu zaudējumu Latvijas futbola 
virslīgas mačā sestdien piedzīvoja FK 
“Ventspils”, kas viesos ar 1:2 zaudēja FK 
“Jelgava”. Vienīgos vārtus ventspilnieku 
labā 82. minūte guva Kaspars Svārups. 

“VENTA 2002” pārtrauc 
zaudējumu sēriju Jelgavā
“VENTA 2002” klubs pārtraucis četru 
zaudējumu sēriju un atkal ticis pie panā-
kuma Junioru Attīstības hokeja līgas 
(JAHL) čempionātā, izbraukumā ar 4:2 
pārspējot Jelgavas “Zemgale Juniors”. 
Līdz regulārā čempionāta beigām vents-
pilniekiem jāaizvada vēl tikai viena 
spēle, kad viesos jāspēlē ar līderiem 
Daugavpils “Dinaburga”.

Sagrāve Kurzemes derbijā
Kārtējo pārliecinošo uzvaru Latvijas – 
Igaunijas basketbola līgā svinēja BK 
“Ventspils”, kas Kurzemes klubu derbijā 
pārliecinoši ar 97:67 apspēlēja Liepājas 
komandu. Kopvērtējumā BK “Ventspils” 
ar 26 uzvarām 27 spēlēs ir pārliecino-
šā vadībā.

“Velkonim” kārtējie trīs 
tituli
Latvijas čempionātā kārtējos trīs titulus 
izcīnīja sacensību saimnieki – Ventspils 
virves vilkšanas klubs “Velkonis”, trium-
fējot vīriešiem svara kategorijā līdz 680 
kg un sievietēm kategorijā līdz 270 kg, 
kā arī Latvijas kausā MIX grupā līdz 580 
kg.

Pirmā spēle stadionā –  
10. aprīlī
Šopavasar centrālajā stadionā Ventspilī 
pirmā futbola spēle notiks 5 dienas 
agrāk nekā pērn – 10. aprīlī. Pašlaik 
notiek darbs pie zālāja seguma sagata-
vošanas: pieslēgtā laukuma apsildīšanas 
sistēma atkausējusi zemes kārtu un vei-
cinājusi zālāja veģetācijas ātrāku norisi. 

SPORTA ĪSZIŅAS

Te jāmin gan kroplā nodokļu reforma, kas ir 
īstenota faktiski savu interešu lobēšanai, gan 
“labo darbu čempionu” mantojumā atstātais 
tukšais valsts budžets. Jāatgādina, ka latvie-
šu vēlētājs par ZZS devumu savu viedokli jau 
izteica pērn Saeimas vēlēšanās, iezīmējot šī 
“politiskā dinozaura” beigu sākumu. 

Starp zaļzemniekiem vienīgais «pozitī-
vais tēls» ir Aigars Krauze ar +0,2 pun-
ktiem. Pārējie ir dziļos mīnusos vai reitin-
gā nemaz nav minēti. Rezumēsim: dažādos 
skandālos iesaistītais Jelgavas mērs Andris 
Rāviņš (-3,6), Uldis Augulis (-14,3), trīs rei-
zes gāzt mēģinātais Jūrmalas mērs Gatis 
Truksnis (-40,8). Tiesa, negatīvs vērtējums ir 
arī daudziem tagadējiem parlamentāriešiem 
un ministriem: labklājības ministrei Ramonai 
Petravičai (-15,3), JKP vienai no līderēm 
Jutai Strīķei (-17,1), veselības ministrei Ilzei 
Viņķelei (-32,7). Visszemākais reitings ir KPV 
LV dumpiniekam Aldim Gobzemam (-58,1).

KO MĪL KRIEVVALODĪGO 
SABIEDRĪBA

Krievvalodīgās sabiedrības visu mīlēts 
ir, kā pats sevi dēvē, “cilvēks ar absolūti 

Politiķu un amatpersonu reitingi. Lemberga popularitāte 
latviešu vidū strauji krītas, Kariņam – aug
 turpinājums no 1. lpp. baltu un tīru sirdsapziņu” – Rīgas mērs Nils 

Ušakovs. Neraugoties uz arvien jauniem 
korupcijas skandāliem “Rīgas satiksmē” un 
ar to saistītajos uzņēmumos, kā arī uz fiktī-
viem darba līgumiem ar desmitiem partijas 
biedru un pietuvinātiem cilvēkiem, tā “baro-
tavās” aizpumpējot vairāk nekā 1 mlj. eiro 
gadā, N.Ušakovs šajā sabiedrības daļā saņē-
mis 70,9 punktus! Latviešu vidū N.Ušakova 
reitings ir -37,4 punkti un piektā vieta no 
beigām.

Bēgt uz Briseli sagribējušo N.Ušakovu šajā 
kompānijā pavada arī “Saskaņas” otrs līderis 
Jānis Urbanovičs, Rēzeknes mērs Aleksandrs 
Bartaševičs un Daugavpils mērs Andrejs 
Elksniņš. Mazliet neticami, bet pozitīvs vēr-
tējums vēl ir tikai tiesībsargam, VID un Valsts 
kontroles vadītājām. 

KRIEVVALODĪGIE “IZVELK” 
LEMBERGA REITINGU

Praktiski identiska situācija ir arī mūsu 
pilsētas sakarā. Jau iepriekšējos gados 
A.Lemberga popularitāte latviešu vidū 
sāka šķobīties un reitings samazināties, un 
tagad tas ir sasniedzis īpaši zemu atzīmi. 
Jaunākajā pētījumā A.Lemberga reitings 
latviešu valodā runājošo vidū ir nokritis līdz 

– 10,8 punktiem. Jāatzīmē, ka aptauja veik-
ta februārī, kad vēl nebija zināms prokura-
tūras prasītais 8 gadu cietumsoda mērs vai-
rāk nekā 10 gadus ilgajā A.Lemberga kri-
mināllietā. Tiesai lūgts arī piemērot viņam 
apcietinājumu tiesas zālē, lai apsūdzētais 
nevarētu  izvairīties no soda, aizbēgot uz 
ārzemēm.

Savukārt krievvalodīgo vidū A.Lembergs ir 
otrs populārākais un viņa reitings sasniedz 
+51,6 punktus! Šeit liela loma ir A.Lemberga 
publiskajai retorikai. Piemēram, regulāriem 
atgādinājumiem, ka sankcijas pret Krieviju 
ir kļūda un NATO un Eiropas Savienības kri-
tizēšanai. Padomju iekārtas kalves cilvēks 
jo projām daudziem saistās ar “labajiem” 
PSRS laikiem. 

Tikmēr A.Lemberga slavinošais neskai-
tāmo pseidoportālu tīkls (to plaši pirms 
pašvaldību vēlēšanām atklāja pētniecis-
kās žurnālistikas centrs “Re:Baltica”) ziņu 
par neticamo tautas mīlestību tiražē ar 
lielu centību. Turklāt darīts tas tiek tipiski 
A.Lemberga stilā – piminēti ir tikai labie 
fakti: “A.Lembergs tiek augsti vērtēts arī 
latviski runājošo vidū”, taču nekur tā arī 
netiek norādīts, cik pozitīvs jeb, precīzāk, 
negatīvs ir šis vērtējums. 

Globālā tīmekļa ērā vieglas peļņas tīkotāji savu darbību pārnesuši uz virtuālo vidi. 
Neskaitāmi cilvēki katru dienu savos e-pastos saņem vēstules par laimētiem mil-
joniem, izdevīgiem kredītiem un vieglu peļņu. Kibernoziedznieku mērķis ir izkrāpt 
lētticīgu cilvēku finanšu līdzekļus, un palikt nesodītiem. "Ventspilnieks.lv" brīdina 
par internetkrāpnieku iecienītākajiem veidiem.

Kā izvairīties no internetkrāpnieku slazdiem

MILJONU LAIMESTI
Latvijai joprojām līdzīgi lavīnai veļas pāri 

elektronisko vēstuļu vilnis par simtos tūk-
stošos un miljonos mērāmiem laimestiem. 
Vēstulēs minētās loterijas rīkotāju organizā-
cijas un valūtas ir dažādas, bet būtība viena 
– „Apsveicam, jūsu e-pasta adrese vinnē-
jusi miljonu!”. Seko lūgums sazināties ar 
organizatoriem. Ja sazināsieties ar norādīto 
kontaktpersonu, tad uzzināsiet, ka laimes-
ta saņemšanai jāpārskaita zināmu naudas 
summu formalitāšu nokārtošanai; jānorā-
da savs bankas konts, un jāgaida miljons. 
Kad nauda pārskaitīta, varat atslābt – loteri-
jas organizētāji jūs vairs netraucēs. Savukārt 
krāpniekiem uzticētie dati vēlāk var tikt 
izmantoti citu kibernoziegumu veikšanai vai 
bankas konta iztukšošanai.

„NIGĒRIJAS VĒSTULES”
Viens no visbiežākajiem krāpšanas vei-

diem internetā ir tā saucamās „Nigērijas vēs-
tules”. Nežēlībā kritušie eksotiskas, nemieru 
skartas valsts ierēdņi lūdz jūsu palīdzību savu 
miljonu izvešanai no valsts, pretim solot ļoti 
iespaidīgu atlīdzību. Jums tikai jāapmaksā 
salīdzinoši nelieli izdevumi sekmīgai kapitā-
lu izvešanai. Ir arī stāsti par miljonos mērā-
mu mantojumu bez mantinieka, ārvalstu 
advokāta vai baņķiera piedāvājums uzdot 
par mantinieku tieši jūs, bet naudu sadalīt 
uz pusēm. Jums tikai jāsamaksā par dažām 
formalitātēm... Sižeti dažādi, bet jēga viena 
– par iespēju saņemt miljonus jums jāap-
maksā starpnieka pakalpojumus. Lētticīgo 
netrūkst, un katru gadu uz vientiešu rēķina 
blēži nopelna ap pārsimts miljoniem. 

LĒTAIS AIZDEVUMS
„Es esmu Mr Henry stylefirm, privāto aiz-

devumu aizdevējs. mēs piedāvā aizdevumus 
ar procentu likmi 2% gadā par summu EUR 
100,000,000,00. Ar 100% finansēšanas pro-
jekti nodrošinātus un nenodrošinātus aizde-
vumus pieejama. mēs garantē sniegt finanšu 
pakalpojumus daudziem mūsu klientiem visā 
pasaulē.” Šādas elektroniskās vēstules savus 
ziedu laikus piedzīvoja globālās ekonomis-
kās krīzes laikā, taču nav retums arī šodien. 

Aizdevēji brīdina, ka vairāk par 50 miljoniem 
nedošot, un aicina sazināties caur norādīto 
e-pasta adresi. Vēstules pienāk arī no kanto-
riem ar tādiem vilinošiem nosaukumiem kā, 
piemēram, „Global Finance ltd”. Internetā 
pat iespējams atrast šīs kompānijas mājas 
lapu, kurā solīti aizdevumi līdz 30 miljoniem 
ar visai niecīgu procentu maksu. Kad cilvēks 
piekrīt, seko aicinājums iemaksāt kredīta 
noformēšanai nepieciešamos līdzekļus. Tālāk 
jau ierastais scenārijs – kredīta devēji pazūd, 
iemaksātā nauda arī.

IZGLĀB DRAUGU!
Samērā jauns krāpšanas veids ir paziņas 

izmisīgais palīgā sauciens. No sev zināma 
cilvēka jūs e-pastā saņemat ziņu, ka viņam 
ārzemēs nozagta nauda, pase, mobilais tāl-
runis un nav nekādu iespēju tikt līdz mājām. 
Seko lūgums aizdot naudu, to pārskaitot 
uz vēstulē norādīto kontu. Visbiežāk cilvē-
ki arī palīdz, taču liels ir viņu pārsteigums, 
kad izrādās – „apzagtais” paziņa par savu 
ķibeli nemaz nezina! Viņa kontu uzlauzuši 
kibernoziedznieki, bet kontaktu loks izman-
tots krāpšanai. Pēc šāda ziņojuma saņem-
šanas sākumā mēģiniet ar paziņu sazinā-
ties. Kiberdrošības eksperti arī iesaka pie-
vērst uzmanību e-pasta valodai. Nereti pazi-
ņas dīvainā izteiksmes veida iemesls ir nevis 
satraukums par zaudējumu, bet gan tulkoju-
ma programma...

BANKA PRASA PAROLI
Svešu personīgo datu vai finanšu informā-

cijas krāpnieciskā iegūšanā ir specializēju-
šies „pikšķerētāji”. Visvienkāršākā „pikšķe-
rēšanas” shēma sākas ar e-pasta ziņojumu, 
kas izskatās kā sūtījums no uzticama avota, 
piemēram, bankas vai tiešsaistes tirgotāja. 
Nereti šādi ziņojumi tiek sūtīti it kā bankas 
vārdā, un satur lūgumus nosūtīt cilvēka per-
sonīgo informāciju, konta numuru, paroles,  
u. tml. it kā kontu pārbaudei. Sūtījumu saņē-
mējus novirza uz krāpniecisku vietni, kura 
pirmajā acu uzmetienā tikpat kā neatšķiras 
no attiecīgās organizācijas oficiālās mājas 
lapas. Vēlāk šo informāciju izmanto identi-
tātes datu nozagšanai. Rezultāts ir mazie-

priecinošs – no jūsu konta internetā veikti 
pirkumi, iztukšoti bankas konti, datu izman-
tošana krāpnieciskiem darījumiem un citas 
nepatikšanas. 

PELNI, NEKO NEDAROT
Savdabīgs krāpšanas veids ir arī vieg-

las peļņas iespēju piedāvājumi internetā. 
Lietotājus aicina reģistrēties konkrētā inter-
neta vietnē, un neko īpašu nedarot, piemē-
ram, klikšķinot uz reklāmām, nopelnīt smuku 
naudiņu. Šādu pelnītāju „veiksmes stāsti” 
galvenokārt rodami interneta komentāros. 
„Reala nauda!!! Es pelnu kamer mans dators 
ir ieslegts un neko nesaru”; „Izklausijas neti-
cami, ka var pelnit ar datoru neko nedarot! 
Tadnu pameiğināju un šodien katrudien es 
nopelnu $160”, “Reāla jūsu 1900 € mēneša 
peļņa internetā!” (saglabāta rakstītāju orto-
grāfija). Dažos „peļņas” veidos sākumā jāin-
vestē, piemēram, 1,50 eiro. Jāreģistrējas ar 
savu e-pastu un bankas karti PayPal, jāpār-
sūta pa 15 centiem uz 10 e-pastiem, jāiz-
veido savs sludinājums, kurā izdzēsta pirmā 
e-pasta adrese un jūsējā pievienota kā des-
mitā, tad jāizvieto šo krāšņumu 200 – 300 
forumos un ziņu vietnēs, un jāgaida, kad sāks 

birt nauda. Kā jūs domājat, cik daudzi tiešām 
nopelna? 
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strādājusi par zinātnisko līdzstrādnieci Ventspils Vēstures 
muzejā, kur līdztekus oficiālajai tēmai “par sociālistiskās rūp-
niecības attīstību pilsētā” bijusi iespēja  ielūkoties arī perso-
nīgi interesējošajos dokumentos  un preses materiālos  par 
šejienes notikumiem 1919. gadā. Ar profesionālu pietāti pret 
vēstures liecībām viņa centusies un joprojām mēģina saprast, 
kas un kā toreiz noticis un kāpēc sabiedrībā pret to joprojām 
ir tik neviennozīmīga attieksme. 

“Prāts negrib pieļaut,ka manis noliktos ziedus  no šīs sāpju 
vietas kāds aizvācis demonstratīvi. Kāds, kura dzimtā, savu-
kārt, varbūt ir nostāsts par to, ka no vācbaltiešiem sastāvošā  
landesvēra rīcība bijusi kara apstākļos pašsaprotama un tāpēc  
uzskatāma kā  pelnīta  atriebība “sarkanajiem”.”

 
 AR BANDĪTU METODĒM

Baiba muzejā strādājusi arī lielo pārmaiņu gados, kad 
pavēries ceļš uz valsts neatkarības atgūšanu un reizē arī 
iespēja  vēstures dokumentos atrast neapstrīdamas liecības 
par lielinieku zvērībām 1919. gadā, uz kurām landesvērs 
atbildējis tikpat nežēlīgi.  Latvijas Pagaidu valdībai nespējot 
kontrolēt situāciju, abas puses toreiz pēc būtības rīkojušās 
ka bruņotas bandas, attiecībā uz gūstekņiem un civiliedzīvo-
tājiem neievērojot pat kara laikā vispārpieņemtos likumus. 
PSRS pastāvēšanas gados  agrāko “savējo” rīcību mēģināts 
noklusēt vai pat glorificēt, 1965. gadā Ventmalā  uzstādī-
tā  pieminekļa pakājē iekaļot: “Vieta, kur 1919. gadā lan-
desvērs nogalināja darbaļaudis, kas cīnījās par padomju varu 
Ventspilī”.  Ne strādājot muzejā, ne vēlāk  Baibai tā arī nav 
izdevies iegūt pilnu sarakstu ar šo “darbaļaužu” vārdiem, jo 
daudzi aprakti,  tā arī neatpazīti.  

Uz vectēva likteni netieši attiecināmos dokumentus un 
presē izkaisītos  faktus Baibai savulaik nācies vākt pa kri-
patiņai, tagad tie izklāstīti Ventspils muzeja rakstu krājumā 
un  liecina, ka “sarkanais” terors Ventspili piemeklējis neilgi 
pirms “baltā”.  

PĀRSPĒKS SALAUZA DZELZS DIVĪZIJU
Kaut gan 1918. gadā Latvija jau bija pasludinājusi neatkarī-

bu un tai bija sava Pagaidu valdība, kādu laiku lielinieki kon-
trolēja gandrīz visu tās teritoriju un bija izvirzījušu uzdevumu 
ieņemt arī Ventspili. 1919. gada sākumā uz to no trim pusēm 
virzījās ap 500 karavīru, 300 kavalēristu un artilērija. Ventspili 
tolaik aizstāvējis tikai ap pusotra simta vīru liels, no vietējiem 
vācbaltiešiem, Baltijas baroniem un bijušajiem vācu armi-
jas karavīriem izveidots  pilsētas garnizons, tā  dēvētā Dzelzs 
divīzija. Pēc sīvas sešu stundu cīņas Ventspils kritusi 30. jan-
vārī. Pilsētā lielinieki sagaidīti kā atbrīvotāji, taču vēlāk noska-
ņojums mainījies, piedzīvojot sekojošo “sarkano teroru”.

Baiba pieļauj, ka lojalitāti jaunajai varai sākotnēji varbūt 
izrādījis arī viņas vectēvs, kaut gan sociāli –  kā prestiža amata 
vīrs, koku brāķeris zāģētavā – nav bijis pieskaitāms proletā-
riešiem, bet vidusšķirai. Pratis krievu un, iespējams, arī vācu 
valodu, jo viņa tēvs kalpojis Popes baronam, tāpēc pie lieli-
niekiem paņemts par tulku milicijā. 

VISPIRMS  “SARKANIE”, PĒC TAM LANDESZVĒRS
Par tālāko atmiņās stāsta arhibīskaps Teodors Grīnbergs: 

kad lieliniekiem bija padevušies visi pilsētā esošie vācieši, 
kopskaitā ap 97 cilvēkiem, tie tika nošauti un samesti vienā 
bedrē. No līķiem ticis novilkts viss vērtīgais. 

Lielinieki vēlāk noziegumu mēģinājuši slēpt, ziņojumā 
priekšniecībai noslepkavotos uzdodot par kaujā kritušajiem: 
“Mēs zaudējām 1 kritušo un 3 ievainotos, pretinieks zaudēja 
58 kritušos kareivjus un 20 baltgvardus no vietējās buržuāzi-
jas. /../ Pavisam Ventspilī bija 14 ievainoto, 101 kritušais un 
divi gūstekņi,”  teikts atskaitē. 

Nav brīnums, ka pēc nepilna mēneša, atkarojot Ventspili, 
landesvērs (tā laika latviskojumā – landeszvērs) parādījis 
savu asiņaino un atriebīgo dabu. Sācies “baltais” terors, kuru 
T. Grinbergs raksturo ar vārdiem: nošauti tika visi, ko vācieši 
turēja aizdomās un kam varēja pārmest lielinieciskumu  vai 
simpatizēšanu tam.  Kopumā nogalināti 55 cilvēki, 47 no 
viņiem apglabāti vienā kapā. Šauts vairākas dienas no vie-
tas, arī pašā pilsētas centrā. Viena no tām bijis laukums aiz 
vidusskolas; šauts dienas laikā, skolēniem pa logiem noska-
toties drausmīgajās ainās. Visvairāk cilvēku nošauts ostmalā, 
Kuģinieku ielas galā pie lielās noliktavas. Tur nošautie gulē-
juši  lielā kaudzē vairākas dienas, kamēr viņus aizveda un 
apraka.

GĀJA UZ NĀVI, LAI DZĪVOTU DĒLS
No vecmāmiņas Lizetes stāstītā Baibai zināms, ka pēc lan-

desvēra ienākšanas vectēvs līdz ar diviem biedriem paslēpts 
savā sētā,  aizkraujot viņus ar malku. Kad meklētāji neatra-
šanas gadījumā skaļā balsī draudējuši nošaut viņa sievu un 
deviņus mēnešus veco dēlu, vectēvs no paslēptuves iznā-
cis ārā pats. Otrā dienā līķi no krastmalas mājās un vēlāk 
uz kapiem viņa mamma Kristīne vilkusi ragaviņās. Ģimenes 
atmiņās ir nostāsts, ka toreiz deviņus mēnešus vecais Baibas 
tēvs tvēries pie salā sastingušajiem nelaiķa pirkstiem, mēģi-
not viņu uzmodināt. Vecmāmiņa Lizete to visu atcerējusies 
nelabprāt, sakot, ka viņas vīrs Fricis pie sava likteņa pats vai-
nīgs, tā arī nepaskaidrojot, kas ar to domāts. 

Baibas tēvs, arī vārdā Fricis, iemācījies miesnieka amatu, 
bet mūža lielāko daļu strādājis par šoferi. Ģimene toreiz dzī-
vojusi un arī tagad mīt vectēva un vecvectēva  celtajā mājā, 
kurā ciemos no Rīgas tiek gaidīta meita, uzņēmējdarbības 
vadības speciāliste un  jurista izglītību ieguvušais dēls. Viņš 
ir paša dibināta un jau starptautiski pazīstama, inovatīvu 
produkciju ražojoša uzņēmuma vadītājs. Bet visvairāk prie-
ka omes mājā, protams,  sabirst reizē ar saulstariņiem maz-
bērniem, kuru Baibai ir četri. Lielie un mazie Grundštoki ir 
sabiedriski un sportiski aktīvi, pēc viņiem māja paliek ar gaišu 
enerģiju uzlādēta līdz pat nākamajai reizei.   

Kad ciemu dienas pagājušas, skolotāja reizēm sev atgādi-
not – lai kāds arī  savos uzskatos savulaik ir bijis vectēvs, viņš, 
upurējot sevi,  tiešā nozīmē nolēmis dzīvei nākamās Būcenu 
paaudzes. Un par to pelnījis pieminēšanu ne tikai simtajā 
nāves gadadienā.  

PIEMINEKLIM BIEDROS 
ATKRITUMU URNAS

Baiba stāsta, ka Latvijas 
jubilejas gadu līdz ar citiem 
izdzīvojusi kopumā gaišās 
noskaņās un ar lepnumu par 
savu valsti. Bet apziņas dzi-
ļumos paturēta arī dzimtas 
un Ventspils vēsturiskā un 
emocionāla  pieredze, kas 
gūta valsts ceļa sākumā  divu 
terora viļņu apstākļos. Tie, 
šķiet, pilsētai ir uzspieduši 
arī tādu kā neizpratnes vai 
pat kauna zīmogu: kā kaut 
kas tāds ir varējis notikt pie 
mums?  Viņa nav pārliecināta, ka par to būtu vajadzējis runāt 
tieši svētku gaidās un to laikā, taču nedomā, ka ir pareizi vēs-
turiskos neglītumus paslaucīt zem paklāja, kā to kādā publi-
kācijā laikrakstā “Kurzemes Vārds” ir mēģinājusi darīt savu-
laik Ventspilī pazīstama publiciste:  “... tēlnieka Zariņa veido-
tais piemineklis 1919. gada upuriem  atzīts par māksliniecis-
ki nepiemērotu krastmalai, tas atradies arī ne tajā vietā , kur 
notikusi revolucionāru nošaušana. Tagad piemineklis atro-
das Meža kapos pie nošauto apbedījuma vietas, bet krast-
malā iezīmētas bruģī noliktavas kontūras, pie kuras notikusi 
nošaušana”.  

Vai skarbo realitāti apstiprinošais piemineklis iederas krast-
malas skvērā, kur tagad pulcējas pilsētas svētku un citu masu 
pasākumu dalībnieki, protams, var strīdēties. Tāpat kā par to, 
cik politizēta un ideoloģiski virzīta savulaik bijusi tā uzstādī-
šana.  Bet vai tas tagad iederas Piejūras Brīvdabas muzeja 
saimnieciskajā daļā – blakus atkritumu urnām, šķūnīšiem un 
būvmateriāu pārpalikumiem, arī tāds ir jautājums. 

“Varbūt maldos, bet ir sajūta, ka mūsu pilsētā nav skaidras 
nostājas, ko darīt ar 1919. gada “sarkanā” un “baltā” terora 
upuru piemiņu. Nevienai no traģiskajos notikumos iesaistī-
tajām pusēm nevar pielikt tikai cildinājuma vai tikai nosodī-
juma olekti, jo pārāk sarežģīts un dramatisks ir bijis toreizē-
jais vēsturiskais un sociālais konteksts. Bet arī aizmirstībai to 
nedrīkst atstāt, lai kas līdzīgs neatkārtotos nākotnē,” pārlieci-
nāta ir skolotāja Baiba Grundštoka. 

Kluso ziedu atgādinājums

Baiba Grundštoka Ventmalā – vietā, kur pirms 100 gadiem noslepkavoja viņas vectēvu.

Krastmalā dažādi vērtētais piemineklis tagad ir nost no ļaužu 
acīm.

Baibas tēvs Fricis Eduards 
Būcens.

Baiba ar 
tēvu Frici 
Eduardu un 
māti Annu,  
vidusskolu 
beidzot.
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Modināt 
putnus
Pirms pāris dienām 
oficiāli sagaidījām 
astronomiskā pavasara 
iestāšanos. Senajiem 
latviešiem tie bija lieli 
svētki – Lielā diena jeb 
Lieldienas, kā to vēlāk 
esam pārlabojuši. Tiesa 
gan, kā jau daudzi senie 
svētki, tie ir pievilkti 
klāt baznīcas svētkiem, 
līdz ar to šogad līdz 
Lieldienu svinēšanai vēl 
jāpagaida labs laiciņš. 
Tomēr svinēt pavasa-
ra atnākšanu varēs, 
piemēram, Ventspils 
novadā. 24.marta rītā 
līdz ar gaismu plkst. 6 
Liepenes pludmalē pēc 
senās lībiešu tradīcijas – 
tā ir putnu modināšana 
jeb, kā lībiešu valodā 
jādzied, “Tšītšōrlinkizt”, 
kuru pavada dažādas 
tradīcijas turpat jūras 
krastā.

Interesanti būs gan 
Liepenes pludmalē, gan 
Ventspils muzejā. Pilī atklā-
ta muzeja jaunieguvumu 
tradicionālā izstāde. Tajā 
eksponēta pavisam nelie-
la, bet ievērības cienīga 
daļa no jauniegūtajiem 
krājuma priekšmetiem, 
kuras muzejs iegādājies vai 
saņēmis dāvinājumā. Pašu 
muzeja darbinieki saka, ka 
visinteresantākā un reizē 
neparastākā ir bronzas 
ausu/nagu tīrāmā karotīte! 
Tā atrasta Ziemeļkurzemē 
un ir datējama ar 17.-19.gs. 
sākumu. Izstādes senākais 
priekšmets ir akmens cir-
vis (ap 4000 gadus sens). 
Vēl varēs apskatīt pogu āķi, 
papīra lelles, un vēl daudz 
cita, kā arī slavenā vents-
pilnieka un pasaules pilso-
ņa J.F.Tīdemaņa divas glez-
nas – vērtīgākais pēdējā 
laika muzeja mākslas krā-
tuves papildinājums.

Sestdien, 23. martā, 
plkst. 17.00 – lielais basket-
bols. Pavasaris jeb “play-
off” spēles arī sportā. Tiesa, 
šajā Latvijas – Igaunijas 
līgas mačā vēl ne, taču kā 
ģenerālmēģinājums liela-
jam finālam par titulu gan. 
Mūsu BK “Ventspils” kā 
līderi uzņems sīvākos kon-
kurentus – Tallinas “Kalev/
Cramo”. Gaidāms ļoti 
spraigs mačs, tādēļ sagai-
dāms, ka pēc ilgāka laika 
arī fanu tribīnēs brīvu vietu 
nebūs!

Savukārt nākamās nedē-
ļas sākumā interesantā-
kais notikums būs Rīgas 
Jaunā teātra vizīte. Šoreiz 
rīdzinieki rādīs Ulda Tīrona 
režisēto dramatizēju-
mu “Apmānītā”, kas tapis 
pēc Tomasa Manna pēdē-
jā pabeigtā literārā darba 
gandrīz pirms 100 gadiem. 
Viņš pievērsies kādas 
vācu atraitnes bezcerīgajai 
mīlestībai uz divreiz jau-
nāku amerikāņu jaunek-
li. Izrāde ir augsti novēr-
tēta un teātra cienītājiem 
Ventspilī ļoti gaidīta. 

Noteiktā datumā jāierodas Jelgavā nosūtīšanai uz karaspēka 
daļu, taču tobrīd Jelgavu ieņēma sarkanā armija, turp vairs 
nevarēja tikt. Vasaras otrajā pusē krievi jau bija pie Irlavas, 
Matkule no turienes nav tālu. Lika sargāt pagastmāju un 
dežurēt pie telefona, vēlāk nosūtīja uz Grenčiem un Smārdi. 
Kad pie Tukuma atbrīvoja Rīgas ceļu no sarkanajiem, pa 
turieni uz Kurzemi nāca karavīri, viņu vidū daudz dezertie-
ru. Mums lika viņus tvarstīt, bet to neviens nedarīja. Daudzi, 
arī mēs, iesaistījās tolaik topošajā „mežakaķu” organizāci-
jā, lai pasargātos no vajāšanām. Vietējais aizsargu priekš-
nieks gādāja, lai patriotiski noskaņotie jaunieši būtu orga-
nizācijā, lai, ja Latvijai paveiksies, būtu pašiem savi cīņas 
spēki. Vēlāk saistījāmies ar kureliešiem, gādājām produktus, 
zagām vāciešiem benzīnu, lai nodotu savējiem. Visi gaidīja 
brīdi, kad vācieši būs prom, un varēsim stāties pretī sarka-
najai armijai. Maija sākumā vācu žandarmērija mūs tomēr 
arestēja, un nokļuvām Liepājas cietumā. 8. maija pēcpus-
dienā, krievu uzlidojuma laikā, cietuma durvis attaisīja, teica 
– ejiet, kur gribat... Mājās iznāca pabūt tikai divas dienas, 
tad iebruka krievu zaldāti, savāca vīrus no 16 līdz 60 gadu vecumam un 
nogādāja filtrācijas lēģerī. Dzina uz Kabili, tad Rendu, Sabili. 21. jūnijā 
mani notiesāja par nacionālismu — 10 gadi lēģerī, 3 gadi bez tiesībām 
atgriezties Latvijā. 

Oļģertu Legzdiņu aizveda uz Karagandas apgabalu Kazahijā, vēlāk viņš 
vergoja Džezkazganas šahtās. Latvijā atgriezās tikai 1975. gadā.

Krišam Arturam Šmitam no darba dienesta izbēgt neizdevās. 1942. 
gada martā viņu nosūtīja uz Vāciju, pakļāva obligātai pusmilitārai apmācī-
bai un aizveda uz Ziemeļjūras salu pie Dānijas krastiem. Nākamajā gadā 
kopā ar citiem puišiem Krišs Arturs atgriezās dzimtenē, taču mājās iznāca 
pabūt vien dažas nedēļas; viņu iesauca leģionā un nosūtīja uz Latvijas–
Baltkrievijas robežu, 1944. gadā – uz Igauniju. 

–Tur piedzīvoju smagas kaujas, krievu karaspēka aplenkumu, taču izde-
vās izrauties uz Rīgu. No Rīgas nosūtīja uz Dundagu. 1944. gada rudenī 
sapratām, ka mūs taisās dzīt uz Vāciju. Ventspilī konstatējām, ka no 113 
vīriem ieradušies tikai desmit... Pārējie aizlaidušies. Laidos arī es. Dzīvoju 
mājās, kamēr 1945. gada pavasarī pie Kuldīgas sāka organizēties nacio-
nālie partizāni. Ieročus dabūjām no vāciešiem, bet pēc Vācijas kapitulāci-
jas sagājām mežos. 

Ilmārs Adītājs no Jēkabpils rajona Elkšņu pagasta bija visjaunākais; kara 
beigās viņam apritēja četrpadsmit.

– Sarkanie pie mums ienāca 1944. gada jūlijā. Bijušie Latvijas armijas 
virsnieki un karavīri, policisti, aizsargi, visi pazīstamie cilvēki kļuva par 
nacionālajiem partizāniem. Arī mūsu tuvākie un tālākie kaimiņi negribē-
ja iet krievu armijā, tāpēc sabēga mežos. 1946. gadā kļuvu īsts partizānu 
atbalstītājs. Kopā ar citiem puikām meklējām munīciju, ieročus, gādājām 
pārtiku, visādas ziņas nodevām, cik izdevās uzzināt, piemēram, kur atro-
das čekisti, utt. Tā līdz 1948. gadam.

Žanis Blumbergs dzimis 1914. gadā, nekad nav nēsājis karavīra unifor-
mu, nav bijis leģionārs. 1942. gadā viņš bija Ances trešā iecirkņa mež-
sargs. Kad 1945. gada maijā daudzi ventspilnieki devās mežā, Arvīds 
Mūrnieks, paziņa no mežniecības skolas laikiem, un vēl trīs vīri lūdza dot 
patvērumu. 

– Man tolaik bija lielas mājas, arī ģimene liela – vienpadsmit cilvēku.
Aitu aizgaldā izraka lielu bedri un nosedza ar dēļiem, – iznāca bunkurs 

četriem vīriem, vēlāk Mūrnieks palika viens. 1947. gadā Ancē kļuva nedro-
ši. mani sāka turēt aizdomās. Pārcēlos uz Ugāli pie pazīstama mežziņa. 
Mūrnieks brauca līdzi – siena vezumā. Es viņu slēpu astoņus gadus. 

Ventspilnieks Alberts Gūtmanis kara laikā bija pārāk jauns, lai tiktu 
iesaukts leģionā. 

– Visiem 1928. gadā dzimušajiem bija jāiet rakt nocietinājumu līniju pie 
Ventas. Es negāju, bēguļoju. Reiz, atgriežoties mājās, saskrējos ar žandar-
miem, kas pēc saraksta meklēja tādus kā es. Aizveda uz Ventspils cietu-
mu. Nedēļas laikā zēnu savācās diezgan daudz. Visus sadzina vagonos un 
veda uz Liepāju. Užavas stacijā (pie Zirām) vairākus izveda no vagona un 
dzina uz Zūrām. Ejot visu laiku domāju, kā izmukt. Uz pārceltuves plos-
ta visi nevarēja sakāpt. Paliku otrajā grupā, nogaidīju īsto brīdi un metos 
iekšā Ventmalas krūmos, pēc tam apmēram kilometru noskrēju un ielīdu 
kādā bedrē. Žandarmi bija atklājuši, ka viena trūkst. Pa gabalu dzirdēju, 
kā meklē pa krūmiem, suņi rej... Tomēr neatrada. 1945./1946. gadā mācī-
jos sestajā klasē 2. pamatskolā Užavas ielā. Mācību gada sākumā puikas 
„saostījās” – visi savējie, tāpat daudzi skolotāji. Novembra beigās mūsu 
grupa nodibināja „Latvijas nacionālās jaunatnes organizāciju” un izdeva 
pirmo žurnālu. Uz vāka bija tāds pats vairodziņš, kā leģionāriem uz for-
mas tērpa piedurknes... 

Skolnieku nacionālās pretošanās kustības biedru Albertu Gūtmani apcie-
tināja tīrās sagadīšanās dēļ. Pats par sevi saprotams, ka dedzīgie un 
nepieredzējušie jaunieši neievēroja piesardzību, bez kuras viņu organizā-
cijai nebija lemts garš mūžs...

„Paraugtiesa” – kara tribunāls Albertam Gūtmanim piesprieda 10 gadus. 
Lēģeros viņš aizvadīja gandrīz deviņus. Mājās atgriezās 1954. gada bei-
gās. 2018. gada 18. novembrī Nacionālās pretošanās kustības dalībnieks 
Alberts Gūtmanis kļuva par Viestura ordeņa kavalieri.

16. marts. 25. marts.  
Latvju zēnu Golgātas ceļš
 turpinājums no 1. lpp.

„Bet sātans bija iegājis Jūdā, kuru sauca par Iskariotu.
Un viņš piekrita un sāka meklēt izdevību, lai viņu tiem nodotu, ļaudīm 

nezinot.”
(Lūkas ev. 22;3—6)

Kriša Artura Šmita grupai Kuldīgas rajona Kurmāles pagasta mežos izde-
vās noturēties tikai pusotru mēnesi. Viņus nodeva.

— Mēs bijām salīduši bunkurā. Atceros briesmīgu sprādzienu, suņu rie-
šanu... Kad izlīdu ārā, apkārt viss mežs pilns krievu zaldātiem. Turpat stā-
vēja arī nodevējs... Vēl tagad nevaru saprast, kā viņš bija dabūjis par 
mums zināt, pats mūsu organizācijā nebija, viņa brālis gan... Pēc iznākša-
nas mūs drausmīgi piekāva. Visus aizveda uz Kuldīgu, tur noturēja pāris 
dienas, pēc tam nosūtīja uz Vaiņodi. Tur pratināja un atkal nežēlīgi sita. 
Tiesā viss notika zibenīgi – viens virsnieks un divas sievas, neko neprasot, 
uztaisīja spriedumu: divdesmit gadi katorgā! Vēl pieci gadi bez tiesībām 
atgriezties Latvijā.

Krišu Arturu Šmitu nometināja Noriļskas lēģerī, kur viņš pavadīja 11 
gadus. Latvijā atgriezās 1956. gadā.

 Ilmāru Adītāju Jēkabpils čeka spieda kļūt par nodevēju, lika parakstī-
ties zem solījuma, ka nodos partizānus čekai. Ilmārs nodot nespēja, tāpēc 
1949. gadā pats devās mežā. Par nodevēju kļuva cits.

– Decembrī mūs arestēja. Bijām aizgājuši pie kāda, kurš skaitījās mūsu 
atbalstītājs un uzaicināja ciemos, piesolīja pacienāt ar garšīgu desu. Pēc 
desu ēšanas aizmigām un pamodāmies... Jēkabpils čekā ar sasietām 
rokām. „Draugs” gardajām desām bija pielicis miega zāles. Sita mūs, dau-
zīja briesmīgi... 1950. gadā mani tiesāja kara tribunāls Rīgā un piesprieda 
augstāko soda mēru, ko nomainīja ar 25 gadiem katorgā un vēl 5 bez tie-
sībām atgriezties Latvijā. Tolaik man bija 18 gadu, bet, noklausoties nāves 
spriedumu, nejutu neko. Neko no izdarītā nenožēloju.

Ilmārs Adītājs nokļuva Ekibastusa lēģerī Kazahstānas stepē, pēc tam 
Džezgazganas raktuvēs. Latvijā atgriezās 1956. gadā.

Žani Blumbergu apcietināja 1953. gada 6. septembrī. Viņu nodeva sie-
vasmāsas dēls – komjaunietis, kurš mācījās Ugāles vidusskolā. 

– Čekisti viņam sasolīja kārtīgu naudas kušķi, – bija varen kārs uz naudu. 
Skolā palaida muti, ka pie manis slēpjas cilvēks. Bija izpētījis, kur partizā-
nu bunkurs. Tajās dienās mūsu mājās bija apkūlības; atnāca arī trīs parti-
zāni. Nākamā dienā sieva palūdza sapļaut lopiem āboliņu. Dēls Visvaldis 
vēl bija mazs, atnāca līdzi. Nobrīkšķēja žogs, es ieraudzīju, ka astoņi vīri ar 
durkļiem skrien man virsū. Atņēma izkapti, aizdzina uz mežu, lika gulties 
zemē, tad trieca atpakaļ uz māju. Nesen izremontētajā istabā bija ietaisīti 
dubultgriesti ar lūciņu, kur Mūrniekam paslēpties. Tur viņu arī noķēra, jo 
komjaunietis visu bija izokšķerējis. Mājās bija ieroči: automāti, patšaute-
nes, granātas, vieglie ložmetēji, kāds tūkstotis patronu – viss domāts parti-
zāniem. Čekas mājā Dārzu ielā viens pratinātājs iet ārā, otrs nāk iekšā, un 
tā vairākas dienas... Toreiz vēl biju jauns un stiprs, lai gan maza auguma, 
varēju turēt vairāk nekā lieli vīri. Tāpēc arī izturēju, bet vienlaikus prati-
nāja arī manu sieviņu. Plānajai starpsienai cauri dzirdēju, kā čekisti viņu 
sit, cik briesmīgi viņa sāpēs kliedz. Lūcija no spīdzināšanas sajuka prātā. 
Bērni mājās palika bez apgādnieka. Mani notiesāja 1954. gada februārī uz 
desmit gadiem, pieciem — bez tiesībām atgriezties. Sievu vairs nesatiku. 

Žanis Blumbergs dažādos lēģeros nodzīvoja divus gadus. Atgriezās 
1956. gadā.

Katrs savā vietā un laikā šie un daudzi jo daudzi vīri, tāpat sievas darīja 
visu, ko spēja un prata, Latvijas labā. Nevienam nebija nekāda sakara ar 
vācu nacisma ideoloģiju un tās vārdā darītajiem melnajiem darbiem, lai 
arī kā padomju vara un tās mūsdienu mantinieki cenšas viņiem tos pie-
rakstīt. Latviešu leģionāri, nacionālie partizāni, pretošanās kustību dalīb-
nieki, Kurzemes mežu dēli un mežu meitas – viņi visi gara acīm redzē-
ja brīvas Latvijas vīziju un bija gatavi atdot visu, lai tā kļūtu par īstenību.

„Bet nekas nav apslēpts, kas netiks atklāts, un nekas nav nezināms, kas 
nenāks gaismā.”

(Lūkas ev. 12;2)
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A U N S
Visur jāpaspēj un visur jāpiedalās. Ener ģi jas ne trūks, un kontakti 
ar līdzcilvēkiem veidosies viegli un nepiespiesti. Labvēlīgs laiks, 

lai nejaušas tikšanās pārvērstu lietišķā sadarbībā. Brīvdienās atrodi laiku 
sev, lai pabūtu vienatnē, jo šis un tas pārdomājams. Var nākties pieņemt 
būtiskus lēmumus. Īstxajā brīdī palīdzīgu roku sniegs draugi.

V Ē R  S I S
Ātr i ori en tē sies si tu āci jās un cil vē ku no lū kos. Ne ie sais ties 
in tri gās un neej par šķīrēju, kur citi kārto savas attiecības. 

Brīvdienās pa re dza mas sabiedriskās aktivitātes, kā arī ballīte ar ģime-
ni. Cilvēki smaidīs, apkārt valdīs pozitīva gaisotne. Jaunā nedēļa solās būt 
spraiga darba ziņā. Jauni projekti un jaunas iespējas.

D V Ī  Ņ I
Dar bā būs jāuzņemas lie la at bil dī ba. Pa da ri vi su pēc la bā kās 
sirds ap zi ņas, un ar vei ku mu bū si ap mie ri nāts. Ne va ja dzē tu gan 

uz sākt pā rāk am bi ci ozus plā nus, no vēr tē  sa vus spē kus un re ālo si tu āci ju. 
Brī va jā lai kā pa tī ka mas tik ša nās ar drau giem. Kā da ie pa zī ša nās var iz rā dī-
ties īpa ša. Sekmes lietišķajos jautājumos.

V Ē  Z I S
Nedēļas nogalē būsi aiz ņemts ar saimniecības dar biem un 
rū pēm par tuviniekiem, taču visu laiku mājās uzturēties vaja-

dzētu. Izej arī sabiedrībā un apmeklē kādu kluba pasākumu. Dar bā vai biz-
nesā var pa vēr ties jaun as ie spē jas, ras ties in te re san ti pie dā vā ju mi un kon-
tak ti. Ir vērts ap svērt ide ju par sa va vai ģi me nes biz ne sa at tīs tī ša nu. 

L A U  V A
Darbs pra sīs ra do šu ie dves mu un zi nā ša nas, un pa nā ku mi at ka-
rī gi no tavas attapības. Liels pluss būs arī draugu un domubiedru 

padomi. Iespējamas pavisam negaidītas iespējas un piedāvājumi. Nedēļas 
nogalē un ik brīvā brīdī esi kopā ar saviem mīļajiem, variet kopā apmeklēt 
pasākumus vai doties nelielā pavasara piknikā.

J A U  N A  V A
Var ak tu ali zē ties sirds lie tas. Ja esi ar kā du ko pā, pa cen tie s, lai 
at tie cī bas pa da rī tu cie šā kas. Sir snī ga ko pā bū ša na dos pa tī ka mas 

emo ci jas – vē lams ko pā saim nie kot un ko pā at pūs ties. Jaunnedēļ vari ie plā-
not da rī ša nas iestādēs vai ban kās, ta ču tām rū pī gi jā sa ga ta vo jas. Labs laiks 
ceļojuma plānošanai vai komandējumam.

S V A  R I
Sar gies no stre sa un ne aiz mir sti par pa va sa ra vi ta mī nu de vu. 
Dar bā izdari tik, cik ne pie cie šams, bet ar jaun iem pro jek tiem un 

ini ci atī vas iz rā dī ša nu ne stei dzie s. Va ri pie teik ties kur sos vai ap mek lēt pro fe-
si onā lās pilnveidošanās se mi nā ru. Ie spē jams, nāk sies ri si nāt pe da go ģis kos 
jautājumus, tad res pek tē bēr nu vēl mes. 

S K O R  P I  O N S
Brīvdienās derētu paveikt mājas darbu „minimumu” – uzpost 
mājokli, sapirkt nākamajai nedēļai nepieciešamās saimniecības 

lietas, sakārtot garderobi. Nākamā darba nedēļas solās būt ļoti aktīva un 
piesātināta – jauni kontakti, sapulces, interesanti biznesa projekti. Tajā pat 
laikā valdīs arī mazliet bezrūpīgas noskaņas. Pavasaris taču!

S T R Ē L  N I E K S
Tavs pozitīvisms pa lī dzēs pa šam un ie dves mos ci tus, būs la ba 
iz prat ne par si tu āci jām. Darbā ieguldītā enerģija attaisnosies, 

dos gandarījumu morāli un arī naudas izteiksmē. Tomēr fi nan šu da rī ju mus 
kār to ļo ti ap do mī gi, īpašu uzmanību pievēršot juridiskām niansēm. Sva rī gas 
sirds lie tas. Šajā jomā iespējami aizraujoši piedzīvojumi.

M E  Ž Ā  Z I S
Do die ties cil vē kos, un tevi gai da in te re san tas tik ša nās. Sa tie cies 
ar mī ļiem, tu viem drau giem vai ap cie mo ra di nie kus. Va ri ie plā-

not arī iz klai dē jo šu izbraucienu, ap ska tīt un uz zi nā t ko jaun u. Dar bā at bil-
dī gi pie nā ku mi un vēlme iz vir zī ties pir ma jās rin dās. Tā pat arī in te re san tas 
ide jas par peļ ņu. Ne bīs ties re ali zēt ori ģi nā las ie ce res.

Ū D E N S  V Ī R S        
Cil vē ki at zīs tavu au to ri tā ti, ie klau sī sies un ņems vē rā pado-
mus. Ti kai nedrīkst sa vu vie dok li pa sniegt kā vie nī go pa tie so. 

Brīvdienās ro sī sie s mājās, ar entuziasmu sāksi pa va sa ra tī rī ša nu, re vi dē si 
man tas vai ķer sies pie kā diem ār a dar biem. Va ri sa rī kot tal ku un pēc tam 
pir mos dār za svēt kus drau giem. Būs jautri!

Z I  V I S                   
Sa pra tī si, ka ap kārt ir cil vē ki, uz ku riem var pa ļau ties. Darbā 
nepārpūlies, izdari tikai pašu nepieciešamāko, jo pārāk vērienī-

gas ieceres var sabremzēties no tevis neatkarīgu apstākļu dēļ. Vairāk pie-
vērsies sabiedriskai dzīvei un ģimenei. Tāpat arī labs laiks atvaļinājuma plā-
nošanai, bet brīvdienās dodies nelielā ekskursijā.
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Jautājums Valsts ieņēmumu die-
nestam: 
- Vai, aizpildot nodokļu deklarā-
ciju, ailē “Apgādājamie” drīkst 
rakstīt “valdības locekļi”?

Cirka izrāde. Starp priekšnesumiem 
konferansjē izziņo: 
- Tūlīt uzstāsies puisītis ar fenome-
nālu atmiņu un izdzers jūsu priek-
šā spaini ūdens! 
Izskrien mazītiņš puisītis un izdzer 
spaini ūdens. 
Tas pats atkārtojas vēl divas reizes 
cirka izrādes starplaikos un katrreiz 
puisītis izdzer spaini ūdens. 
Līdz ceturtajā reizē konferansjē 
paziņo: 
- Un tagad puisītis ar fenome-
nālo atmiņu apčurās visus pir-
majā rindā sēdošos! Hei, kur 
jūs mūkat? Es atgādinu, puisī-
tim ir fenomenāla atmiņa!!!

Runā blondīnes: 
- Es sev ausī vēl vienu caurumu 
izdūru! 
- Un kā? Vai tagad dzirdi labāk?

Jauns uzņēmējs pārņem kādu grūtī-
bās nonākušu uzņēmumu un uzreiz 
nolemj tik vaļā no visiem slaistiem. 
Staigādams pa biroju, viņš ievē-
ro kādu jaunu puisi, kas atbalstīda-
mies pret sienu, stāv uz vietas. Viņš 
nespēj noticēt, ka tā vienkārši var 
stāvēt darba laikā un prasa puisim: 
-Ko tu te dari?  
-Es gaidu, kad man samaksās..  
-Cik tev maksā?  
-Nu es pelnu aptuveni 300 dolārus 
nedēļā, kāpēc vaicājiet?  
Boss izvelk savu čeku grāmatiņu, 
izraksta čeku par 1200 dolāriem un 
saka:  
-Še, te būs četru nedēļu alga, tagad 

pazūdi no šejienes un lai es tevi 
vairs te neredzētu.  
Tad viņš grāmatiņu ieliek kabatā, 
lepni nopēta visus telpā un jautā:  
-Vai kāds man var atbildēt, kas te 
tikko notika?  
Balss no istabas otra gala: 
-Jā, jūs tikko picas piegādātājam 
iedevāt 1200 dolāru dzeramnaudu!

Darba intervijā: 
- Kādas ir Jūsu svešvalodu zināša-
nas? 
- Angļu, franču un nedaudz vācu, 
es taču to pieminēju savā CV 
uzreiz pēc krūšu izmēra! 
- Atvainojiet, laikam tālāk 
neesmu izlasījis!

Priekšnieks izsauc padoto: 
-Ienāciet,ienāciet pie manis kabi-
netā! Tas ir jūsu iesniegums par 
atvaļinājumu? 
-Jā! 
-Jums vispār nav sirdsapziņas? 
Vai jums ir saprašana cik maz 
jūs vispār strādājat? Tūlīt es jums 
paskaidrošu.Skaitiet kopā ar mani. 
Kā zināms,gadā ir 365 dienas. 
Katru diennakti jūs guļat 8 stun-
das,kas kopā sastāda 122 die-
nas,paliek vēl 243 dienas.Katru 
dienu jūs atpūšaties 8 stundas,-
tas ir 122 dienas,paliek 121 diena. 
Gadā ir 52 svētdienas,šīs die-
nas kā jau visi,jūs nestrādājat. Cik 
palika? Tikai 69 dienas. Jūs seko-
jat,skaitat? Sestdienās jūs strādā-
jat pusi dienas-otra ir brīva-tas ir 
vēl 52 pusītes jeb 26 pilnas die-
nas. Atlikušas 43 dienas. Skaitam 
tālāk. Katru dienu jums ir 2 stun-
du pārtraukums,kopā 30 die-
nas. Paliek vēl 13 dienas. Gadā ir 
12 svētku dienas. Cik tad atliek? 
Lūk,atliek 1 diena!!! Bet tā ir 1.jan-

vāris-tajā dienā neviens nestrādā! 
Un jūs vēl lūdzat atvaļinājumu?

- Cik daudz tev būtu vajadzīgs,lai 
iemācītos,lidot? 
- Īsti nezinu,septiņas vai astoņas. 
- Nedēļas? 
- Lidmašīnas. 

Kūrortā meitene pieiet pie auto-
mātiskajiem svariem,iemet naudi-
ņu un nostājas uz svariem.Skatās 
uz rādījumu un neapmierināti 
groza galvu. 
Tad noģērbj mētelīti,atkal iemet 
naudiņu un nostājas uz svariem. 
Joprojām neapmierināta novelk 
džemperīti un atkal nosveras.
Vēlreiz iemet naudu un grasās 
svērties bez kurpēm. 
Šajā brīdī pie viņas pienāk gruzīns 
ar sauju monētu un saka: 
- Pagaidi,dārgā!Tālāk maksāju es. 

Parkā uz soliņa sēž divi mīlnieki. 
Pēkšņi viņš ierauga, ka kaut kāds 
vīrietis raida viņa sirdsdāmai dīvai-
nus žestus. 
- Ko jums vajag? – sašutis saka 
mīlnieks – Vācieties no šejienes!!! 
- Es jau labprāt, tikai dzīvok-
ļa atslēgas ir pie sievas!

Uzņēmumā blonda sekretāre saru-
nājas pa telefonu ar sadarbības 
partneru pārstāvi.  
- Atsūtiet mums invoisu, lūdzu! – 
viņš saka.  
- Nesapratu! – viņa atbild. 
- Atsūtiet invoisu!  
- Ko atsūtīt? Nesapratu!  
- Invoisu, velns ar’ ārā! Saukšu pa 
burtiem: Inta, Nelda, Viktors, Ojārs, 
Inese, Sandis, Uģis!  
-Hmm, bet kas īsti ir visi 
šie nosauktie cilvēki?

NO PLAŠSAZIŅAS LĪDZEKĻU ZIŅU LENTĒM:

Kā ziņo Centrālā statistikas pārvalde, 2019. gada 1. janvārī mūsu pilsētā esot 38 059 iedzīvotāji, kas ir par 503 
cilvēkiem jeb 1,30% mazāk nekā gadu iepriekš, kad pilsētā dzīvojuši 38 562 cilvēki. No Latvijas pilsētu pirmā 
piecpadsmitnieka tas ir lielākais piedzīvotais iedzīvotāju skaita kritums, apsteidzot “godpilnajā” otrajā vietā esošo 
Olaini un trešajā esošo Rēzekni, kurai kritums ir attiecīgi 1,06 un 1,04%. Šīs ir vienīgās pilsētas no lielāko pil-
sētu piecpadsmitnieka, kurās iedzīvotāju skaita kritums ir pārsniedzis viena procenta atzīmi, kamēr, piemēram, 
Liepājā, Jūrmalā, Valmierā, Salaspilī, Siguldā un Tukumā iedzīvotāju skaits ir audzis...

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE. 
Viens, protams, ir sausi statistiskie skaitļi, kuri tāpat nav iepriecinoši. Un “pilsētu ar rītdienu” stabili ierindo iedzī-
votāju skaita dinamikas autsaideru lokā. Bet otrs – paši skaitļi, kuri, kā mēs visi labi zinām, nemaz nav tik “skais-
ti”, kā izskatās... Vērtējot statistikas annālēs ierakstīto Ventspils iedzīvotāju skaitu (38 059), tā vien gribas izsauk-
ties: ak, statistika, cik pacietīga esi... Jo pat šis cipars nebūt neliekas ticams, bet gan pamatīgi “uzpūsts”. Gluži kā 
“mirušās dvēseles” no populārā krievu klasiķa darba...



ОВЕН
Везде нужно успеть, и во всем требуется поучаствовать. Энергии у вас 
достаточно, контакты будете устанавливать легко и непринужденно. 
Благоприятное время, чтобы неожиданные встречи преобразовать в дело-

вое сотрудничество. В выходные найдите время для себя, побудьте наедине со сво-
ими мыслями, так как кое-что следует обдумать. Возможно, придется принимать 
важные решения. В нужный момент друзья протянут вам руку помощи. 

ТЕЛЕЦ
Вы сумеете быстро сориентироваться в ситуации и намерениях дру-
гих людей. Не участвуйте в интригах и не выступайте судьей в чужих 

отношениях. В выходные ожидается общественная активность, а также вечеринка с 
семьей. Люди будут улыбаться, вокруг будет царить позитивная атмосфера. Новая 
неделя обещает быть очень разнообразной – новые проекты, новые возможности. 

БЛИЗНЕЦЫ
На работе придется взять на себя большую ответственность. Выполняйте 
все добросовестно, и результат вас порадует. Не стоит начинать слишком 

амбициозные планы, оцените свои силы и реальную ситуацию. В свободное время 
вас ожидают приятные встречи с друзьями. Какое-то знакомство может оказаться 
особенным. Вас ожидает удача в деловых вопросах. 

РАК
В выходные вы будете заняты хозяйственными заботами и помощью 
близким, но не стоит все время находиться дома. Выйдите в общество и 

посетите какое-нибудь мероприятие. На работе перед вами могут открыться новые 
возможности, появиться интересные предложения и контакты. Стоит обдумать идею 
о развитии собственного бизнеса. 

ЛЕВ
Работа потребует от вас творческого вдохновения и знаний, достижения 
будут зависеть от вашей находчивости. Очень помогут советы друзей 

и единомышленников. Возможно появление совсем неожиданных возможностей и 
интересные предложения. В выходные и каждую свободную минутку побудьте со 
своими любимыми людьми, можете вместе посетить мероприятие или отправиться 
на небольшой весенний пикник. 

ДЕВА
Могут стать актуальными вопросы, связанные с сердечной темой. Если 
у вас уже есть вторая половинка, позаботьтесь о том, чтобы отношения 

стали еще более близкими. Совместное времяпрепровождение принесет положи-
тельные эмоции – желательно вместе заняться решением хозяйственных вопро-
сов, а потом вместе отдохнуть. На новой рабочей неделе можете запланировать 
решение вопросов в учреждениях или банках, однако необходимо тщательно под-
готовиться. Подходящее время для того, чтобы спланировать путешествие или 
командировку. 

ВЕСЫ
Берегитесь стресса и не забывайте о весенней дозе витаминов. На рабо-
те делайте ровно столько, сколько необходимо, а с новыми проектами и 

инициативой повремените. Стоит записаться на курсы или посетить семинар для 
профессионального совершенствования. Возможно, придется решать 
педагогические вопросы, необходимо с уважением относиться к желани-
ям своих детей. 

СКОРПИОН
B выходные стоит выполнить необходимый минимум домашних работ – прибрать в 
жилище, купить хозяйственные принадлежности на предстоящую неделю, привести 
в порядок гардероб. Следующая неделя обещает быть очень активной и насыщен-

ной – новые контакты, собрания, интересные бизнес-проекты. В то же 
время вы будете в несколько беззаботном настроении. Весна все-таки! 

СТРЕЛЕЦ
Ваш позитивный настрой поможет вам и воодушевит окружающих, вы будете хоро-
шо разбираться в происходящем. Энергия, вложенная в работу, оправдает себя, 
принесет моральное удовлетворение и позволит увеличить доход. Однако финан-
совые сделки нужно готовить очень тщательно, обращая особенное внимание на 

юридические нюансы. В романтических отношениях возможны увлека-
тельные приключения. 

КОЗЕРОГ
Выйдите в люди, вас ожидают интересные встречи. Встретьтесь с близкими друзь-
ями или навестите родственников. Можете запланировать также развлекательную 
поездку. На работе вас ожидают ответственные обязанности, возникнет желание 

выдвинуться в первые ряды. Появятся интересные идеи относительно 
заработка. Не бойтесь реализовать оригинальные идеи. 

ВОДОЛЕЙ
Люди признают ваш авторитет, прислушаются и воспользуются вашими советами. 
Но нельзя преподносить свое мнение как единственно верное. В выходные вы буде-
те хлопотать по дому, с энтузиазмом начнете весеннюю уборку, разберете вещи или 
займетесь работой на приусадебном участке. Можете устроить толоку, а затем пер-

вый пикник для друзей. Будет весело! 

РЫБЫ     
Вы поймете, что вокруг вас люди, на которых можно положиться. На 

работе не перетруждайтесь, делайте лишь самое необходимое, так как грандиозные 
планы могут не реализоваться по не зависящим от вас причинам. Больше внимания 
уделите общественной жизни и семье. Удачный период, чтобы спланировать отпуск, 
а в выходные можно отправиться на небольшую экскурсию. 
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- Вам больше нравятся вино или женщины? 
- Смотря какой год...

 - Эсочку, пожалуйста, принесите померить! 
- Какую эсочку, женщина, вы в рамках на входе 
застряли! Вас охранник еле вытащил! 
- Думаете, всё-таки, эмочку?

Банк, из которого меня уволили три года 
назад, купил банк, в котором я работаю 
сейчас, и меня снова уволили. Неужели 
только ради этого и покупали?

- Жена, налей мне водяры стакан, да побыстрей! 
- А можно поласковее? 
- Жена, налей ка мне стаканчик водочки.

Два вора пробрались ночью в квартиру Билла 
Гейтса. 
- Давай сначала возьмем драгоценности! 
- А давай сначала Linuх ему поставим!

- Как ты? 
- Очень злюсь на своего оппонента в споре, он не 
понимает очевидных вещей 
- Каких? 
- Что он дурак.

От учителя физики узнал, что Земля вертится. 
А от учителя труда - на чем именно она вертится.

Первый курс, человек 20 сидит в огромной ауди-
тории. Тишина. И тут с верхней ступеньки между 
рядами начинает медленно скатываться бутылка 
из-под пива. Бум-бум-бум. Докатилась до препода, 
замерла. Все ждут, что дальше будет.  
Тихий голос с верхних рядов: «Извините, 
можно ручку поднять?»

- Привет, подруга, как дела? 
- Как тебе сказать... Приходится каждый день 
общаться с адвокатом. 
- Что-то серьезное случилось? 
- Я вышла замуж за адвоката.

- Подсудимый, что Вас побудило ограбить банк? 
- Он первый начал!

- Где твоя курсовая? 
- Я потерял ее в драке с парнем, кото-
рый сказал, что вы - не самый луч-
ший преподаватель в университете!

- Чем отличается стопка глаженого белья от стопки 
неглаженого? 
- На стопке глаженого отдыхает кот.

Поручик Ржевский говорит: 
- Вчера я был у графини. И неожиданно пришел её муж. 
- Ну и что же вы? Что вы сделали? 
- Защитил честь офицерского мундира. 
- Как это?! 
- Перебил всю моль в шкафу.

«Новый еврей» открыл магазин, в котором прода-
ются саксофоны, трубы, барабаны, гробы, ружья и 
пистолеты.  
Журналист:  
- Семен Маркович, ну и как идет торговля таким 
странным набором товаров?  
- Отлично! Позавчера мы продали трубу, 
вчера - ружье, а сегодня - гроб.
 
- Батюшка, а в пост голосовать можно? 
- Можно, но только не за жирного.
 
Проходит старый еврей к раввину: 
- Ребе, в Торе есть 365 запретительных заповедей, 
а я многие не выполняю. 
Тот отвечает: 
- Ничего страшного, я тоже две не выполняю. 
- Какие? 
Ребе вздыхает: 
- Ну, когда как...

Пришел муж пьяный, жена возмущенно: 
- Ты же поклялся, что станешь другим человеком... 
- Дорогая, я же не виноват, что дру-
гой человек тоже любит выпить!

Две пожилые пары сидят за обедом. Один муж 
говорит другому: 
- Мы вчера были в офигенном ресторане, самый 
крутой ресторан что я посетил в жизни! 
Второй муж говорит: 
- Как называется? 
- Память ни к чёрту... Как называется цветок, крас-
ный такой? 
- Тюльпан? 
- Не, который с шипами. 
- Роза? 
- О, точно! 
(поворачивается к своей жене) 
- Роза, как называется ресто-
ран, где мы вчера были?

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНЫХ ЛЕТ СМИ: 
Как сообщило Центральное статистическое управление, на 1 января 2019 года в нашем городе было 38 059 
жителей, что на 503 человека или на 1,30% меньше, чем год назад, когда в городе проживало 38 562 человека. 
Из первых пятнадцати латвийских городов это самое большое сокращение населения, опережая находящийся 
на “почётном» втором месте город Олайне и находящийся на третьем месте Резекне, где сокращение насе-
ления составило 1,06 и 1,04% соответственно.  Это единственные города из пятнадцати крупных городов, где 
сокращение численности населения превысило один процент, в то время как, например, в Лиепае, Юрмале, 
Валмиере, Саласпилсе, Сигулде и Тукумсе численность населения выросла…  

• • •
КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ: 
Одно, конечно, - это сухие статистические данные, которые так же не обнадёживают. И «город с завтрашним 
днём» в отношении динамики численности населения стабильно можно причислить к аутсайдерам.  А второе 
– сами числа, которые, как все мы хорошо знаем, совсем не такие «красивые», как кажется… Оценивая впи-
санное в анналы статистики число жителей Вентспилса (38 059), так и хочется сказать: ох, статистика, как ты 
терпелива… Потому что даже это число совсем не кажется правдоподобным, а основательно «раздутым». 
Почти как «мёртвые души» в известном произведении русского классика…
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была возможность   взглянуть и на лично её интересующие 
документы и материалы прессы о здешних событиях в 1919 
году. С профессиональным пиететом к свидетельствам исто-
рии она старалась и по-прежнему пытается понять, что и 
как тогда случилось и почему в обществе к этим событиям 
настолько неоднозначное отношение.  

«Разум не хочет допустить то, что положенные мною цветы 
с этого места боли кто-то убрал демонстративно.  Кто-то, в 
чьей семье, возможно, есть история о том, что действия лан-
десвера, состоявшего из прибалтийских немцев, в условиях 
войны были само собой разумеющимися и поэтому считают-
ся как заслуженная месть “красным”.   

 
БАНДИТСКИМИ МЕТОДАМИ 

Байба работала в музее и в годы больших перемен, когда 
открылся путь к восстановлению независимости государ-
ства, и вместе с тем появилась возможность найти в исто-
рических документах неопровержимые доказательства о 
зверствах большевиков в 1919 году, на которые ландесвер 
отвечал столь же безжалостно. Латвийское Временное пра-
вительство не способно было контролировать ситуацию, 
обе стороны тогда по сути действовали как вооруженные 
банды, не соблюдая в отношении пленных и гражданско-
го населения даже в военное время общепринятые законы. 
Во время существования СССР действия прежних «своих» 
пытались умалчивать или даже глорифицировать; у подно-
жья памятника, установленного в 1965 году на набережной 
Венты, высечены слова: «Место, где в 1919 году ландесвер 
расстрелял трудящихся, боровшихся за советскую власть в 
Вентспилсе».  Ни работая в музее, ни позднее Байбе так и не 
удалось получить полный список с именами этих «трудящих-
ся», так как многие были погребены так и неопознанными. 

Косвенно относящиеся к судьбе деда документы и полу-
ченные из прессы факты Байбе в своё время приходилось 
собирать по крупицам, теперь они представлены в сборнике 
статей Вентспилсского музея и свидетельствуют о том, что 
«красный террор» был в Вентспилсе незадолго до «белого». 

  
ПРЕВОСХОДСТВО СИЛ СЛОМАЛО  
ЖЕЛЕЗНУЮ ДИВИЗИЮ 

Хотя в 1918 году Латвия уже провозгласила свою неза-
висимость и имела собственное Временное правительство, 
какое-то время большевики контролировали почти всю её 
территорию и поставили задачу – занять и Вентспилс. В 
начале 1919 года к нему с трёх сторон двигались около 500 
солдат, 300 кавалеристов и артиллерия.  Вентспилс в то 
время защищал городской гарнизон, численностью около 
полутора сотен человек, состоявший из местных прибалтий-
ских немцев, балтийских баронов и бывших солдат немецкой 
армии, так называемая Железная дивизия. После ожесто-
чённых боёв, длившихся шесть часов, 30 января Вентспилс 
был взят. В городе большевиков встречали как освободите-
лей, однако позднее настроения изменились, когда населе-
ние испытало последовавший затем «красный террор».  

Байба допускает, что лояльность к новой власти, возмож-
но, вначале проявил и её дед, хотя в социальном плане – как 
занимающий престижную должность, бракёр дерева на лесо-
пильне – он не был пролетарием, а причислялся к среднему 
классу.  Он знал русский и, возможно, немецкий язык, так как 
его отец служил попескому барону, поэтому при большевиках 
был взят переводчиком в милицию.  

СНАЧАЛА «КРАСНЫЕ», ПОТОМ ЛАНДЕСВЕР 
О дальнейшем развитии событий вспоминает архиепископ 

Теодорс Гринбергс: когда большевикам сдались все немцы 
в городе, общей численностью около 97 человек, они были 
расстреляны, и их тела сброшены в одну яму.  С трупов было 
снято всё самое ценное.   

Большевики позднее пытались скрыть преступление, в 
сообщении начальству выдав расстрелянных за погибших в 
бою: “Мы потеряли 1 убитого, 3 раненых, противник потерял 
58 погибших солдат и 20 белогвардейцев из местной буржу-
азии.  /../ Всего в Вентспилсе было 14 раненых, 101 погибший 
и двое пленных», говорится в отчёте.  

Неудивительно, что менее чем через месяц, снова заняв 
Вентспилс, ландесвер проявил свою кровавую и мститель-
ную натуру. Начался «белый» террор, который Т. Гринбергс 
характеризует словами: расстреляны были все, кого немцы 
подозревали и кого можно было упрекнуть в большевизме 
или в сочувствии к большевикам. Всего были убиты 55 чело-
век, 47 из них похоронены в одной могиле. Расстреливали 
в течение нескольких дней, также в самом центре города. 
Одним из таких мест было поле за средней школой; расстре-
ливали в дневное время, и ученики в окна видели страш-
ные картины. Больше всего людей расстреляли на портовой 
набережной, в конце улицы Кугиниеку, возле большого скла-
да. Там расстрелянные лежали штабелем в течение несколь-
ких дней, пока их не увезли и закопали.  

ШЁЛ НА СМЕРТЬ, ЧТОБЫ ЖИЛ СЫН 
Из рассказов бабушки Лизеты Байбе известно, что после 

прихода ландесвера дед вместе с двумя товарищами спря-
тался у себя во дворе, завалив их дровами. Когда те, кто 
их искал, громкими голосами стали угрожать, что убьют его 
жену и девятимесячного сына, дед из укрытия вышел сам.  
На второй день его труп с набережной домой и позднее на 
кладбище его мама Кристине тащила на санках. В семей-
ных воспоминаниях сохранился рассказ, что тогда девя-
тимесячный отец Байбы тянулся к окоченевшим пальцам 
покойника, пытаясь его разбудить.  Бабушка Лизете нео-
хотно всё это вспоминала, говоря, что её муж сам вино-
ват в своей судьбе, так и не пояснив, что она под этим 
подразумевала.  

Отец Байбы, которого тоже звали Фрицис, выучился на 
мясника, но большую часть своей жизни работал шофёром. 
Семья тогда жила и живёт сейчас в построенном дедом 
и прадедом доме, в который в гости из Риги всегда ждёт 
дочь, специалиста по управлению предпринимательской 
деятельностью, и сына, приобретшего специальность юри-
ста. Он является руководителем созданного им самим и 
уже известного в международном масштабе предприятия по 
производству инновационной продукции.  Но больше всего 
радости в доме бабушки тогда, когда приезжают внуки, кото-
рых у Байбы четверо. Взрослые и маленькие Грундштоки 
общественно и спортивно активные, после них до следу-
ющего раза дом остаётся заряженным светлой энергией.     

Когда проходят дни, когда в доме бывают гости, учитель-
ница иногда себе напоминает – каких бы взглядов не был в 
своё время её дед, он пожертвовал собой и в прямом смысле 
ради жизни следующих поколений Буценсов. И за это заслу-
жил приём не только в столетие со дня его смерти.   

В ТОВАРИЩАХ  
У ПАМЯТНИКА  
МУСОРНЫЕ УРНЫ 

Байба рассказывает, что 
юбилейный год Латвии вме-
сте со всеми она в целом 
пережила в светлом настро-
ении и гордится свой стра-
ной. Но в глубине сознания 
она хранит и исторический и 
эмоциональный опыт семьи 
и Вентспилса, который полу-
чен в начале пути к незави-
симому государству в усло-
виях волн двух терроров. 
Похоже, что они наложили 
на город такую как бы печать 
непонимания или даже стыда: как что-то такое могло с нами 
случиться?  Она не уверена, что об этом стоило бы говорить 
именно в ожидании праздника и во время праздника, но и 
не думает, что правильным было бы уродливые проявления 
истории положить под коврик, как это в одной публикации 
в газете   “Kurzemes vārds” пыталась в своё время сделать 
известная в Вентспилсе публицист: “созданный скульпто-
ром Зариньшем памятник жертвам 1919 года художествен-
но непригоден для набережной, он также находился не в том 
месте, где происходил расстрел революционеров. Сейчас 
памятник находится на Лесном кладбище, возле места захо-
ронения расстрелянных, а на набережной обозначены на 
мостовой контуры склада, где происходил расстрел».    

О том, подходит ли нахождение памятника, удостоверяю-
щего суровую реальность, в сквере на набережной, где сей-
час собираются участники праздника города и других массо-
вых мероприятий, конечно, можно спорить.    Точно так же, 
как и о том, насколько политизированным и идеологически 
направленным было его установление. Но разве сейчас его 
место подходит для хозяйственной части Приморского музея 
под открытым небом – рядом с мусорными урнами, сарайчи-
ками и остатками строительных материалов, это тоже вопрос.  

«Возможно, я ошибаюсь, но у меня есть ощущение, что 
в нашем городе нет чёткой позиции, что делать с памятью 
жертв «красного» и «белого» террора в 1919 году. Ни к одной 
из вовлеченных в трагические события сторон нельзя под-
ходить с одной стороны, осуждать или восхвалять, так как 
слишком сложным и драматичным был тогдашний историче-
ский и социальный контекст.  Но и оставить для забвения её 
тоже нельзя, чтобы нечто подобное не повторилось в буду-
щем», – убеждена учительница Байба Грундштока. 

Байба Грундштока на набережной Венты – в месте, где 100 лет назад был убит её дед. 

Отец Байбы Фрицис 
Эдуардс Буценс. 

По-разному оцениваемый памятник на набережной теперь  
убран с глаз долой.

Байба с отцом 
Фрицисом 
Эдуардсом 
и матерью 
Анной на окон-
чании сред-
ней школы. 
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Пару дней назад мы офи-
циально дождались насту-
пления астрономической 
весны. Для древних латы-
шей это был великий празд-
ник – это был Великий день 
или Пасха, что позднее мы 
исправили. Правда, как и 
многие древние праздники, 
и этот праздник приурочен к 
церковным праздникам, поэ-
тому в этом году до насту-
пления праздника Пасхи при-
дётся немного подождать.  
Однако, отметить приход 
весны можно будет, напри-
мер, в Вентспилсском крае.  
Утром 24 марта, на рассве-
те, в 6 часов утра, на пляже 
в Лиепене по старинным тра-
дициям ливов отметят день 
пробуждения птиц, или, как 
нужно петь на ливском языке 
– «Tšītšōrlinkizt», который 
будет сопровождаться раз-
личными традиционными 
ритуалами там же, на бере-
гу моря. 

И нтересно будет 
как в Лиепене, так 
и в Вентспилсском 
музее. В замке 
открыта традици-

онная выставка новых приоб-
ретений музея. На ней будет 
экспонироваться совсем 
небольшая, но очень достой-
ная часть новых предме-
тов музейных фондов. Сами 
работники музея говорят, что 
самой интересной и одновре-
менно самой необычной явля-
ется бронзовая ложечка для 
чистки ушей/ногтей! Она най-
дена в Северной Курземе и 
датируется 17-м началом 19-го 
века. Самый древний пред-
мет на выставке – каменный 
топор (ему около 4000 лет). 
Ещё можно будет посмотреть 
пуговичный крючок, бумажных 
кукол и многое другое, а также 
увидеть две картины извест-
ного вентспилсского художни-
ка и гражданина мира Я. Ф. 
Тидеманиса – самое ценное 
за последние время пополне-
ние художественной коллек-
ции музея. 

В субботу, 23 марта, в 
17.00 – большой баскетбол. 
Весенние или «play-off» игры 
и в спорте. Правда, в этом 
матче Латвийско-эстонской 
лиги ещё нет, однако как 
генеральная тренировка 
перед большим финалом за 
титул. Наш БК «Вентспилс» 
как лидер примет у себя 
самых сильных конкурентов 
– таллинский «Kalev/Cramo». 
Ожидается очень напряжен-
ный матч, поэтому ожидает-
ся, что после долгого вре-
мени и на трибунах фанатов 
свободных мест не будет! 

В свою очередь в начале 
следующей недели самым 
интересным событием будет 
визит Нового Рижского теа-
тра. На сей раз рижане пока-
жут спектакль «Обманутая» в 
постановке режиссёра Улдиса 
Тиронса, которая создана по 
последней завершенной пове-
сти Томаса Манна, написан-
ной 100 лет назад. Он обра-
тился к безнадёжной любви 
немецкой вдовы к американ-
скому юноше, вдвое моложе 
её. Спектакль высоко оценен, 
и ценители театра очень ждут 
его в Вентспилсе. 

Разбудить 
птиц 

было явиться в Елгаву для отправки в военную часть, но в тот 
момент Елгаву заняла Красная армия, туда уже нельзя было 
попасть. Во второй половине лета русские уже были возле 
Ирлавы, Маткуле оттуда недалеко. Мне велели охранять 
здание волости и дежурить у телефона, затем отправили в 
Гренчи и Смарде. Когда возле Тукумса освободили Рижскую 
дорогу от красных, по ней в Курземе шли солдаты, среди 
них много дезертиров. Нам велели их хватать, но никто не 
делал этого. Многие, в том числе и мы, вступили в создавав-
шуюся тогда организацию «лесных котов», чтобы уберечься 
от преследований. Местный руководитель айзсаргов забо-
тился, чтобы патриотически настроенная молодежь была в 
организации, чтобы, если Латвии повезет, были свои силы 
для борьбы. Позднее мы поддерживали связь с «курелиеша-
ми», доставляли продукты, воровали у немцев бензин, чтобы 
передать своим. Все ждали момента, когда немцев не будет, 
и мы сможем выступить против Красной армии. В начале мая 
немецкая жандармерия нас все же арестовала, и мы оказа-
лись в Лиепайской тюрьме. 8 мая вечером во время налета 
русских двери тюрьмы открыли и сказали: «Идите, куда хоти-
те»… Дома получилось побыть всего два дня, потом напали 
русские солдаты, захватили мужчин от 16 до 60 лет и доставили в фильтра-
ционный лагерь. Гнали в Кабиле, Ренду, Сабиле. 21 июня меня осудили за 
национализм – 10 лет в лагере, 3 года без права вернуться в Латвию. 

Ольгерта Легздиньша увезли в Карагандинскую область (Казахстан), а 
позднее он занимался рабским трудом в шахтах Джезказгана. В Латвию он 
вернулся только в 1975 году. 

Кришсу Артурсу Шмитсу трудовой повинности избежать не удалось. В 
марте 1942 года его выслали в Германию, отправили на обязательное полу-
военное обучение и увезли на остров в Северном море, к берегам Дании. 
В следующем году вместе с другими ребятами Кришс Артурс вернулся на 
родину, но дома получилось побыть всего несколько недель; его призва-
ли в легион и отправили на литовско-белорусскую границу, в 1944 году – в 
Эстонию. 

– Там я пережил тяжелые бои, окружение русских войск, но удалось 
вырваться в Ригу. Из Риги направили в Дундагу. Осенью 1944 года мы поня-
ли, что нас собираются гнать в Германию. В Вентспилсе констатировали, что 
из 113 мужчин явились только десять. Остальные бежали. Бежал и я. Жил 
дома до тех пор, пока весной 1945 года возле Кулдиги не начали организо-
вываться национальные партизаны. Оружие мы получили от немцев, а после 
капитуляции Германии мы ушли в леса. 

Илмарс Адитайс из волости Элкшню Екабпилсского района был самым 
младшим; в конце войны ему исполнилось четырнадцать. 

– Красные к нам вошли в июле 1944 года. Бывшие офицеры и солдаты 
Латвийской армии, полицейские, айзсарги, все известные люди стали нацио-
нальными партизанами. И наши ближайшие и дальние соседи не хотели идти 
в русскую армию, поэтому бежали в леса. В 1946 году я стал по-настоящему 
поддерживать партизан. Вместе с другими ребятами мы искали амуницию, 
оружие, доставляли продукты, передавали различную информацию, напри-
мер, где находятся чекисты, и т. д. И так до 1948 года. 

Жанис Блумбергс родился в 1914 году, никогда не носил солдатской уни-
формы, не был легионером. В 1942 году он был лесничим третьего участ-
ка Анце. Когда в мае 1945 года многие вентспилчане отправились в леса, 
Арвидс Мурниекс, знакомый со времен школы лесничества, и еще три чело-
века попросили укрыть их. 

– У меня тогда был большой дом, и семья большая – одиннадцать 
человек. 

В овечьем хлеву выкопали большую яму и прикрыли ее досками – полу-
чился бункер для четырех мужчин, позднее Мурниекс остался один. В 1947 
году в Анце стало небезопасно. Меня стали подозревать. Я переехал в Угале 
к знакомому леснику. Мурниекс поехал со мной – в возе сена. Я прятал его 
восемь лет. 

Вентспилчанин Албертс Гутманис в войну был слишком молод, чтобы его 
призвали в легион. 

– Все родившиеся в 1928 году должны были идти рыть линию укрепле-
ния возле Венты. Я не пошел, бежал. Однажды, вернувшись домой, я стол-
кнулся с жандармами, которые по списку искали таких, как я. Увезли меня 
в Вентспилсскую тюрьму. За неделю парней набралось достаточно много. 
Всех согнали в вагоны и повезли в Лиепаю. На ужавской станции (возле 
Зиру) многих вывели из вагона и погнали в Зуру. Я шел и все время думал, 
как убежать. На плот на переправе все не могли забраться. Я остался во 
второй группе, дождался подходящего момента и бросился в кусты на набе-
режной, затем я пробежал около километра и забрался в какую-то яму. 
Жандармы обнаружили, что одного не хватает. Я издалека слышал, как 
искали по кустам, лаяли собаки… Но не нашли. В 1945/1946 гг. я учился в 
6-м классе 2-й основной школы на улице Ужавас. В начале года мальчиш-
ки «снюхались» – все свои, а также многие учителя. В конце ноября наша 
группа основала «Организацию латвийской национальной молодежи» и 
издала первый журнал. На обложке был такой же щит, как у легионеров на 
рукаве униформы… 

Члена школьного движения национального сопротивления Албертса 
Гутманиса арестовали по чистой случайности. Само собой разумеется, эмо-
циональные и неопытные молодые люди не соблюдали предосторожности, 
без которой их организации не суждено было прожить долго… 

«Показательный суд» – военный трибунал присудил Албертсу Гутманису 
10 лет. В лагерях он провел почти девять. Домой вернулся в конце 1954 
года. 18 ноября 2018 года участник Национального движения сопротивления 
Албертс Гутманис стал кавалером ордена Виестурса. 

16 марта. 25 марта. 
Путь на Голгофу латышских ребят 

“Вошел же сатана в Иуду, прозванного Искариотом, одного из числа 
Двенадцати, и он пошел, и говорил с первосвященниками и начальника-
ми, как Его предать им.

Они обрадовались и согласились дать ему денег; и он обещал, и искал 
удобного времени, чтобы предать Его им не при народе.»

(От Луки 22:3–6.)

Группе Кришса Артурса Шмитса в лесах волости Курмалес Кулдигского 
района удалось продержаться лишь полтора месяца. Их предали. 

– Mы забрались в бункер. Помню ужасный взрыв, лай собак… Когда я 
выбрался наружу, весь лес вокруг был полон русских солдат. Там же стоял 
и предатель… Я до сих пор не могу понять, как он узнал о нас, он не состо-
ял в нашей организации, только его брат… Когда мы вышли, нас страшно 
избили. Всех увезли в Кулдигу, там продержали пару дней, потом отпра-
вили в Вайньоде. Там допрашивали и снова безжалостно избивали. На 
суде все произошло молниеносно – один офицер и две женщины, ничего 
не спрашивая, слепили приговор: двадцать лет каторги! Еще пять лет без 
права вернуться в Латвию. 

Kришса Артурса Шмитса отправили в лагерь в Норильске, где он провел 
11 лет. В Латвию он вернулся в 1956 году. 

 Илмарса Адитайса ЧК принуждало стать предателем, заставило подпи-
сать обещание, что он сдаст партизан. Илмарс предать не смог, поэтому в 
1949 году сам отправился в лес. Предателем стал другой. 

– В декабре нас арестовали. Мы пошли к одному человеку, который счи-
тался нашим сторонником и пригласил в гости, пообещал угостить вкус-
ной колбасой. Поев колбасы, мы заснули, а проснулись… в екабпилсском 
ЧК со связанными руками. «Друг» добавил к вкусной колбасе снотворного. 
Избивали нас страшно… В 1950 году меня судил военный трибунал в Риге 
и присудил мне высшую меру наказания, которая была заменена на 25 лет 
каторги, и 5 лет без права вернуться в Латвию. Тогда мне было 18 лет, но, 
услышав смертный приговор, я ничего не почувствовал. Ни о чем из сде-
ланного не пожалел. 

Илмарс Адитайс оказался в Экибастузском лагере в казахстанской степи, 
а потом в Джесказганских рудниках. В Латвию он вернулся в 1956 году. 

Жаниса Блумбергса арестовали 6 сентября 1953 года. Его предал сын 
тещи – комсомолец, который учился в Угальской средней школе. 

– Чекисты пообещали ему приличную сумму – очень он был неравноду-
шен к деньгам. В школе разболтал, что у меня прячется человек. Он раз-
узнал, где был партизанский бункер. В те дни к нам пришли трое парти-
зан. На следующий день жена попросила накосить клевера для скота. Сын 
Висвалдис был еще маленький, пошел со мной. Лязгнула калитка, и я уви-
дел, как на меня бегут восемь человек со штыками. Отобрали косу, погна-
ли в лес, велели лечь на землю, потом потащили опять в дом. В недавно 
отремонтированной комнате был устроен двойной потолок с люком, чтобы 
Мурниексу там спрятаться. Там его и поймали, комсомолец все выдал. 
Дома было оружие: автоматы, пулеметы, гранаты, какая тысяча патронов 
– все для партизан. В доме ЧК на улице Дарзу один допрашивающий выхо-
дил, заходил другой, и так несколько дней… Тогда еще я был молодым и 
сильным, хоть и маленького роста, но выдержать мог больше, чем крупные 
мужчины. Поэтому я и выдержал, одновременно пытали и мою жену. Через 
тонкую стенку я слышал, как чекисты ее били, как ужасно она кричала от 
боли. Луция от пыток потеряла рассудок. Дети дома остались без кормиль-
ца. Меня осудили в феврале 1954 года на десять лет, пять лет – без права 
возвращения. Жену я больше не видел. 

Жанис Блумбергс в разных лагерях провел два года. Вернулся в 1956 
году. 

Каждый на своем месте и в свое время, эти и многие другие люди делали 
все, что могли, на благо Латвии. Никто из них не был никак связан с идео-
логией немецкого нацизма и совершаемыми им черными делами, несмо-
тря на то, что советская власть и ее сегодняшние наследники стараются им 
это приписать. Латышские легионеры, национальные партизаны, участни-
ки движения сопротивления, сыновья и дочери курземских лесов – все они 
своим внутренним взором видели образ свободной Латвии и были готовы 
отдать все, чтобы он стал реальностью. 

 «Нет ничего сокровенного, что не открылось бы, и тайного, чего не 
узнали бы».

 (От Луки 12:2.)
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Закон об азартных 
играх и лотереях 

Статья 42-я. Права самоуправлений в 
регулировании азартных игр: 

(6) Если организация азартных игр в 
конкретном месте вызывает ущемление 
существенных интересов государства и 
жителей соответствующей администра-
тивной территории, дума самоуправле-
ния мотивированным решением впра-
ве отменить выданное разрешение на 
открытие казино, игорного зала, зала 
для бинго, места принятия ставок тота-
лизатора или пари и организацию соот-
ветствующих азартных игр в конкретных 
помещениях.

ДЛЯ СПРАВКИ

СЗК в наследство оставил 
дорогие обещания 
Реформы необходимо провести как 
можно скорее, чтобы для увеличения 
доходной части госбюджета не при-
шлось поднимать налоги, подчеркнул 
премьер Кришьянис Кариньш. Он резко 
критикует старания правительства СЗК 
перед выборами увеличить расходы в 
различных отраслях, чтобы продемон-
стрировать избирателям свои добрые 
дела, в результате чего в госбюджете в 
наследство получены дорогие обеща-
ния на огромные суммы. 

За период ухода за ребенком 
– соответствующая пенсия 
Правительство спешит найти решение, 
чтобы родителям за период ухода за 
ребенком был обеспечен соответству-
ющий размер пенсии. Партии едины во 
мнении, что несправедливо в период 
отпуска по уходу за ребенком платить 
социальные взносы с неполной суммы. 

Переплата налогов у жителей 
– 76 млн евро 
Декларации о доходах подали более 
425 тыс. человек. Налоговый долг жите-
ли должны оплатить на общую сумму 
3,4 млн евро, в свою очередь, жителям 
будет возвращено 76 млн евро. Долг по 
налогам до 4 евро есть у 6 тысяч нало-
гоплательщиков, а долг до 15 евро – у 
7 тысяч налогоплательщиков на общую 
сумму 45000 евро. 

Отказываются от системы 
двух корзин 
Все представители формирующих 
правительство партий поддерживают 
стремление к одной корзине услуг здра-
воохранения.  Концептуально поддер-
жана и идея об одном способе присо-
единения к государственному страхо-
ванию здоровья. Такой подход более 
прогрессивен – фиксированный платеж 
в размере 250 евро – для людей с низ-
кими доходами намного более тяжелое 
бремя, чем процентный пункт от взно-
сов самозанятого лица. 

У жены Ушакова прибыльная 
должность в «Ригас уденс» 
Руководитель бюро и жена мэра Риги 
Нила Ушакова Ивета Страутиня–
Ушакова восемь лет предоставляла 
консультации предприятию самоуправ-
ления «Ригас уденс», получая прилич-
ную зарплату. Это очередной ставший 
достоянием гласности случай, когда 
общества капитала Рижской думы 
заключили подозрительный договор о 
консультациях с приближенными лица-
ми и лицами, состоящими в правящих 
в думе партиях «Согласие» и «Gods 
kalpot Rīgai». 

Наступила весна!
В среду, 20 марта, незадолго до полуно-
чи наступила астрономическая весна, 
или весенняя Эквинокция, когда день и 
ночь одинаковой продолжительности. С 
каждым последующим днем день при-
растает на неполные пять минут. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

На пресс-конференции, видео которой записано 8 марта, Айварс Лембергс, комментируя 
требование прокуратуры присудить ему 8 лет лишения свободы, конфискацию измеря-
ющегося сотнями миллионов имущества и внушительный денежный штраф, сетовал, 
что его главная проблема все же в другом. Дескать, он не может в суде доказать, что 
не верблюд! Необходима характеристика. Понятно, что Лембергс хотел бы, чтобы она 
была дана с места работы. Однако, по мнению прокурора, это было бы необъективно, 
так как там он является начальником. Достаточно подходящими характеристиками про-
курор Юрис Юрисс счел те, которые были даны двумя проходимцами. C одним из них 
Лембергс, дескать, не работал вместе и в детский сад не ходил. В свою очередь, второй 
в суде утверждает, что Лембергс должен ему 50 миллионов! Такие лица, дающие характе-
ристику, – это «примерно то же самое, что у бен Ладена спросить, что он думает о США!» 

Лембергс в суде требует 
характеристику с места работы

И все же речь идет не о бен 
Ладене и не о сходстве с вер-
блюдом, которое усмотрел сам 
Лембергс. Речь идет о харак-
теристике личности обвиняемо-

го. Определяя тяжесть наказания, нужно 
учитывать морально-этические особенности 
личности, положение в обществе, занимае-
мую должность, корыстолюбие, намерения, 
хитрость, а также различные обстоятельства 
и причинно-следственные связи. Лембергс 
обоснованно надеется, что в положительном 
свете его могло бы охарактеризовать руко-
водство Вентспилсской городской думы, или 
политическое и административное руковод-
ство взлелеянного им самим авторитарного, 
противоправного режима. Это люди, кото-
рые или непосредственно, или своим без-
действием способствовали преступлениям, 
в которых прокуратура предъявила обвине-
ния Лембергсу. Прокурор таких поручителей 
отклонил. Однако это не означает, что на 
рабочем месте Лембергса нет тех, кто дей-
ствительно может оценить и дать объектив-
ную характеристику обвиняемому. 

Мы, четверо депутатов меньшинства 
Вентспилсской городской думы, Гиртс 
Валдис Кристовскис, Даце Корна, Айвис 
Ландманис и Иварс Ландманис, определен-
но, могли бы предоставить суду такую харак-
теристику. Особенно потому, что обвиняе-
мый в тяжких финансовых и связанных с 
влиянием преступлениях Лембергс не явля-
ется ни нашим начальником, ни авторитетом 
для нас. Каждый из нас имеет мандат сво-
бодного представительства, и мы испытыва-
ем чувство удовлетворения, что в интересах 
будущего вентспилчан нам удалось добить-
ся решений Департамента по администра-
тивным делам Верховного суда и Сената, 

которые требуют прекратить ряд конкретных 
противоправных действий в Вентспилсском 
городском самоуправлении, которым руко-
водит Лембергс. То, что Лембергс и его 
организованная группа до сих пор игно-
рируют неоспоримые решения инстанций 
Верховного суда, лишь подтверждает прак-
тикующееся в Вентспилсе самоуправство и 
правовой нигилизм. 

Нигилизм и демонстрацию чувства без-
наказанности подтверждает и общеизвест-
ный факт, что Лембергс выполняет обязан-
ности председателя Вентспилсской город-
ской думы и правления Свободного порта, 
что Рижский окружной суд ему запретил. То, 
что он всеми правдами и неправдами делает 
это, наглядно характеризует личность обви-
няемого Лембергса, а также систему ценно-
стей и идеологию созданного им авторитар-
ного режима. К сожалению, она оказывает 
деградирующее влияние и ведет к тяжелым 
последствиям не только для самого само-
управления и Вентспилса, но и для жизни 
всей страны. Нередко обычную несправед-
ливую, противоправную, недемократичную, 
лживую, коррупционную и воровскую дея-
тельность Айвара Лембергса в Вентспилсе 
общественность некритично и поверхностно 
оценивает как пример отличного менеджмен-
та, работу хорошей команды специалистов. 
Так сказать, ворует, но делится с городом! 

Вышеупомянутое стоит подробнее оха-
рактеризовать при помощи классического 
примера. В течение двух лет в этом созыве 
депутаты меньшинства бесчисленное коли-
чество раз в устной и письменной форме 
требовали информацию о выплатах со сто-
роны Вентспилсской городской думы, ее 
учреждений и обществ капитала обществу 
«Агентство развития Вентспилса». В этом 

обществе Лембергс каждый год получает 
зарплату почти в 100 000 eвро (в 2017 году – 
97 695)! Ответы хладнокровно не предостав-
ляются. «Вклад» этого общества не достоин 
упоминания ни в одном отчете самоуправ-
ления и даже не упоминается ни в одном 
пояснительном тексте к ежегодному бюд-
жету! О том, что им сделано в Вентспилсе, 
невозможно найти ни одного протокола, ни 
одного отчета. Руководство самоуправле-
ния и работники администрации, а также 
руководитель Финансового отдела Каспарс 
Витенбергс молчат. Это повторилось и 
несколько недель назад во время принятия 
бюджета самоуправления 2019 года. 

Речь идет о финансовых средствах 
Вентспилсского городского самоуправле-
ния, прозрачности их администрирования. 
И о том, как авторитарный, обвиняемый в 
тяжких преступлениях руководитель само-
управления и до сих пор может добиться 
участия ведущих работников, учреждений 
и обществ капитала в противоправных дей-
ствиях, способен сделать их заложниками 
своих меркантильных прихотей и господ-
ства. Даже если Лембергс жалуется, что его 
судят за события, которые произошли десят-
ки лет назад, в любом случае, его нравы 
в течение времени не изменились. Не зря 
Сенат Верховного суда, 13 февраля этого 
года рассматривая наше, четырех депутатов 
меньшинства, заявление, признал, что орга-
низация труда в Вентспилсской городской 
думе не соответствует той, которая опреде-
лена правовыми нормами. Это очень мягко 
сказано.  

Несколько дней назад Лембергс публич-
но высказал крылатую фразу: «Если кто-то 
решил украсть, председатель думы не может 
этого предотвратить». Своеобразное оправ-
дание. Оно наглядно характеризует чело-
века, который в этой должности стал обла-
дателем доходов, оцениваемых Юрисом 
Юриссом в сотни миллионов.  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской городской думы 

В день наступления астрономической 
весны, 20 марта, Рижская дума обрадова-
ла не одного рижанина своим решением 
закрыть залы азартных игр на всей адми-
нистративной территории столицы – боль-
шие и малый игорные залы ликвидиру-
ют как в центре, так и в микрорайонах. 
Последует ли этому примеру Вентспилс, 
где наблюдается большая концентрация 
игорных залов? 

Рига закроет игорную преисподнюю. 
Последует ли Вентспилс ее примеру?

П ервый шаг столичное само-
управление сделало два года 
назад, убрав игорные залы из 
исторического центра Риги. 
Теперь, согласно новому 

решению Рижского самоуправления, игор-
ные залы можно будет устраивать лишь 
в четырех- и пятизвездочных гостиницах. 
Самоуправление подчеркивает, что оно 
должно прислушаться к интересам обще-
ства, и особенно следует заботиться о внеш-
нем облике в глазах иностранных туристов. 
Рига желает стать городом, который абсо-
лютно свободен от этой болезни, связанной 
с зависимостью. 

Увлечение азартными играми распростра-
нено и в нашем Вентспилсе. В сравнитель-
но небольшом городе, где живут немно-
гим более 30 тысяч человек, официаль-
но действуют 11 игорных залов, несколько 
из них особенно выделяются – например, 
расположенный в самом историческом цен-
тре круглосуточный игорный бар, в котором 
каждую ночь люди, которые играют в азарт-
ные игры, употребляют алкоголь и развязно 

ведут себя. Сюда регулярно отправляется 
полиция, чтобы разнять драки, некоторые из 
которых заканчиваются достаточно тяжелы-
ми телесными повреждениями. 

К сожалению, пока ничто не говорит о том, 
что отцы нашего города собираются закрыть 
эту преисподнюю. Было только запреще-
но представителям игорного бизнеса откры-
вать новые залы, в последний раз осенью 
прошлого года дума не разрешила открыть 
зал на ул. Талсу, 17. Однако такой шаг фак-
тически мог быть сделан из-за возражений 
со стороны жителей, которые были выска-
заны в инициированном думой опросе вент-
спилчан. А именно, Экономический отдел 
Вентспилсской городской думы летом про-
шлого года на своем портале опубликовал 
ответ на возмущение некоего вентспилча-
нина по поводу того, что в последнее время 
закрываются магазины и парикмахерские, 
но не игорные залы, которые пополняют 
карманы на несчастье других. На требова-
ние закрывать в городе игорные залы Элита 
Баклане-Ансберга, которая тогда была руко-

водителем Экономического отдела, написа-
ла: «Вентспилсская городская дума также 
заинтересована ограничить распространен-
ность азартных игр, но, к сожалению, Закон 
об азартных играх и лотереях не предусма-
тривает для самоуправлений права издавать 
обязательные правила о порядке организа-
ции азартных игр в самоуправлении». 

Если Рига собирается стереть с лица горо-
да игорные заведения, не является ли то, что 
Вентспилс ограничивается тем, что не откры-
вает новых, демонстрацией беспомощности? 
Если бы была воля что-то изменить, дума уже 
давно могла бы обратиться с предложениями 
в соответствующие министерства. 

В 2017 году внесенный в бюджет 
Вентспилсского городского самоуправления 
налог на азартные игры в целом, по словам 
думы, составил только 0,36% от общих дохо-
дов самоуправления. Выходит около 250 
тыс. евро. Но это «только» всего лишь часть 
от того объема денег, что заработали игор-
ные залы за счет легкомысленных и несчаст-
ных людей. 



У бывшего Вентспилсского 
спортсмена – допинговое 
нарушение 
Теперь уже бывший участник 
Вентспилсской программы поддерж-
ки спортсменов высокого класса, 
завершивший карьеру шорттрекиста 
Роберто Пукитис дисквалифициро-
ван на два года за нарушение анти-
допинговых правил. 

У наших – чемпионские 
медали 
На прошедшем в Вентспилсе чемпи-
онате Латвии по тяжелой атлетике 
убедительные победы в своих весо-
вых категориях одержали наши луч-
шие тяжелоатлеты – Ребека Коха, 
Артурс Плесниекс, Ритварс Сухаревс 
и Вадимс Кожевниковс. По таблице 
Синклера у Сухарева 417,79 очка, у 
Кохи – 299,48. В апреле наши лучшие 
спортсмены стартуют на чемпионате 
Европы в Грузии. 

Неожиданно споткнулись  
в Елгаве 
Неожиданное поражение в матче 
Высшей футбольной лиги Латвии в 
субботу потерпел ФK «Вентспилс», 
который в гостях со счетом 1:2 прои-
грал ФK «Елгава». Единственный гол 
в пользу вентспилчан на 82-й минуте 
забил Каспарс Сварупс. 

«Вента–2002» в Елгаве 
прервал серию поражений 
Клуб «Вента–2002» прервал серию 
из четырех поражений и вновь отме-
тил достижение на чемпионате Лиги 
развития юниорского хоккея, со сче-
том 4:2 обыграв на выезде «Zemgale 
Juniors» (Елгава). До конца регуляр-
ного чемпионата у вентспилчан оста-
лась одна игра, которая пройдет на 
выезде, – с лидерами «Dinaburga» из 
Даугавпилса.

Разгром в Курземском дерби 
Очередную убедительную победу в 
Латвийско-эстонской баскетбольной 
лиге отпраздновал БК «Вентспилс», 
который в дерби курземских клубов с 
убедительным счетом 97:67 обыграл 
лиепайскую команду. В общем зачете 
БK «Вентспилс» с 26 победами в 27 
играх является уверенным лидером. 

У «Велконис» –  
очередные три титула 
Очередные три титула на чемпиона-
те Латвии завоевали хозяева состя-
заний – вентспилсский клуб по пере-
тягиванию каната «Велконис», кото-
рый испытал триумф среди мужчин в 
весовой категории до 680 кг и среди 
женщин в категории до 270 кг, а также 
в Кубке Латвии в группе MIX до 580 кг. 

Первая игра на стадионе – 
10 апреля 
Этой весной на центральном ста-
дионе Вентспилса первый футболь-
ный матч состоится на 5 дней рань-
ше, чем в прошлом году, – – 10 апре-
ля. Сейчас готовится газон: благода-
ря подключенной системе подогрева 
разморожен слой земли, что способ-
ствует ускорению процесса вегета-
ции газона. 
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точку зрения уже высказал во время выбо-
ров в прошлом году, обозначив начало конца 
этого «политического динозавра».  

Среди «зеленых крестьян» единственный 
«позитивный образ» – это Айгарс Краузе 
(+0,2 пункта). У остальных глубокие мину-
сы, или их совсем не упоминают в рейтинге. 
Резюмируем: замешанный в различных скан-
далах мэр Елгавы Андрис Равиньш (-3,6), 
Улдис Аугулис (-14,3), мэр Юрмалы, которо-
го трижды пытались снять, Гатис Трукснис 
(-40,8). Правда, негативная оценка и у мно-
гих нынешних парламентариев и министров: 
министр благосостояния Рамона Петравича 
(-15,3), один из лидеров НКП Юта Стрике 
(-17,1), министр здравоохранения Илзе 
Винькеле (-32,7). Самый низкий рейтинг у 
бунтаря KPV LV Алдиса Гобземса (-58,1).

KОГО ЛЮБИТ РУССКОЯЗЫЧНАЯ  
ОБЩЕСТВЕННОСТЬ 

Среди русскоязычной части общества 
всеобщим любимцем является, как он сам 
себя называет, «человек с абсолютно белой 
и чистой совестью» – рижский мэр Нил 
Ушаков. Несмотря на все новые коррупцион-
ные скандалы в «Ригас сатиксме» и связан-

Рейтинги политиков и должностных лиц. 
Популярность Лембергса среди латышей 
стремительно падает, симпатии к Кариньшу растут

ных с ним предприятиях, а также на фиктив-
ные рабочие договоры с десятками членов 
партий и приближенных к ним людей, когда 
через «кормушки» выкачивается более мил-
лиона евро в год, Н. Ушаков от этой части 
общества получил 70,9 пункта! Среди латы-
шей рейтинг Н. Ушакова -37,4 пункта и зани-
мает пятое место с конца. 

Пожелавшего бежать в Брюссель Н. 
Ушакова в этой компании сопровождают 
второй лидер «Согласия» Янис Урбановичс, 
мэр Резекне Александрс Барташевичс и мэр 
Даугавпилса Андрейс Элксниньш. С тру-
дом верится, но позитивная оценка еще 
только у омбудсмена, руководителей СГД и 
Госконтроля.  

РУССКОЯЗЫЧНЫЕ «ВЫТЯГИВАЮТ»  
РЕЙТИНГ ЛЕМБЕРГСА 

Практически идентичная ситуация и в 
связи с нашим городом. Уже в предыду-
щие годы популярность А. Лембергса среди 
латышей ослабла, и рейтинг уменьшился, 
сейчас он достиг особенно низкой отмет-
ки. Согласно новейшему исследованию, 
рейтинг А. Лембергса среди говорящих на 
латышском жителей упал до -10,8 пункта. 
Нужно отметить, что опрос проведен в фев-
рале, когда еще не было известно о том, 

что прокуратура требует 8 лет лишения сво-
боды в длящемся более 10 лет уголовном 
деле А. Лембергса. Прокуратура просит суд 
арестовать его в зале суда, чтобы обвиня-
емый не мог избежать наказания, покинув 
страну. 

В свою очередь, среди русскоязычных 
А. Лембергс второй по популярности, его 
рейтинг достигает +51,6 пункта! Тут боль-
шую роль играет публичная риторика А. 
Лембергса. Например, регулярные напоми-
нания, что санкции против России – ошиб-
ка, а также критика НАТО и Европейского 
Союза. Человек, выкованный советской 
системой, до сих пор у многих ассоциирует-
ся с «хорошими» временами СССР.  

В то же время сеть бесчисленных псевдо-
порталов, прославляющих А. Лембергса (это 
широко раскрыл перед выборами в самоу-
правления центр исследовательской журна-
листики «Re:Baltica»), с большим старани-
ем тиражирует известие о большой народ-
ной любви к нему. К тому же, делается это в 
типичном стиле А. Лембергса – упоминают-
ся только позитивные факты: «A. Лембергс 
высоко оценивается и среди тех, кто говорит 
на латышском языке», – однако нигде так 
и не указывается, насколько позитивна или 
негативна эта оценка. 

В эру глобальной сети любители легкого заработка перенесли свою деятельность в вир-
туальную среду. Многие люди ежедневно в своей электронной почте находят письма о 
выигрыше в миллион, выгодных кредитах и легком заработке. Цель киберпреступников 
– выманить у легковерного человека финансовые средства и остаться безнаказанными. 
«Ventspilnieks.lv» предупреждает об излюбленных способах мошенничества в интернете. 

Как избежать ловушек мошенников в интернете

МИЛЛИОННЫЕ ВЫИГРЫШИ
В Латвию до сих пор поступает лавина 

электронных писем о выигрышах в сотни 
тысяч и миллионы. Упомянутые в пись-
мах организации, устраивающие лотереи, и 
валюта разные, но суть одна: «Поздравляем, 
ваш адрес электронной почты выиграл мил-
лион!» Затем следует просьба связаться 
с организаторами. Если свяжетесь с ука-
занным контактным лицом, то узнаете, что 
для получения выигрыша нужно перечис-
лить известную сумму денег, чтобы уладить 
формальности; нужно указать свой банков-
ский счет и ждать миллион. Когда перечис-
лите деньги, можете расслабиться – органи-
заторы лотереи вас больше не побеспокоят. 
В свою очередь, данные, которые вы дове-
рили мошенникам, могут быть использованы 
для совершения других киберпреступлений 
или опустошения вашего банковского счета. 

«ПИСЬМА ИЗ НИГЕРИИ» 
Один из самых частых видов мошенниче-

ства в интернете – так называемые «пись-
ма из Нигерии». Опальные чиновники из 
экзотических стран, охваченных беспоряд-
ками, просят вас помочь вывести из страны 
их миллионы, взамен обещая очень внуши-
тельное вознаграждение. Вы лишь долж-
ны оплатить сравнительно небольшие рас-
ходы, связанные со сделкой. Есть и исто-
рии о миллионном наследстве без наслед-
ника, предложение зарубежного адвоката 
или банкира выдать за наследника именно 
вас, а деньги разделить пополам. Вам лишь 
нужно оплатить некоторые формальности… 

Сюжеты разные, но смысл один: за возмож-
ность получить миллионы вам нужно опла-
тить услуги посредника. Доверчивых людей 
хватает, и каждый год за их счет зарабатыва-
ют миллионы. 

ДЕШЕВЫЙ КРЕДИТ
«Я являться Mr Henry stylefirm, кредитор 

частных кредитов. Мы предлагает кредит 
с процентной ставкой 2% в год на сумму 
EUR 100,000,000,00. 100% проекты финан-
сирования обеспеченные и необеспеченные 
доступны. мы гарантирует финансовые услу-
ги многим нашим клиентам во всем мире». 
Такие электронные письма пережили свой 
расцвет во время глобального экономиче-
ского кризиса, но не редкость и сегодня. 
Кредиторы предупреждают, что больше 50 
миллионов не дадут, и предлагают связаться 
при помощи указанной электронной почты. 
Письма приходят и от контор с такими заман-
чивыми названиями, как, например, «Global 
Finance ltd». В интернете даже можно найти 
домашнюю страницу этой компании, на кото-
рой обещают займы до 30 миллионов с 
ничтожной процентной ставкой. Когда чело-
век соглашается, следует предложение вне-
сти средства, необходимые для оформления 
кредита. А дальше уже привычный сцена-
рий – кредиторы исчезают, внесенные день-
ги тоже. 

СПАСИ ДРУГА!
Сравнительно новый вид мошенниче-

ства – отчаянный призыв о помощи зна-
комого. Вы получаете от вашего знакомо-

го письмо по электронной 
почте о том, что у него за 
границей украли деньги, 
паспорт, мобильный теле-
фон, и нет никакой возмож-
ности добраться домой. 
Затем следует просьба 
одолжить денег, перечис-
лив их на указанный в пись-
ме счет. Чаще всего люди 
помогают, но каково же их 
удивление, когда оказыва-
ется, что «обворованный» 
знакомый о своих приклю-
чениях ничего даже не 
знает! Его профиль взло-
мали киберпреступники, а 
круг знакомых использо-

ван для мошенничества. Если вы получи-
ли подобное письмо, сначала попытайтесь 
связаться с вашим знакомым. Эксперты по 
кибербезопасности советуют обратить вни-
мание и на язык электронной почты. Нередко 
причиной косноязычия вашего «знакомого» 
является не волнение по поводу потери, а 
программа-переводчик… 

БАНК ТРЕБУЕТ ПАРОЛЬ 
Еще один вид мошенничества в интер-

нете – фишинг, в основе которого лежит 
получение личных или финансовых данных 
мошенническим путем. Самая простая схема 
фишинга начинается с электронного сооб-
щения, которое, на первый взгляд, приходит 
от надежного источника, например, из банка 
или интернет-магазина. Часто такие пись-
ма присылаются будто бы от имени банка и 
содержат просьбу отправить личную инфор-
мацию человека, номер счета, пароли и т. 
п., якобы для проверки. Затем получателя 
письма перенаправляют на мошенническую 
страницу, которая с первого взгляда почти не 
отличается от официальной домашней стра-
ницы соответствующей организации. Затем 
эту информацию используют для кражи лич-
ных данных. Результат неутешительный – с 
вашего счета в интернете делаются покуп-
ки, опустошается банковский счет, данные 
используются для мошеннических сделок 
и т. п. 

ЗАРАБАТЫВАЙ, НИЧЕГО НЕ ДЕЛАЯ 
Своеобразный вид мошенничества – 

предложения легкого заработка в интерне-
те. Пользователей приглашают регистриро-
ваться по конкретному адресу в интернете 
и, ничего особенного не делая, например, 
делая «клики» по рекламе, зарабатывать 
неплохие деньги. «Истории успеха» таких 
трудяг чаще всего можно найти в интер-
нет-комментариях. «Реальные деньги!!! Я 
зарабатываю, пока включен мой компью-
тер, и ничего не делаю»; «Невероятно, но 
можно зарабатывать при помощи компью-

тера, ничего не делая! Я попробовал, и 
теперь каждый день зарабатываю $160», 
«Реальный ваш месячный заработок 1900 € 
в интернете!». В различные виды «дохода» 
сначала нужно инвестировать, например, 
полтора евро. Нужно зарегистрироваться 
при помощи своей электронной почты и бан-
ковской карты PayPal, переслать по 15 цен-
тов на 10 адресов э-почты, создать свое объ-
явление, в котором стерт адрес первой э-по-
чты, а ваш присоединен как десятый, затем 
нужно разместить эту красоту на 200–300 
форумах и новостных сайтах, а потом ждать, 
когда посыплются деньги. Kак вы думаете, 
многие ли действительно зарабатывают? 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Гипотетически мы можем предположить, что все политики 
и правители мира честны. Точно так же гипотетически мы 
можем принять и обратное: что все жулики. Если правда в 
первом гипотетическом предположении, то то, что политик 
или правитель, оказавшийся в затруднительном положении 
или, не дай бог, перед судом, означает, что он виновен, пока 
суд не примет иного решения.  Более того, не обычный суд, 
а суды всех инстанций вплоть до решения Верховного суда, 
которое не подлежит обжалованию. И это означает, что поса-
дить за решетку сразу же после решения суда первой инстан-
ции – это уж очень варварская мера наказания. 

План побега
скацией имущества, но и немедленного начали “отсидки срока».  
Говорят, чем чёрт не шутит, так как нет никакой гарантии, что осу-
жденный господин действительно будет честно отсиживать срок на 
государственных хлебах. 

Правда, уже в настоящее время нет гарантии того факта, что 
ограниченный в исполнении своих должностных обязанностей мэр 
Вентспилса не реализует свой план побега.  Ведь кто мешает оста-
вить всё как есть и исчезнуть уже сейчас. Ещё до обвинительного 
приговора. Опять же, это было бы столь же гипотетическое пред-
положение, так как рационально такой шаг был бы понятен, но 
часто в таких делах главную роль играют абсолютно иррациональ-
ные аргументы. В том числе, например, чувство безнаказанности: 
вы что, меня никогда в жизни не осудят, потому что я самый могу-
щественный и умный, который всех обвел вокруг пальца, обво-
дит вокруг пальца и обведёт вокруг пальца. Или же такой: что вы 
мне сделает, у меня все концы в воду… И объединение этих двух 
аргументов, безусловно, даёт прокурору Юриссу определенное 
чувство безопасности: он настолько уверен в своей победе, что 
никуда не денется до того судебного приговора первой инстанции, 
ведь исчезновение было бы полным признанием своей вины.  Но 
это, во-первых, невозможно. И, во-вторых, невозможно потому, что 
невозможно.

План побега, несомненно, является важной составной частью 
стратегии дальнейших действий в будущем. И этот термин можно 
рассматривать не только в прямом смысле.  Купить авиабилеты 
в тёплые земли, отправиться туда и укрыться там, чтобы остать-
ся, довольно просто. Но вопрос совсем другого уровня – это «план 
побега» многих десятков или даже сотен миллионов, которые, по 
мнению прокурора, имеются в распоряжении подсудимого лица.  И 
здесь нужно говорить о «обратной стороне» этого дела. Удастся ли 
вообще  сколько и как прокурору «взыскать» или, иными словами, 
наступить на пятки тех миллионов миллионов, которые скрыты на 
многочисленных счетах получателей различных благ, членов семей, 
друзей, знакомых или на анонимных оффшорных счетах. И, самое 
главное, как доказать прямую связь этих, вроде как принадлежа-
щих другим средств, с находящимся в настоящее время под судом, 
чтобы можно было в законном порядке конфисковать это имуще-
ство… Но это уже совсем другой рассказ. И никоим образом не свя-
зан с гипотетическим побегом от реальности: тюремной камеры. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Активизировались телефонные 
мошенники 
Многим горожанам звонили мошенники, 
которые предлагали вложить деньги в сом-
нительные сделки и акции. Полиция при-
зывает людей быть внимательными и не 
рисковать своими деньгами. 

Обновляют таблички с названиями 
В Вентспилсе этой весной обновлены 65 
табличек с названиями улиц. Зимой мно-
гие из них были повреждены или сорваны 
ветром. 

Хороший результат 
в женском ралли
В женском ралли в конкуренции среди 440 
команд команда, состоящая из четырех 
вентспилчанок, завоевала 23-е место. 

Третий День бизнеса 
День бизнеса прошел в Вентспилсе  уже в 
третий раз. Участники, в основном молодые 
предприниматели, обсудили тенденции раз-
вития экономики. 

Поднимается пыль 
На прошлой неделе так сильно подни-
малась угольная пыль, что променад на 
улице Остас стал черным. От AО «Ventspils 
tirdzniecības osta» потребовали объяснений.

Дань уважения к реставратору 
Интервью с руководителем Отдела рестав-
рации музея Анитой Бурковской вклю-
чено в цикл из девяти фильмов, снятый 
Латвийским обществом реставраторов.  

Поддержат проекты ИКТ 
Дигитальный центр призывает предприни-
мателей участвовать в программе пилотных 
проектов ИКТ самоуправления, чтобы полу-
чить дополнительную поддержку в реализа-
ции идей, связанных с бизнесом. 

Мусор на остановках 
Многие жители, желая сэкономить деньги 
за вывоз отходов из частных домов, мешки 
с бытовыми отходами стали оставлять на 
автобусных остановках и даже выбрасывать 
во дворах чужих домов. 

Переместят знак 
Знак с надписью «Да будет мир во всем 
мире» с перекрестка улиц Юрас и Кулдигас 
переместят в другое место, а также допол-
нят информационной табличкой. 

Отреставрируют развалины
Полуразвалившиеся здания на ул. Пилс, 45, 
и Пилс, 47, отреставрируют, чтобы обустро-
ить там современные бюро. 

Обокрали рынок
За кражу имущества из хранилища на 
территории Парвентского рынка осужден 
некий вентспилчанин, который уносил свой 
«улов» в три подхода, так как он был слиш-
ком велик. 

Улица Пилс – 
в одном направлении? 
В думе обсуждают возможность сделать 
улицу Пилс ведущей в одном направлении, 
устроив автостоянки. 

Требуются средства на содержание 
телескопа 

В другом случае – самым правильным было бы посадить 
потенциально оказавшегося под судом политика или 
правителя уже по первому подозрению.  Ведь ясно как 
белый день, что этот, безусловно, сбежит. А если и не 
сбежит, то по крайней мере будет всячески мешать рас-

следованию дела.  
Конечно, оба ранее приведенных предположения преувеличе-

ны. Как сказано в популярном примере формальной логики: все 
слоны серые, но не всё серое – слоны.  Точно так же и с полити-
ками и правителями. Не все политики честные, но и не все поли-
тики – жулики. Каждый случай, говоря современным языком, 
индивидуален. И здесь, как видим, есть место основательным 
интерпретациям.  Государственный обвинитель, прокурор Юрис 
Юрисс, например, считает, что подсудимый Айварс Лембергс в 
достаточной степени жуликоватый, чтобы после обвинительного 
приговора суда первой инстанции, по-простому говоря, исчезнуть 
в голубой дали. Так как, во-первых, у него достаточно ресурсов, 
которые не попали в зону правовой видимости, чтобы где-нибудь 
на Каймановых, Виргинских, Курильских островах или на остро-
ве Пасхи безбедно и достаточно зажиточно провести старость, 
обеспечив еще трём следующим поколениям достойный уровень 
жизни. Во-вторых, уже были прецеденты в практике судебных раз-
бирательств с различными должностными лицами разных видов 
и калибров, когда почувствовав, что становится жарко, подсуди-
мого или осуждённого судом первой инстанции и днём с огнём не 
сыскать.  

Поэтому прокурор в своей заключительной речи не только 
потребовал обвинительного приговора с тюремным заключени-
ем сроком на восемь лет, не только денежного штрафа с конфи-

С 1 марта в Системе электронного декларирования (EDS) Службы госдоходов жители 
могут подать декларацию о доходах. СГД напоминает, что сделать это можно до 1 июня 
включительно. 

Вот какая громадина 19 марта проехала по улицам города Вентспилса!  
Своими снимками в социальной сети «Facebook» поделился вентспил-
чанин Айгарс Миллерс (Facebook.com/aigars.millers1). 

Для того чтобы содержать Ирбенский теле-
скоп, Высшая школа просит из госбюджета 
ежегодно выделять 343 тысячи евро. 

Еще есть время, чтобы подать декларацию

Д екларацию о доходах до 1 июня 
обязательно подавать, если в 
связи с применением прогрес-
сивной ставки налога или диф-
ференцированного необлагае-

мого минимума возникла разница в налогах, 
которую необходимо доплатить в госбюджет. 
Если общий годовой доход превышает 55 000 
евро – то до 1 июля. 

Добровольно декларацию о доходах 
можно подать в течение трех лет. То есть 
в этом году это можно сделать не только за 
2018 год, но и за 2016-й и 2017-й, а до 17 
июня 2019 года еще и за 2015 год. 

Однако есть некоторые группы жителей, 
которым введенная в результате налого-
вой реформы прогрессивная ставка нало-
га с населения в первый месяц весны при-
несла долги по налогам. Такая ситуация 

затронула тех, кто в прошлом году вернул-
ся на работу после длительной паузы или 
на нескольких рабочих местах заработал в 
сумме свыше 20 000 eвро. 

Риск оказаться должниками существу-
ет у трех групп населения. Это те, кто в 
2017 году не работал, или те, у кого не 
было доходов, – например, матери, кото-
рые вернулись на работу из отпуска по 
уходу за ребенком, а также люди, которые 
недавно начали работать. Риску возник-
новения долга по налогам подвержены и 
те, у кого несколько источников дохода, – 
помимо зарплаты получено авторское воз-
награждение и пенсия. Проблемы могут 
возникнуть и у тех людей, кто работает на 
нескольких рабочих местах, на каждом из 
них платя 20-процентную налоговую став-
ку, а их общий годовой доход превышает 20 

004 евро. То есть тем, кто в прошлом году 
получал до 1667 евро «на бумаге» в месяц 
или 20 004 евро в год, необходимо платить 
налог в 20%, а за превышающую сумму – 
23%. СГД поясняет, что с суммы, которая 
превышает этот порог, не были удержаны 
3%, поэтому соответствующий житель обя-
зан эту разницу внести в госбюджет. Нужно 
напомнить, что разницу в налогах можно 
покрыть и при помощи возврата за оправ-
данные расходы. 

Оплатить налоговую разницу можно в 
разделе «Платежи» («Maksājumi») Системы 
электронного декларирования (EDS), 
используя интернет-банк. Осуществить 
оплату можно также в филиале банка. 
Налоговую разницу необходимо оплатить 
до 17 июня, но если долг по налогу превы-
шает 640 евро, человек имеет право хода-
тайствовать в СГД о возможности разде-
лить сумму долга на несколько одинаковых 
платежей. 

Громадина! через терминал «Noord Natie 
Ventspils» –  в Данию

С производства предприятия «Ventspils Andren» в 
Парвенте этот внушительный огромный крупно-
габаритный груз через часть города был достав-
лен в порт – на терминал ООО «Noord Natie 
Ventspils Terminals». Однако, как проинформиро-

вало Управление Вентспилсского свободного порта, это толь-
ко одна часть установки очистки дымовых газов, производимой 
«Ventspils Andren», но она была самой большой из тех, что до 
порта будут доставлены в течение следующего месяца. Когда 
все детали будут доставлены в порт для транспортировки, весь 
внушительный груз отправится в Данию. 
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не организовало процедуры закупок, таким 
образом, не соблюдался установленный 
законом принцип равноправия и открытости 
при выборе поставщика услуг. УВСП потом 
утверждало, что уже в 2012 году «разрабо-
таны и утверждены правила о деятельно-
сти Комиссии по закупкам Вентспилсского 
свободного порта и процедуре закупок, где 
учтены рекомендации Госконтроля», одна-
ко публично доступные факты, по крайней 
мере, в отношении закупки рекламы, свиде-
тельствуют о другом. 

Например, в открытом конкурсе 
«Реализация рекламных мероприятий во 
время игр по баскетболу в 2018 году» в ква-
лификационных требованиях к претенден-
там определено, что у претендента должен 
быть «имеющий силу договор, что, по край-
ней мере, 75% домашних игр будут органи-
зованы в Вентспилсе». Это, в свою очередь, 
заставляет полагать, что положение напи-
сано для одного конкретного претендента 
– БK «Вентспилс», который был единствен-
ным подавшим предложение. Требование, 
что 75% домашних игр должны быть орга-
низованы в Вентспилсе, включено также 
в требования открытого конкурса о реали-
зации рекламных мероприятий во время 
игр по футболу. Предложение было полу-

УВСП тратило миллионы на рекламу через спортивные 
клубы, связанные с Вентспилсской думой 

чено только от ООО «Футбольный клуб 
“Ventspils”». И снова похоже, что положение 
было подготовлено в честь заранее извест-
ного, конкретного победителя. 

Тем временем суммы договоров за рекла-
му во время игр действительно впечат-
ляют. С обществом «Баскетбольный клуб 
“Вентспилс”», согласно информации Бюро 
по надзору за закупками, УВСП в 2019 году 
заключило договор почти на полмиллиона 
евро (438 244 евро). Договоры на аналогич-
ную сумму с БK «Вентспилс» заключены и в 
2018, 2016, 2015 и 2014 гг. В свою очередь, 
в 2013 году БK «Вентспилс» от УВСП полу-
чил 426 861,54 eвро, а в 2012 году – 488 
756,47 eвро – значит, в течение семи лет 
это составило уже более трех миллионов 
ста тысяч (3 106 838) eвро. В свою очередь, 
с ФК «Вентспилс» в этом году заключен 
договор на 399 116 eвро, договоры на такую 
же сумму заключены также в 2018, 2016, 
2015 и 2014 гг. В 2013 году сумма договора 
была 398,404 eвро, а в 2013 году – 488 756 
eвро.  Всего 2 882 740 или почти три мил-
лиона евро. Без ответа остается вопрос, 
каково влияние таких огромных реклам-
ных расходов на привлечение новых гру-
зов или инвесторов в Вентспилсский сво-
бодный порт, и оценивалась ли вообще 
когда-либо отдача от этой рекламы? Если 
реальной отдачи нет, такие измеряемые в 

миллионах затраты, вероятно, можно оце-
нивать, как разбазаривание средств УВСП 
или направление их на другие цели, зама-
скированные под рекламные услуги. В про-
тивном случае, не ясно, почему положения 
об открытом конкурсе УВСП написаны так, 
чтобы в них не могли участвовать другие, 
более известные в международном масшта-
бе спортивные клубы, например, хоккейный 
клуб КХЛ «Динамо»… А может быть, опре-
деляющую роль в заключении упомянутых 
договоров сыграло то, что президентом БK 
«Вентспилс» является Айварс Лембергс, 
вице-президентом – первый заместитель 
по вопросам сотрудничества председателя 
Вентспилсской думы Гунтис Блумбергс, а 
членом совета – первый заместитель пред-
седателя думы Янис Витолиньш? В свою 
очередь, президентом футбольного клуба 
«Вентспилс» с 2012 года по 2018 год был 
Гунтис Блумбергс. 

Интересно и обоснование необходимости 
таких договоров – например, в заключен-
ных в 2014 году договорах, помимо ссыл-
ки на исследование Европейской организа-
ции морских портов от 2010 года, в котором 
сказано, что «реклама через спортивные 
организации считается не только достой-
ной поддержки и эффективным средством 
рекламы портов, но и является соответ-
ствующим инструментом интеграции порта 

 Окончание. Начало на 1 стр. как «развивающего регион», – упоминает-
ся и социологический опрос вентспилчан, 
результаты которого демонстрируют, что 
более 40% опрошенных жителей не инфор-
мированы о деятельности Вентспилсского 
свободного порта или относятся негативно, 
и именно для улучшения отношения со сто-
роны общественности необходим упомяну-
тый рекламный договор. Но именно это же 
сказано (за исключением абзаца о рекламе 
через спортивные организации) в обоснова-
нии договора, заключенного в 2014 году с 
«Вентас Балсс». Это позволяет допустить, 
что упомянутые договоры «написаны под 
копирку», и речь идет не столько о необхо-
димости услуги, сколько о необходимости 
правильным адресатам перечислить значи-
тельные денежные суммы. 

Несмотря на то что на рекламные меро-
приятия, которые воздействуют в основном 
на жителей Вентспилса, а не на потенци-
альных клиентов УВСП, тратятся милли-
оны, в конце прошлого года УВСП, оправ-
дываясь ростом затрат в связи с инфля-
цией, повысило портовые сборы и стои-
мость услуг в Вентспилсском порту в сред-
нем на 8%. Однако прежде, чем повышать 
тарифы, было бы неплохо оценить кор-
ректность расходов УВСП, в том числе 
миллионы, перечисленные на рекламные 
услуги. 

В сегодняшнем мире очень много значит время. У детей и молодежи много времени занимают полезные вещи – учеба, кружки, спорт, 
но в то же время и такие второстепенные, как компьютерные игры, социальные сети и т. д. Зачастую одно мешает другому, поэтому 
дети и молодежь оказываются перед выбором, что важнее, учиться, тренироваться или отдыхать. Государство и родители, опреде-
ленно, хотели бы, чтобы больше времени тратилось на учебу и физическое развитие. Именно поэтому важно найти время для всего 
– учебы, тренировок и отдыха. Для того чтобы это удалось, нужно эффективное планирование и продуктивное сотрудничество заин-
тересованных сторон. 

Вентспилсский хоккей: новая веха

В ентспилсский ледовый холл, полу-
чивший в конце прошлого года 
статус национальной спортивной 
базы, отметил свое совершенно-
летие. В свою очередь, органи-

затор хоккейной жизни юных вентспилчан – 
ХК «Вента–2002», помимо своих очередных 
достижений – титулов чемпиона Открытого 
чемпионата Беларуси U-18 и двукратного 
чемпиона Латвийской первой лиги – получил 
самую ценную награду Вентспилса в области 
спорта – «Симпатия Вентспилса в спорте». 

ХК «Вента–2002» сделал то, что каза-
лось невозможным, – создал почти пол-
ную пирамиду детско-юношеского хоккея в 
Вентспилсе. Осталось хоккейную систему 
дополнить командой университетского уров-
ня, играющей в хоккейной лиге «Optibet» 
(Латвийская высшая лига), принять на рабо-
ту профессионального руководителя хок-
кейной жизни и создать конкурентоспособ-
ную систему для обеспечения привлечения 
тренеров и игроков высокого класса. 

Думаю, вы согласитесь, что вентспилчане 
уже давно заслужили команду университет-
ского уровня, играющую в хоккейной лиге 
«Optibet», и намного более продуманное, 
качественное развитие детского и юноше-
ского хоккея. 

Нам, тем, кто до сих пор являлся орга-
низатором детско-юношеской хоккейной 
жизни в Вентспилсе, уже давно понятно: 
впредь обеспечение качественного разви-
тия этого вида спорта в рамках ХK «Вента–
2002» больше невозможно: 

• в результате изменений в налоговой 
политике больше невозможно привлечь 
существенное финансирование со стороны 
коммерческих предприятий; 

• чтобы претендовать на госфинанси-
рование, необходимо на государственном 
уровне лицензировать программу развития 
вида спорта и основать Вентспилсскую хок-
кейную школу; 

• величина структуры требует другой 
системы управления с вовлечением само-
управления, профессиональным руководи-
телем системы и намного более качествен-
ным процессом тренировок-обучения-игр. 

Во имя развития в Вентспилсе хоккея 
ХK «Вента–2002» обратился к должност-
ным лицам Вентспилсской городской думы 
и Латвийской хоккейной федерации (ЛХФ). 
ЛХФ согласилась участвовать в управлении 
новой хоккейной структурой в Вентспилсе, 
в которой вместе с ХК «Вента–2002» она 
готова помочь Вентспилсскому городско-
му самоуправлению и ООО «Олимпийский 
центр “Вентспилс”» обеспечить вентспилс-
скому хоккею новые возможности. 

Теперь все зависит от Вентспилсского 
самоуправления, которое должно взять на 
себя инициативу, до конца марта нужно 
договориться с тренерами о дальнейшем 
сотрудничестве, нужно основать новую юри-
дическую единицу и принять на работу 
ее руководителя, чтобы к концу нынешней 
весны можно было перенять у ХK «Вента–
2002» все до сих пор выполнявшиеся им 
функции в связи с детским и юношеским 

хоккеем в Вентспилсе. 
Нет сомнений, что, если привлечь к рабо-

те специалистов самоуправления в обла-
сти спорта, финансов и юридической 
сферы, Вентспилсскому самоуправлению 
все удастся, и мы уже в самое ближайшее 
время будем ознакомлены с новой систе-
мой хоккея в Вентспилсе, ее руководите-
лем, тренерским корпусом, командами сезо-
на 2019/2020 и их материально-техниче-
ским обеспечением. 

ХK «Вента–2002» благодарит 
Вентспилсскую городскую думу за под-
держку, которая была оказана до сих пор, 
желает удачи в вопросе развития хоккея 
в Вентспилсе в будущем и надеется, что 
в управление новой структурой со сторо-
ны Вентспилсского самоуправления будет 
делегирован представитель руководства 
самого высокого уровня. 

ХК «Вента–2002» никуда не исчезнет, 
он продолжит участие в организации вент-
спилсской хоккейной жизни – если будет 
необходимо, даст советы новой хоккейной 
структуре и будет следить за дальнейшим 
развитием хоккея в Вентспилсе.  

За то, что было достигнуто до сих пор, 
мы говорим спасибо всем тем, кто оказывал 
поддержку, игрокам, родителям. 

Tренерам: Олегу Сорокину (организатор 
клуба, член правления, опора управления), 
Робертсу Гросбергсу, Нормундсу Лацису, 
Улдису Киерпе, Юргису Бертиньшу, Миксу 
Голубовичсу, Юрису Клодансу, Хелмутсу 
Эглитису, Марису Зиединьшу, Райвису 

Ракицкису, Ренарсу Намикису, Николаю 
Гребневу, Янису Голубовичсу, Владиславу 
Добренькому, Янису Свитиньшу, Айгарсу 
Бергсонсу, Микелису Павилсонсу, Кристерсу 
Бергманису, Гунтису Пуятсу. 

Медицинской опоре: Эгилсу Дзерве, Яне 
Кугениеце, Гиртсу Силиньшу. 

Нашим «добрым духам»: Ингуне Звингуле, 
Виолете Паулине, тем работникам, которые 
готовили лед, дежурным, специалисту по 
конькам Айварсу Дукатсу и всем, кого не 
перечислили. Спасибо Вам! 

Образование и спорт должны идти рука 
об руку – это государственное мышление, 
мышление, когда взгляд направлен в буду-
щее. Вентспилс – идеальное место для 
реализации подобной философии, поэто-
му со спокойным сердцем мы передаем 
Вентспилсскому самоуправлению высоко 
поднятое знамя вентспилсского хоккея.  

Правление ХK «Вента–2002» 

Хотя погодные условие с солнечными лучами пока нас и не радуют, но весна уже наконец-то наступи-
ла! 20 марта в Латвии наступила астрономическая весна, а вентспилчане отмечали приход весны уже 
несколькими днями ранее – 17 марта, на толоке по посадке подснежников на площади Дзирнаву. Ещё 
немного подождать, и Вентспилс снова расцветёт в великолепном убранстве цветов! 

Улыбнитесь, весна уже наступила

До наступления метеорологической весны нужно 
ещё какое-то время подождать, так как синоптики 
прогнозируют, что до самого конца марта так по-на-
стоящему зима ещё не захочет отступать.  Однако 
уже в конце этого месяца воздух прогреется от + 5 до 
+ 10 градусов, и за облаками покажется солнышко. 
На самом деде, прохладной весне даже можно радо-
ваться, так как народные предания гласят, что ранняя 

весна не обещает хорошего лета.  Но это лето наблю-
датели за природой прогнозируют таким, каким оно 
обычно бывает в Латвии – не слишком сухим и жар-
ким, но и не слишком прохладным и дождливым.  

И ещё – 31 марта, в ночь с субботы на воскресе-
нье не забудьте повернуть стрелки часов на один 
час вперёд, так как произойдёт переход на летнее 
время. 



Новое начало 
вентспилсского 
хоккея

Взгляд художника. 
Терпеливая и 
раздутая статистика

Выигранные миллионы, 
дешёвые кредиты и другие 
приёмы интернет-мошенников

Лембергс не 
может доказать, 
что он не слон 
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Тихое напоминание 
цветов 
Букетик белых хризантем, 
расцвеченный как каплями 
крови четырьмя красными 
гвоздиками.  Обвязан простой 
чёрной лентой.   
Месяц назад, утром 25 фев-
раля такой одинокий букет 
был положен в сквере на 
набережной Венты, который 
разбит в конце улиц Уденс 
и Кугиниеку. Примерно там, 
где с середины прошлого столетия находился 
скромный гранитный мемориал в память о многих 
десятках вентспилчан, которых именно здесь, на 
набережной – а некоторых в других местах в горо-
де – в 1919 году после изгнания большевиков без 
суда расстреляли бойцы ландесвера. Среди жертв 
был и Фрицис Буценс – дед той, кто положила цве-
ты, –  учительницы немецкого и испанского языка 
4-й средней школы Байбы Грундштоки.

ИСКАТЬ СМЫСЛ И 
В ОБЪЯСНЕНИИ  

Вспомнить его именно 
здесь, в связи со случив-
шейся сто лет назад траге-
дией внучка пришла одна, 
чтобы спокойно и ненавяз-
чиво почтить его память и 
сосредоточиться на мыс-
лях обо всей жизни деда; 
чтобы, возможно, соотне-
сти свою жизнь c той остро-
той боли, которую при-
шлось испытать её деду и 
его поколению. И сравнив 
это, поразмышлять о смыс-
ле своего бытия.   

Положенные цветы 
Байба сфотографирова-
ла, и снимок, как и обеща-
ла, отослала в Ригу своим 
детям и внукам, потому 
что и они активно интере-
суются историей семьи, 
в том числе «красным» и 
«белым» террором, кото-
рый столетие назад буше-
вал в Вентспилсе и из 
которого погиб их далёкий 
предок. 

КОГДА ПЕРЕСЕКАЮТСЯ  
ПАМЯТЬ И БОЛЬ 

«Хочется верить, что 
их убрал трудолюбивый 
дворник, хотя я положила 
цветы на чёрный треуголь-
ник, предусмотренный для 
летней цветочной клум-
бы, вдалеке от пешеход-
ной дорожки, и они, по-мо-
ему, никому не мешали», 
– с грустью и с недоумени-
ем в голосе рассказывает 
учительница.   

Она изучала иностран-
ные языки в ЛГУ, затем 
была учительницей немец-
кого языка в 4-й средней 
школе, которую окончила 
сама и её дети – Анете и 
Кристианс. Двенадцать лет 
своей трудовой жизни она 
была научным сотрудни-
ком в Вентспилсском музее 
истории, где наряду с офи-
циальной темой «О разви-
тии социалистической про-
мышленности в городе” 

М арт в Латвии – месяц траура и памяти. Сначала 
мы вспоминаем тех мужчин и мальчишек, кото-
рые были вынуждены надеть чужую униформу в 
надежде, что она поможет освобождению роди-
ны. Затем – те тысячи, у кого 70 лет назад укра-

ли жизнь и надежду и кого обрекли на высылку, унижения и 
страдания. 

1949 год – это лишь одно звено в длинной цепи боли, кото-
рая сковала нашу родную землю летом 1940 года; в конце 
июня 1941 года одну оккупацию сменила другая. Основанный 
в 1943 году Латышский легион для части латышских пар-
ней означал обязательный призыв, для части – возможность 
отомстить за разорение и смерть своих любимых и близких 
людей. Многие заплатили за это страшной ценой; мемори-
ал в Лестене – свидетельство этой цены. Выжившие прошли 
путь, который по переживаниям, страданиям и боли можно 
сравнить с библейской Голгофой. 

Несколько лет назад удалось записать воспоминания 
пяти представителей уходящего поколения. Ни один из них 
не является прямой жертвой депортаций 25 марта, но все 
пострадали от системы, которая нанесла народу глубокую, 
до сих пор до конца не зажившую рану. 

Когда почти вся Европа отмечает день разгрома нацизма, 
Балтия склоняет голову и молчит. Западные страны испы-
тали на себе только одну оккупацию, – как гражданам этих 
стран понять, что значит быть жертвами ДВУХ преступных 
режимов! 

Ольгертс Легздиньш, Кришс Артурс Шмитс, Илмарс 
Адитайс, Жанис Блумбергс, Албертс Гутманис – почти всех 
их уже нет с нами. Но их воспоминания остались и до сего 
дня трогают тех, кто хочет услышать и понять. 

Родившийся в 1925 году Ольгертс Легздиньш признавал, 
что в его жизни не было года страшнее, чем 1945-й.

– В 1944 году мне исполнилось 19 лет, я жил в волости 

УВСП тратило миллионы на 
рекламу через спортивные 
клубы, связанные с 
Вентспилсской думой 

Вхождение в госуправление и парламент новых полити-
ческих сил существенно изменило отношение жителей 
к политикам и различным должностным лицам высо-
кого ранга, особенно к тем, над кем висит тень кор-
рупции и грязных денег. К тому же, в понимании того, 
кому из политиков/должностных лиц можно доверять, а 
кому нет, образовалась большая пропасть между теми, 
кто говорит на латышском, и русскоязычной частью 
общества.   

Рейтинги политиков 
и должностных лиц. 
Популярность Лембергса среди 
латышей стремительно падает, 
симпатии к Кариньшу растут

«И, неся крест Свой, Он вышел на место, называемое Лобное, по-еврейски Голгофа».
(От Иоанна 19:17.) 

КОГО И КАК ЛЮБИТ 
ЛАТЫШСКАЯ 
ОБЩЕСТВЕННОСТЬ 

Среди латышских семей 
самый высокий рейтинг у 
министра культуры Даце 
Мелбарде (37 пунктов), что 
понятно: общественность 
оценила ее вклад в разви-
тие сферы культуры, к тому 
же, многие еще помнят, как 
в прошлом году во время 
мероприятий в честь столе-
тия государства она свои-
ми вдохновляющими реча-
ми оставила в глубокой 
тени президента страны 
Раймонда Вейониса, кото-
рый произносил формаль-
ные речи. Высок уровень 
поддержки и у омбудсмена 
Юриса Янсонса, который с 
34,4 пункта занимает второе 
место. Несколько неожидан-
но, но на третьем месте по 
популярности среди латы-
шей – премьер Кришьянис 
Кариньш (32,8 пункта).  

Все больше доверия у 
общественности вызыва-
ет Госконтроль и его глава 
Элита Круминя (30,4 пункта), 
а также Служба госдоходов и 
ее новый руководитель Иева 
Яунземе (15,6). Стабильное 
доверие высказывается 
председателю Сейма Инаре 
Мурниеце (27,2), которая во 
время главных праздников 
столетия многих заставила 
задуматься, кто же на самом 

деле является президентом 
страны.  

Затем следуют положи-
тельно оцененные министр 
сообщения Талис Линкайтс 
(12,4), министр окружаю-
щей среды и регионального 
развития Юрис Пуце (11,9), 
руководитель БПБК Екабс 
Страуме (11,9), министр обо-
роны Артис Пабрикс (10,2), 
министр юстиции Янис 
Борданс (9,2) и министр 
иностранных дел Эдгарс 
Ринкевичс (7,7). Лишь затем 
следует Р. Вейонис (7,3). 

Как видно из рейтинга, 
вверху лишь недружествен-
ные А. Лембергсу полити-
ки, о которых не раз вент-
спилсский мэр публично 
говорил, что они не выпол-
няют предвыборных обеща-
ний. Выполнить заплани-
рованное в данный момент 
действительно сложно из-за 
политики Союза зеленых и 
крестьян – «подарок-к-сто-
летию-Латвии». Здесь нужно 
упомянуть и убогую налого-
вую реформу, которая реа-
лизована, фактически лоб-
бируя собственные инте-
ресы, и оставленный «чем-
пионом добрых дел» в 
наследство пустой госбюд-
жет. Следует напомнить, 
что латышский избиратель 
по поводу вклада СЗК свою 

16 марта. 25 марта. Путь на Голгофу латышских ребят 

Маткулес. Призыва на работу в Германию удалось избе-
жать. Призыва в легион – нет. Призвали и на неделю отпу-
стили домой уладить семейные 
дела. В определенный день нужно 

Щедрые пожертвования ГАО «Латвияс дзелзцельш» 
вентспилсским спортивным клубам и командам 
бледнеют по сравнению с затратами на рекламу 
Управления Вентспилсского свободного порта (УВСП). 
УВСП за неполные семь лет перечислило почти шесть 
миллионов евро обществу «Баскетбольный клуб 
“Вентспилс”», президентом которого является пред-
седатель Вентспилсской думы Айварс Лембергс, и 
ООО «Футбольный клуб “Вентспилс”», президентом 
которого до 2018 года был первый заместитель по 
вопросам сотрудничества председателя думы Гунтис 
Блумбергс. Договоры стоимостью в сотни тысяч 
заключены с упомянутыми клубами и в этом году. 

Н есмотря на то 
что в Законе о 
портах четко и 
ясно определе-
но, что финан-

совые средства управления 
портом можно использовать 
только на управление и раз-
витие порта и его инфра-
структуры, Управление 
Вентспилсского свободного 
порта на протяжение многих 
лет щедрой рукой финанси-
ровало мероприятия, кото-
рые никоим образом не 
были связаны с деятельно-
стью порта.  

Помимо уже упомяну-
тых неполных шести мил-
лионов для спортивных 
клубов, УВСП заключи-
ло рекламные договоры с 
газетой «Вентас Балсс». 
Например, в 2015 году с 
ООО «Вентас Балсс» УВСП 
заключило договор на 118 
807 eвро без НДС, и это 
далеко не единственный 
подобный договор. Не ясно 
также, насколько вели-
ка отдача от такой рекла-
мы. По этому поводу еще в 
2012 году поднимал трево-
гу бывший министр окружа-
ющей среды и региональ-
ного развития Эдмундс 
Спруджс, который тогда 

остановил заключение 
договора на сумму 133 750 
eвро (94 031 LVL) между 
УВСП и «Ventas Balss», 
отметив, что «есть основа-
ния сомневаться, что это 
профессиональное рас-
ходование маркетинговых 
ресурсов, и не оказалась 
бы реклама намного более 
существенной, например, 
в зарубежных медиа, что 
позволило бы предприни-
мателям в порту привлечь 
новые грузы или новых 
инвесторов для обслужи-
вания причалов. Второе 
– сама процедура закуп-
ки, которой фактически не 
существует. (..) Управление 
Вентспилсского свободно-
го порта просто принима-
ет решение о таком дого-
воре, не выяснены альтер-
нативы, не дана возмож-
ность эвентуальным кон-
курентам предлагать свои 
решения для достижения 
маркетинговых целей». И 
Госконтроль уже во время 
ревизии в 2011 году конста-
тировал, что Управление 
Вентспилсского свободно-
го порта, заключая догово-
ры о рекламных услугах, 
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Учительница Байба 
Грундштока. 


